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LEDEN 

Rozpočet na rok 2016 
Zastupitelstvo města schválilo rozpočet na letošní rok, který vycházel 
z loňského rozpočtového provizoria. Podkladem pro sestavení rozpočtu byl rozpočet 
jednotlivých provozních ORGů a dále obsahoval přebytek financí z hospodaření 
z minulých let. Celkové příjmy byly vypočítány ve výši 330.053.000,- Kč, z čehož 
běžné příjmy činily 194.853.000,- Kč. Přebytek hospodaření z minulých let byl ve výši 
126.000.000,- Kč a cenné papíry ve správě ČSOB Asset Management měly hodnotu 
9.200.000,- Kč. Celkové výdaje byly ve výši 330.053.000,- Kč, z toho provozní výdaje 
činily 130.901.000,- Kč. Po odečtení splátek úvěrů v hodnotě 9,6 milionu Kč, zbylo 
provozní saldo 54.352.000,- Kč. Spolu s přebytky minulých období mělo tedy město 
na investice k dispozici 189.552.000,- Kč. Příspěvkové organizace města z rozpočtu 
obdržely na svůj provoz tuto finanční podporu: Centrum sociálních služeb 
4.900.000,- Kč, ZŠ Jungmannova 4.600.000,- Kč, ZŠ Tyršova 5.450.000,- Kč a MŠ 
Zborovská 5.850.000,- Kč. 

Město u soudu 
Občanským sdružením Spokojené Díly z. s. byla k Nejvyššímu správnímu soudu 
podána kasační stížnost na loňské rozhodnutí brněnského Krajského soudu. Tehdy 
Spokojené Díly z. s., podaly žalobu na část územního plánu města Kuřimi, ve kterém 
se počítá s případnou výstavbou obchvatu v blízkosti této části města. Vzhledem 
k tomu však, že Jihomoravský kraj stále nemá schváleny Zásady územního rozvoje a 
tím i finální podobu varianty rychlostní silnice R43 a ostatních komunikací, město 
Kuřim má ve svém územním plánu vymezeny územní rezervy, na kterých by se 
případné komunikace, či jiné stavby, mohly v budoucnu stavět. Sdružení u soudu 
argumentovalo tím, že samotná existence územních rezerv je nesmyslná, když se 
nemohou opřít o žádný nadřazený dokument o rozvoji tohoto území. Toto však soud 
odmítl, protože kdyby Jihomoravský kraj Zásady územního rozvoje vydal, musela 
by se jim Kuřim svým územním plánem podřídit. Další námitkou proti územním 
rezervám byl případný dopad na životní prostředí. Soud však rozhodl, že toto 
zkoumání bude provedeno až u konkrétních naplánovaných silnic, že územní 
rezervy životní prostředí nijak neovlivňují. Poslední výtka Spokojených Dílů proti 
územním rezervám se týkala zmenšení možnosti majitelům užívat jejich nemovitosti, 
a že rezervy zapříčinily pokles tržní hodnoty jejich majetku. Soud však rozhodl, že 
samotná existence rezerv na tyto aspekty nemá žádný vliv. Všechny tyto argumenty 
krajského soudu Nejvyšší správní soud potvrdil a kasační stížnost tak zamítl. 
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Změna v pravidlech o obsazování městských 
bytů 

Zastupitelstvo města se rozhodlo změnit Pravidla města Kuřimi o volných bytech v 
majetku města z roku 2012. Tato změna byla nezbytná z důvodu nabytí platnosti 
Nového občanského zákoníku z roku 2014, který upravil některá ustanovení ohledně 
této problematiky. V nových městských pravidlech byla pro nezájem nájemníků 
odstraněna možnost směny bytů s případným cenovým vyrovnáním. Také byla 
vypuštěna pasáž pojednávající o možnosti odprodeje volného bytu z majetku města. 
Volný byt, o který není zájem, bude dále nabídnut žadatelům o přednostní pronájem 
bytu a poté veřejně nabídnut k pronájmu i všem občanům města. Žadatelé o byt musí 
každoročně, a ne každé dva roky, vyplnit dotazník, na jehož základě budou bodově 
ohodnoceni a zařazeni do Pořadníku čekatelů. Navíc také musí nově doložit 
potvrzení o bezdlužnosti vůči městu vystavené finančním odborem. 

Stavba přístavby v areálu ZŠ Jungmannova 
Během 1. pracovní etapy při budování nového areálu, ve které se prováděly bourací 
práce staré budovy v havarijním stavu a rekonstrukce kanalizace, se vyskytly 
vícepráce i méněpráce, které původní cenu díla upravily. Ta původně činila celkem 
2.647.581,- Kč, ale nakonec společnost Trepart s.r.o. z Prahy obdržela 3.119.189,- Kč 
vč. DPH. Na její činnost navázala 2. etapa projektu, a to přístavba nové budovy 
s učebnami a tělocvičnou. Město zadalo výběrové řízení na zajištění technického 
dozoru při její realizaci. Ze čtyř přihlášených uchazečů byla vybrána druhá 
nejlevnější nabídka a to od Pavla Šudáka za 325.000,- Kč. Pavel Landa, který nabídl 
nejlevnější cenovou nabídku, za 141.000,- Kč, byl vyřazen, protože při ověřování jeho 
uváděné reference „Zateplení a úpravy veřejných budov v majetku města Tišnova“, 
vedoucí tamějšího investičního oddělení ho nedoporučila, z důvodů špatné 
spolupráce. Navíc město Kuřim mělo s Pavlem Šudákem dobré zkušenosti 
z minulých zakázek. 

Koupě počítačů 
V rámci zkvalitňování práce úředníků na radnici, vypsalo město výběrové řízení na 
dodání 20 ks počítačů. Ze 12 dodaných nabídek město vybralo společnost Ing. Josef 
Pelant ze Seménkova Postoloprt v celkové hodnotě 357.434,- Kč vč. DPH. 

Oprava kanalizace na Tišnovské ulici  
V září loňského roku byla zadána oprava staré kanalizace, kdy její napojení na 
funkční stoku bylo provedeno v loňském roce ještě před opravou povrchu 
komunikace. Její zprovoznění bylo ale hotovo až v lednu letošního roku, kdy byly 
odhaleny dvě zasypané šachty a postupně vyčištěna stoka v délce cca 120 m, což bylo 
o 110 m více, než se předpokládalo. Bylo nalezeno 6 šachet, z toho 2 byly přikryty a 
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nezasypány, 3 byly obnoveny a 1 zůstane zasypána, protože její zprůchodnění 
nebylo potřeba. Celková částka za tuto opravu činila 179.779,- Kč vč. DPH.  

Tříkrálová sbírka 
V letošním roce se opět konala svým rozsahem tato největší charitativní sbírka v ČR, 
a to již pošestnácté. V diecézní charitě Tišnov, pod kterou spadá i Kuřim, 282 
dobrovolnických skupinek vybralo 1.299.963,- Kč. V samotné Kuřimi 20 skupinek Tří 
králů vybralo 122.398,- Kč. Peníze byly během roku použity zejména na rozvoj 
pečovatelské a ošetřovatelské služby v oblasti, která spadá pod tišnovskou oblastní 
charitu. V celé ČR pak sbírka vynesla celkem 97.651.016,- Kč. 

Kultura v lednu 
První kulturní akcí roku byl tradiční novoroční ohňostroj nad obchodním domem 
Lidl, pořádaný městem. Ten jako vždy přilákal spoustu diváků, kteří zaplnili nejen 
parkoviště obchodu, ale i další přilehlá místa v okolí. Další akcí byl Novoroční 
koncert Moravského klavírního tria v sále místní ZUŠ. Spolu s ním vystoupili 
běloruští operní sólisté Kseniya Suprunovich a Pavel Katsiushyn. V kostele sv. Maří 
Magdalény se konal benefiční koncert na podporu Tříkrálové sbírky, při kterém 
vystoupil kuřimský sbor K dur a knínický sbor Vrabčáci. V kostele se také představili 
na svém pravidelném novoročním koncertě žáci místní ZUŠ. Příznivci mluveného 
slova mohli navštívit cestopisnou multimediální projekci Romana Janusze o Gruzii, 
jako o ráji pod hradbami Kavkazu. Přednášku z medicínského prostředí, o tom, jak 
bezpečně a rozumně užívat léky obstaral bývalý poradce ministra zdravotnictví 
Tomáš Cikrt. Do Kuřimi také přijel humorista, glosátor a spisovatel Ivo Šmoldas, aby 
vyprodané Kotelně představil svůj program Krásný je život s humorem. 

ÚNOR 

Město Kuřim u Ústavního soudu 
Až k Ústavnímu soudu se dostala stížnost na platnost komunálních voleb v Kuřimi 
konajících se v říjnu roku 2014. Tu podal Mgr. Marek Čech se stranou Pro sport a 
zdraví. Pan Čech nejprve podal stížnost na tři okolnosti voleb v Kuřimi 
k brněnskému Krajskému soudu. První z nich byla na domnělé nestandartní jednání 
volebního orgánu, kdy nebyly v souladu se zákonem zveřejněny informace o vzdání 
se kandidatury místostarosty Koláčka (ČSSD). Tím podle stěžovatele Čecha došlo 
ke změně výpočtu poměrného čísla pro předělení mandátů kandidátce ČSSD a ta tak 
o jediný hlas přišla o mandát v Zastupitelstvu města Kuřimi. Tato stížnost ale byla 
soudem zamítnuta, protože ve volebních místnostech tato informace byla vyvěšena. 
To také pan Čech dosvědčil sám, že si toho všiml, ale až ve chvíli, kdy volební 
místnost opouštěl. Dalším důvodem k podání stížnosti bylo, že podle p. Čecha 
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politické uskupení Kuřimská občanská liga (dále KOL) je neexistující subjekt, a proto 
na kandidátce bylo toto označení zavádějící. Podle stěžovatele bylo totiž prokázáno, 
že v roce 2010 mělo toto uskupení na kandidátce název KOL a STAN a nezávislí. Na 
tuto žalobu tehdy Krajský soud odvětil, že z volebního lístku je patrné, že KOL je 
sdružení politického hnutí Starostové a Nezávislí a nezávislých kandidátů, které si 
zvolilo název KOL, když ještě u všech kandidátů bylo označeno, za kterou stanu 
kandidují nebo zda jsou nezávislí kandidáti. A navíc, nikde ve volebním zákoně není 
podle soudu přikázáno, jaký název si má politické sdružení zvolit. Třetím důvodem 
k podání žaloby na město Kuřim bylo údajné vytvoření si reklamních letáků na firmy 
a povolání kandidátů z volebních lístků některých stran. To podle žalobce bylo 
provedeno zbytečně obšírným popsáním povolání některých kandidátů. Tím byla 
zapříčiněna jejich neoprávněná výhoda, matení a ovlivňování voličů a porážku 
ostatních. Např. se mu nelíbilo vyjmenovávání dřívějšího zaměstnání u důchodců, či 
neplacené funkce, jako u předsedů nějakých klubů atd. Podle soudu je však v zákoně 
uvedeno, že u kandidáta je povinnost popsat jeho povolání. Ale není již tam 
přikázáno, jakým způsobem to má být. Podrobnější informace nemůže být brána jako 
manipulování s voličem, protože on se sám rozhodne, jestli k tomuto popisu vůbec 
přihlédne a jestli ano, tak jestli to vyhodnotí kladně nebo záporně. Krajský soud 
všechny tyto 3 důvody stížnosti stěžovateli tedy zamítl a ten se obrátil na Ústavní 
soud, jestli mu nebylo tímto rozhodnutím upřeno jeho právo. Ale Ústavní soud 
neměl k pravomocnému rozhodnutí soudu Krajského žádnou výhradu a tedy tuto 
stížnost odmítl jako zjevně neopodstatněnou. Co se týkalo účasti strany Pro sport a 
zdraví a její role v případu, tak Ústavní soud shledal upření jejího práva v tom 
smyslu, že jí Krajský soud nedal možnost se před soudem vyjádřit k podpoře 
stěžovatele a k návrhu na zahájení řízení, protože vynesl rozsudek dřív, než strana 
měla možnost zareagovat. Ústavní soud však neshledal, že by postup Krajského 
soudu porušil právo strany Pro sport a zdraví na spravedlivý proces, což by vedlo k 
zrušení jeho rozhodnutí, protože politická strana se sama zneplatnění voleb 
nedomáhala a tak soud rozhodl pouze s přihlédnutím k jejímu vyjádření, které 
k soudu zaslala písemně. Toto vyjádření mohly totiž zaslat všechny politické strany, 
které se voleb v Kuřimi účastnily. 

Uzavření ulic 
Město se rozhodlo od 1. února zakázat průjezd v ulicích Úvoz, Husova a Luční. Toto 
omezení je v souladu s odborem dopravy MÚ a dopravní policie, kteří považují tyto 
ulice nevhodné k zatěžování zbytečnou transitní dopravou. Jedná se totiž o ulice, 
které místní obyvatelé využívají pro cestu k rekreační zóně rybníku Srpek, a nebylo 
vhodné, aby je obtěžovala auta, která se jen snaží vyhnout tradičním dopravním 
zácpám na hlavních kuřimských silnicích, Tyršově, Tišnovské a Legionářské. Rybník 
Srpek se tak stal vozidlem přístupný pouze po cestě kolem hřbitova. 
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Oprava MŠ Zborovská 
Město se rozhodlo opravit budovu mateřské školky na ulici Zborovská a zajistit si 
tak do budoucna případné kapacity ve školce. Vzhledem k náročnosti investice ve 
výši 21 milionů město zažádalo o dotaci z Integrovaného regionálního operačního 
programu. Žádost zpracuje společnost Eurovision, a.s. z Brna za cenu 48.500,- Kč, 
která vzešla z výběrového řízení. Výzva Regionálního programu na případnou 
dotaci byla rozdělena na dvě skupiny uznatelných nákladů. První byly hlavní 
uznatelné náklady, do kterých spadala např. přístavba nové třídy, celková 
rekonstrukce objektu, zajištění bezbariérovosti a zateplení celého objektu a na 
vybudování související infrastruktury. Zde dotace mohla dosáhnout až 90% nákladů. 
Další skupinou nákladů byly vedlejší uznatelné náklady, jako např. na úpravu i 
detašovaných zahrad v rámci školky či náklady na projektovou dokumentaci, a to až 
do výše 15% z celkových nákladů. Co se týče samotné přípravy na opravu budovy 
MŠ Zborovská, tak již v roce 2010 byla zpracována projektová dokumentace pro 
stavební povolení na akci nástavby. Projekt zpracovávala Ing. arch. Monika Sirná z 
firmy Abras projektový ateliér s.r.o. z Blanska. Na tento projekt bylo vydáno i 
stavební povolení s platností do konce roku 2016. Bohužel tento projekt byl již 
zastaralý a bylo potřeba ho zaktualizovat, třeba v požadavku bezbariérovosti, či 
parkování. Společnost Abras byla tedy oslovena, aby projekt rekonstrukce 
přepracovala a zároveň zhotovila projektovou dokumentaci na úpravu zahrad MŠ 
Zborovská, Jungmannova, Komenského a Brněnská. Projekt byl tedy přepracován za 
cenu 365.662,- Kč vč. DPH a projekt zahrad za 60.500,- Kč vč. DPH. V roce 2014 byla 
Ing. Titlem zpracována projektové dokumentace na zateplení a na provedení sanace 
suterénu stávajícího objektu školky. Sanace suterénu byla realizována v roce 2015, 
zateplení objektu bude provedeno až v rámci rekonstrukce. V únoru letošního roku 
bylo na žádost ředitelky MŠ ještě provedeno měření vlhkosti v ložnicích dětí. To 
provedla firma ESOX s.r.o. a doporučila vyměnit podlahy v obou ložnicích, což bude 
také součástí rekonstrukce. 

Dar pro MŠ Česká 
 Mateřská škola v České již několik let vytváří pro Kuřim rezervní kapacity ve své 
nové mateřské škole. Díky svému umístění nedaleko kuřimské jižní části města, kde 
je nejvyšší poptávka po umístění dětí do mateřské školky a vzhledem k tomu, že se 
tato MŠ nachází na trase do Brna, kterou někteří z rodičů jezdí do zaměstnání, je 
nabídka české mateřské školy na umístění dětí z Kuřimi vítaná. Zastupitelstvo města 
proto MŠ v České schválilo dar ve výši 50.000,- Kč na její provoz. 

Konference o Technických školkách 
Dne 17. února se konala konference ohledně úspěšnosti Projektu technických školek, 
které město podporuje již od doby jeho vzniku v roce 2013. Tehdy projekt vznikl ve 
firmě Prefa kompozity, a.s., kde ho vymysleli Ladislav Mihalovič a Miloš Filip. Ti 



Kronika města Kuřimi – rok 2016 Stránka 7 

 
 
 

také vypracovali metodický přístup pro učitelky v mateřských školách, co a jak učit. 
Od školního roku 2015/2016 se projekt rozšířil i do základních škol, kde se stal 
náhražkou za zmizelý předmět Technické výchovy. Na konferenci se sešlo 80 
zástupců města, sponzorů a škol a to i ze Slovenska. Konference se zabývala vlivem 
výuky na děti ve školách a školkách, jestli po jejím absolvovaní je to na jejich 
technických dovednostech znát. Také se zkoumalo praktické propojení řetězce od 
mateřských škol přes školy základní, vysokých škol a budoucího zaměstnání ve 
firmách. Smyslem tohoto projektu Technických školek je totiž zvýšit vzdělanost a 
náklonnost dětí k technickým oborům a řemeslům, které je v této době v České 
republice na nízké úrovni. 

Odbor majetkoprávní v roce 2015 
Odbor majetkoprávní se v loňském roce staral o úkony související s nemovitými 
věcmi v majetku města, jako uzavírání smluv o odkupu, prodeji a nájmu a o 
vymáhání pohledávek. V jeho režii byl kompletně opraven městský dům na Luční 
ulici a nyní je pronajímán, byl odprodán pozemek na stavbu polyfunkčního domu na 
náměstí 1. května. Také byl zrealizován společný nákup elektřiny a zemního plynu 
prostřednictvím dohodce na kladenské burze. Dále byly opraveny některé městské 
byty, byla vyřešena technická úprava Mokrého kamene na náměstí 1. května se 
zhotovitelem panem Opočenským a byla upravena Pravidla o volných bytech v 
majetku města, včetně dotazníku žadatelů o pronájem bytu.  

Výroba videozáznamů 
Město Kuřim schválilo smlouvu s panem Alešem Kadlecem ze společnosti KOTVA 
KA. Ten bude v tomto roce pro město pořizovat videozáznamy kulturních, 
společenských a sportovních akcí a zveřejňovat je na internetu a ve vysílání kabelové 
televize na TV kanálu KOTVA KA. Tyto videozáznamy budou do výše 12.100,- Kč 
vč. DPH /měsíc. V předchozích letech Aleš Kadlec dostával od města jednorázovou 
dotaci ve výši 120.000,- Kč za rok, ale kvůli změně pravidel o poskytování dotací 
v roce 2015, byl letos změněn způsob jeho podpory. 

Donášková služba 
Městská knihovna Kuřim rozšířila nabídku svých služeb o donáškovou službu. 
Čtenářům, kterým okolnosti nedovolí si svou vybranou literaturu vyzvednout přímo 
v knihovně, je po dohodě knihovnice zdarma přinesou až do domu a po přečtení 
zase odnesou a vrátí. 

Úspěchy žáků ZUŠ 
V okresním kole národní soutěže ZUŠ se dařilo kuřimských dětem v několika 
kategoriích. Ve hře na akordeon zvítězilo a titul Absolutní vítěz si přivezlo trio Three 
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Brothers akordeonisty Matěje Machače, klavíristy Martina Prokopa a violoncellisty 
Jana Trnavského. Jejich pedagogem byl Ondřej Zámečník. Ve hře na klarinet 
zvítězilo klarinetové trio Simony Valové, Lucie Selingerové a Milana Vašuty. První 
bylo i klarinetové kvarteto Kristýny Bilavčíkové, Lucie Valové, Kathariny Ostrovits a 
Kristýny Životské. Obě tato tělesa připravovala Pavlína Kratochvílová. Kvarteto 
potom 1. místem uspělo v krajském kole a postoupilo do celostátního finále. Jiří 
Lattenberg pod vedením Petra Jedličky zvítězil ve hře na klávesové nástroje. Všichni 
tito úspěšní žáci postoupili do krajských kol. 

Zvýšení počtu kontejnerů ve městě 
Od roku 2010 má město Kuřim spolupráci se společností Asekol a.s. z Prahy o 
spolupráci při zajištění zpětného odběru elektrozařízení prostřednictvím čtyř 
stacionárních červených kontejnerů. Vzhledem k tomu, že ve srovnání s jinými městy 
Jihomoravského kraje město Kuřim sbírá nadprůměrné množství elektroodpadu 
(loňský sběr mluví o 0,64 kg drobného odpadu a 1,60 kg televizí a PC 
shromážděných na sběrných dvorech na obyvatele a rok), nabídla společnost Asekol 
městu k zapůjčení další tři kontejnery. Ty byly umístěny do vytipovaných lokalit, 
kde se pohybuje větší množství lidí a zároveň jsou to místa již existujícího třídění 
odpadu - za Elprumem v ulici Popkova, naproti kadeřnictví a vinotéce v ulici 
Bezručové a v ulici Nádražní. 

Masopust 
Dne 13. února se konal Masopust. Akci pořádal Kuřimský dámský klub ve 
spolupráci s městem. Na náměstí 1. května byly stánky s různým zbožím a 
s občerstvením. Odpoledne vyrazil od Kulturního domu průvod v maskách, který 
procházel městem až na náměstí ke stánkům. Tam se vyhlašovalo 5 nejhezčích 
dětských masek, přičemž hlavní cenou byl dort. Pořadatelé ale nezapomněli na 
žádnou dětskou masku a tak všechny děti dostaly drobné dárečky. K poslechu hrála 
cimbálová muzika Kyničan a večer se konala zábava v restauraci u Wagnerů. Raritou 
tohoto Masopustu bylo, že se konal až v sobotu v postní době, čehož si organizátoři 
všimli pozdě. 

Výstava o Podlesí 
Ve dvou posledních únorových víkendech se v kulturním domě na Podlesí konala 
výstava pod názvem Snímky padesátiletí aneb Podlesí v letech 1944-1994. Mezi 500 
shromážděnými fotografiemi vypůjčených i od soukromých osob jich organizátoři 
nakonec vystavili necelou polovinu. Na výstavě se kromě fotografií objevily i různé 
předměty, které se k dané době vztahovaly, jako třeba vyznamenání, či dobové 
obleky. Při vernisáži měl pan Jiří Pařízek přednášku o historii lomu Opálenka, o 
výstavbě svitavské silnice a samotného Podlesí a o životě, jaký tam první obyvatelé 
vedli. 
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Úspěchy v plavání 
Kuřimští plavci se účastnili Blanenského závodu, odkud si odvezli několik cenných 
kovů. Z Kuřimi dorazilo do Blanska 5 chlapců a 9 dívek, přičemž celkem přijelo 185 
závodníků. Kuřimští startovali v 33 závodech, ze 412 celkových startů. 
V disciplíně 50VZ Anna Švehlová (roč. 2006) byla první, Radka Mašková a Jakub 
Odehnal byli třetí a Jan Šťastný (roč. 2007) skončil druhý. V disciplíně 25VZ zvítězily 
Alexandra Mašková (roč. 2008) a Klára Podrazilová (roč. 2009) a Sabina Toužínová 
byla třetí. V závodu 50P Jakub Odehnal doplaval druhý a Jan Šťastný s Eliškou 
Vrbkovou (roč. 2008) třetí. V závodu 25P Sabina Toužínová byla druhá. V disciplíně 
50Z Radka Mašková zvítězila a Anna Švehlová byla druhá. Na poloviční trati 
Alexandra Mašková byla druhá a Klára Podrazilová třetí. V závodu 100OPZ Jakub 
Odehnal skončil druhý a Radka Mašková třetí. Dalších závodů, Břeclavského 
zimního poháru se účastnilo 200 plavců a kuřimští zástupci přivezli 15 medailí. Na 
1. místě skončil Jan Šťastný a Vanda Přichystalová (roč. 2006) v disciplíně 100P, 
Jakub Myslivec (roč. 2004) s Anetou Weinlichovou byli třetí. Vanda Přichystalová 
zvítězila ve 100PZ a František Švehla (roč. 2000) s Eliškou Konečnou skončili třetí. 
Anna Švehlová (roč. 2007) zvítězila ve 100Z, František Švehla byl druhý a Radka 
Mašková třetí. V disciplíně 100VZ Jan Šťastný, František Švehla skončili druzí a 
Anna Švehlová třetí. Eliška Konečná se umístila ve 100M druhá a Pavlína Trnčáková 
(roč. 2003) třetí. 

Kultura v únoru 
Dne 4. února se konal v klubu Kotelna společný koncert dvou významných 
současných písničkářů, Jany Šteflíčkové a držitele několika Andělů, Jiřího Smrže. Po 
nich přijel do Kuřimi básník, cestovatel, novinář a písničkář Jan Burian, který zde 
představil zejména svou klávesovou tvorbu. Trampská osada Llano Estacado 
uspořádala pro příznivce country hudby Večer trampských písní, kdy k poslechu 
hráli brněnští Kaskadéři. Pro ty, co zase mají rádi zvuk elektrických kytar, byla 
možnost navštívit Hard & Heavy Saturday Night. Zde vystoupily české i zahraniční 
kapely jako Bestial Therapy, Embrace The Darkness, či kapela Drunk With Pain. Kdo 
nechtěl poslouchat hudbu, mohl si mezi kulturními nabídkami zajít poslechnout 
cestopisnou přednášku o krásách Středomoří od Milana Šťourače. Dalšími 
přednáškami pak bylo Povídání o historii a výrobě čokolády a o Prevenci a terapii 
bolesti zad a kloubů. 

BŘEZEN 

Městská sportovní hala 
Zastupitelstvo města Kuřimi schválilo realizaci stavby městské sportovní haly. 
Předpokládaná investice byla vypočítána na 89.256.198,- Kč + 21% DPH. Důvodem 
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k tomuto rozhodnutí bylo, že město Kuřim, zejména díky své poloze, patří 
k nejrychleji se rozvíjejícím městům v ČR. S tím souvisí i rozšiřující se poptávka po 
sportu dětí a mládeže, což přináší i novou nabídku sportovních klubů. Chybí však 
odpovídající zázemí. Stavbou sportovní haly se tak odstraní dlouhodobý deficit 
v sociální infrastruktuře města. Tu zatím suplují malé školní tělocvičny a stará 
nafukovací hala, která je již na hraně životnosti. V předchozím roce byla již 
zpracována jak dokumentace pro stavební povolení případné městské sportovní 
haly, které bylo vydáno v červnu 2015, tak pro realizaci stavby. Zbylo tak dokončit 
rozpočet a dokumentaci k podání žádosti o dotaci na Ministerstvo školství. Město 
proto oslovilo 4 potencionální zpracovatele administrace veřejné zakázky na 
zhotovitele stavebních prací sportovní haly. Tu získala společnost RTS a.s. z Brna za 
nejvýhodnější celkovou cenu 96.800,- Kč. 

Nové běžecké trenažéry 
 Wellness Kuřim v rámci zkvalitňování svých služeb zakoupilo nové běžecké 
trenažéry do fitness centra. Mezi 5 uchazeči byla vybrána nabídka firmy DOMAFIT 
FITNESS, s.r.o., z Jeneče u Prahy, v hodnotě 361.790,- Kč vč. DPH. Ty budou 
uhrazeny z vyčleněných peněz na investice, které pro tento rok činí 467.700,- Kč. 

Rozšíření klubovny Junáku 
Junák - český skaut požádal město Kuřim o odprodej pozemků za účelem rozšíření 
klubovny. Jako důvod uvedl, že se ve skautském středisku v poslední době značně 
zvýšil počet dětí a nynější budova přestává stačit. Podle plánů má být přístavba 
stejně velká, jako nynější klubovna. Aby však Junák mohl požádat o dotaci, bylo 
nutné, aby vlastnil pozemky, na kterých má plánovaná stavba stát. Celkem se jednalo 
o 198m2 v hodnotě 13.860,- Kč. Pozemky město za tuto cenu Junáku prodalo. 
Projektovou dokumentaci k budoucí stavbě vypracoval Jiří Tauš z Atelieru ZETA 
s.r.o., který byl dříve náčelníkem Junáka a podle ní orientační náklady stavby činí 
2.488.000,- Kč. 

Rekonstrukce hasičské zbrojnice 
V prosinci loňského roku se začala opravovat elektroinstalace a sociální zařízení 
v kuřimské hasičské zbrojnici. Tyto práce prováděla společnost Ing. Brázda - 
UNIVERS s.r.o. Během realizace oprav však musela být původní schválená cena 
upravena z důvodu nenaplánovaných změn. Jednalo se například o zazdění dveří, 
osazení menších umyvadel, zrušení průtokového ohřívače, rozšíření posilovny atd. 
Tyto změny zvedly původní cenu díla o 262.455,- Kč vč. DPH, na celkových 
1.225.454,- Kč. 



Kronika města Kuřimi – rok 2016 Stránka 11 

 
 
 

Dary města Kuřim 
Město Kuřim schválilo poskytnutí daru ve výši 2.000,- Kč pro Unii Roska z Brna, 
která se v regionu zabývá zlepšováním kvality života osob nemocných roztroušenou 
sklerózou. Pomáhá jim zlepšovat a co nejdéle udržet fyzickou a psychickou kondici 
pravidelným rehabilitačním cvičením, plaváním, hippoterapií, ergoterapií, tréninkem 
paměti a poradenstvím. Unie má přibližně 100 členů a jeden z toho je i z Kuřimi. 

Peněžní dar ve výši 5.000,- Kč schválilo město také pro rodiny, které převzaly do 
pěstounské péče nějaké dítě z ústavu. Tato částka byla vyplacena ke Dni matek a 
suma byla počítána na každé osvojené dítě, pokud alespoň jeden z pěstounů má 
trvalý pobyt v Kuřimi. 

Hospodaření Centra sociálních služeb v roce 2015 
Příjmy činily celkem 11.052.295,- Kč, z toho 10.302.843,- Kč bylo na hlavní činnost a 
749.452,- Kč na činnost vedlejší. Z toho vlastní příjmy celkem byly 6.078.845,- Kč. 
Město organizaci přispělo 3.835.400,- Kč, Ministerstvo práce a sociálních věcí 
1.064.600,- Kč. Příspěvek z EU činil 23.450,- Kč a z Úřadu práce 50.000,- Kč. Celkové 
výdaje činily 11.001.801,- Kč, z toho 10.400.268,- Kč bylo na hlavní a 601.533,- Kč na 
vedlejší činnost. Hospodářský výsledek tedy byl ve výši 50.494,- Kč. 

Společenské a kulturní centrum v Kuřimi  
Město Kuřim schválilo společnost ArchSta servis, s.r.o., z Brna na zpracování žádosti 
o dotaci z Operačního programu životního prostředí z programu Celkové nebo dílčí 
energeticky úsporné renovace veřejných budov. Případná přidělená dotace bude při 
stavbě Společenského a kulturního centra možná využít na zateplení obvodového 
pláště, výměnu otvorových výplní, systémy nuceného větrání a rekuperace. 
Vzhledem k množství technických parametrů, které musejí být v žádosti 
specifikovány a které ovlivňují výběr projektů na dotaci, město oslovilo výše 
zmíněno firmu a to na doporučení firmy ARCHTEAM PROJEKTOVÁ KANCELÁŘ 
s.r.o., která zpracovávala projektovou dokumentaci centra. 

Finanční podpora CSS 
Jihomoravský kraj poskytl Centru sociálních služeb finanční podporu na 
poskytování sociálních služeb v roce 2016 a to ve výši 1.666.796,- Kč. Z této sumy 
budou pokryty platy zaměstnanců a pečovatelské služby, které centrum zajišťuje. 

Výsledky hospodaření ke dni 31. 3. 2016  
Příjmy města ke dni 31. 3. 2016 činily 52.849.005,- Kč a celkové výdaje města 
44.422.694,13,- Kč. Hospodářský výsledek tedy činil 8.426.310,87,- Kč. Příjmová 
stránka rozpočtu byla plněna z 22,46 %. Daňové příjmy byly vyšší o více než 4 mil. 
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Kč, než ve stejném období loňského roku. Výdaje byly plněny z 12,31 % a čerpání na 
investiční akce bylo na 10 %. Provozní výdaje byly ve výši 23 %. 

Kultura v březnu 
V Kotelně se svým osobitým stylem vystoupili folkoví Žamboši a Pozdní sběr Jiřího 
Pařeza. Příznivci klasické hudby mohli navštívit koncert Dua Hospenglico, kde dvě 
interpretky Jitka Hosprová a Kateřina Englichová hrály na violu a harfu. 
V programu, který nazvaly Píseň noci, se skrýval výběr od středověkých až po 
současné skladby. Městská knihovna zase pořádala cestopisné povídání Milana 
Šťourače o Faerských ostrovech a přednášku Hany Šístkové o vlivu lněných semínek 
na zdraví člověka. Rodinné centrum KuřiMaTa kromě svých každoměsíčních akcí 
věnujících se programům pro děti a rodiče, uspořádalo přednášku o Rovných, 
nebolavých zádech. 

Sportovec města Kuřimi roku 2015 
Sportovní výbor Zastupitelstva města Kuřimi jako vyhlašovatel ankety vybral 
z 26 návrhů 14 nominací v osmi kategoriích. V kategorii Talent roku získal hlavní 
ocenění Šimon Tajovský ze Šachového klubu, který se díky 3. místu na Mistrovství 
České republiky do 8 let probojoval na Mistrovství světa v Řecku. Spolu s ním byl 
v kategorii Talent roku oceněn plavec Jan Odehnal a volejbalistka Lucie Šmardová. 
V kategorii Nejlepší junior zvítězil Jiří Přikryl ze Sboru dobrovolných hasičů Kuřim, 
za svoje úspěchy v požárním sportu.  V této kategorii byl oceněn i plavec František 
Švehla. Nejlepším týmem bylo vyhlášeno družstvo mladších žáků z fotbalového 
klubu. Ten se stal vítězem Jihomoravského krajského přeboru v sezóně 2014/2015, 
což je největší úspěch kuřimské mládežnické kopané po sedmnácti letech. Cenu 
obdrželi trenéři Petr Katolický a Petr Vacula a hráči Dominik Hégr, Tadeáš Hégr, 
Michal Kopecký, Václav Otřísal, Jan Peňáz, Daniel Sobotka, Lukáš Sláma, Martin 
Švaňhal, Jakub Vacula, Jakub Winkler, Aleš Katolický, Jakub Laštůvka, Matěj 
Pleskač, David Haman, Fila Lukáš, Miroslav Lošťák, Jan Orjabinec, Vladimír Pavlík, 
Jakub Tomíček, David Valášek, Daniel Vít a Šimon Zabadal. Cenu také obdrželo 
šachové školní družstvo ZŠ Tyršova ve složení David Němec, Matěj Tajovský, Lukáš 
Petříček a Tomáš Keprt, které pod vedením trenéra Pavla Krupici obsadilo 1. místo 
na republikovém přeboru školních družstev mladších žáků. Radek Švaňhal 
z plaveckého klubu byl oceněn hlavní cenou jako Nejlepší trenér. Spolu s ním si cenu 
odnesl Jan Kohout z klubu házené a trenér taekvon-da Petr Hladík. V kategorii 
Čestné uznání za dlouhodobý přínos sportu získal Karel Švaňhal, dlouholetý 
předseda plaveckého klubu, člen atletického a zakladatel lyžařského klubu. Jiří 
Mylbachr, vedoucí mužů z klubu házené byl také oceněn za přínos sportu. 
V kategorii Fit firma byl oceněn Kampos s. r. o., která podporovala sportovní aktivity 
ve městě. V Mimořádné kategorii zvítězil jachtař Ondřej Teplý, který vyhrál 
Mistrovství světa juniorů a anketu O jachtaře roku 2015 České republiky. Jako 
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nejlepší Sportovec města Kuřimi byl zvolen trenér z klubu házené Jakub Kudla, který 
díky svému působení v extraligové soutěži předává své zkušenosti svým svěřencům. 

DUBEN 

Hospodaření CTS v roce 2015 
Loni bylo ve firmě v pracovním poměru 30 zaměstnanců. Centrum technických 
služeb rozdělilo svou činnost na nakládání s odpady z 39%, na čistění komunikací 
z 15%, na údržbu veřejného osvětlení ze 14% obratu firmy. Další činností centra byla 
údržba zeleně a zimní údržba města obě činící 10% z obratu. Dlaždičské práce činily 
6% obratu, správa hřbitova činila 0,5% obratu firmy. Již od svého založení Centrum 
každoročně zvyšuje svůj roční obrat a ten v loňském roce činil přes 32 milionů korun. 
Podíl města na celkovém obratu činil 75%. Výnosy společnosti činily 32.098.789,- Kč, 
náklady 29.300.787,- Kč a nezdaněný hospodářský výsledek 2.798.001,- Kč, tedy 
2.367.000,- Kč po zdanění. Tento zisk byl nejvyšší od vzniku společnosti v roce 2002. 
V loňském roce Centrum technických služeb také investovalo do obnovy a rozšíření 
svého vozového parku. Zakoupilo zametací vozidlo Scania Kobit K8 v hodnotě 
4.396.898,- Kč, dále travní sekačku SCAG Turf Tiger za 399.000,- Kč, Multicar M26 
4x4 v hodnotě 485.000,- Kč a osobní vůz Škoda Superb za 318.164,- Kč. 

Oprava povrchů místních komunikací 
V letošním roce se město Kuřim rozhodlo opravit silnice a v dané lhůtě zareagovalo 
9 firem. I když základním hodnotícím kritériem byla cena za jednotlivé technologie, 
přesto některé firmy, které v minulosti pro město neudělaly dostatečně kvalitní práci, 
nebyly vybrány. Celkem město na akci vyčlenilo 2,5 milionu korun. Firma Soukup 
Miloš ze Zbýšova pro město udělá opravy lokálních výtluků vyplněním vhodnou 
směsí v hodnotě 15,- Kč/1dm3, dále technologii velkoplošné vysprávky položením 
asfaltového krytu v hodnotě 270,- Kč/ m3, technologii velkoplošné vysprávky včetně 
odfrézování krytu za 340,- Kč/ m3, technologii velkoplošné vysprávky i s výměnou 
podkladu za 1.100,-Kč/m3, technologii velkoplošné vysprávky asfaltobetonových 
povrchů mikrokobercem za 120,- Kč/m3 a technologii velkoplošné vysprávky 
asfaltovým recyklátem za 180,- Kč/m3. Firma Silpra s.r.o. z Brna uspěla v technologii 
opravy drobných výmolů a prasklin tryskovou metodou za 2.732,- Kč/t vystříkaného 
materiálu. Pak také v technologii velkoplošné vysprávky penetrací včetně podkladní 
vrstvy za 285,- Kč/m3 a v technologii velkoplošné vysprávky dvojitou penetrací 
asfaltovou emulzí v hodnotě živice 80,- Kč a recyklátu za 94,- Kč /m3. Poslední 
vybranou firmou byla H&B CZ s.r.o. z Uherského Hradiště. Ta zvítězila v opravách 
lokálních výtluků infratechnologií v hodnotě 495,- Kč/m3 a v technologii oprav spár 
v komunikaci obalovanou asfaltovou směsí za 85,- Kč/m. 
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Most přes Kuřimku na ul. Komenského 
Město zadalo výběrové řízení na zpracovatele projektové dokumentace ke 
zbudování nového mostu přes řeku Kuřimku místo starého, co je v havarijním stavu 
a v návaznosti na okolní komunikace. Ze tří uchazečů byla vybrána společnost Rušar 
mosty s.r.o. z Brna, která nabídla nejvýhodnější technické zpracování návrhu mostu, 
nejnižší hodinovou sazbu za autorský dozor stavby a nejvýhodnější cenu za dílo ve 
výši 173.030,- Kč vč. DPH. 

Zásady pro poskytování dotací 
Město Kuřim chválilo novou směrnici S1/2016/RM Zásady pro poskytování dotací z 
rozpočtu města Kuřimi. Směrnice má zajistit jednotný postup a podmínky pro 
poskytování programových a individuálních dotací z rozpočtu města spolkům a 
jiným fyzickým a právnickým osobám, které provozují veřejně prospěšnou činnost. 
Typy dotací jsou rozděleny na programové a na individuální. Programové jsou 
dotace na podporu účelu, které město určí v dotačním programu, pokud se rozhodne 
finančně podpořit určitou oblast nebo činnost určitého okruhu způsobilých žadatelů. 
Individuální dotace zase podpoří konkrétní žadatele z důvodů hodných zvláštního 
zřetele, zejména projekty, které nejsou v předmětném období podporovány žádným 
z vyhlášených dotačních programů. Dotační program je program zaměřený na 
podporu předem určeného okruhu projektů s předem určenou cílovou skupinou. O 
jeho vyhlášení a o množství volných peněz rozhoduje Zastupitelstvo města. 
Jednotlivé žádosti jsou pak posuzovány příslušnými výbory Zastupitelstva. Konečné 
rozhodnutí však leží na Zastupitelstvu města. Rada města schvaluje pouze žádosti, 
kde je požadovaná individuální dotace nižší než 50.000,- Kč. Navíc individuální 
žádost do 5.000,- Kč může schválit jako dar. 

Odbor živnostenského úřadu v roce 2015 
Kontroloři OŽÚ a České obchodní inspekce provedli během roku pouze dvě 
společné kontroly, i když podle nařízení vlády se mělo jednat o každoměsíční akce. 
Od Ministerstva práce měli pracovníci odboru nařízeno zkontrolovat všechny 
podnikatele ve svém správním obvodu, kteří mají ohlášen obor volné živnosti 
Projektování elektrických zařízení. Kontrola měla prokázat, zda svou prací 
nepřesahují z živnosti volné do živnosti vázané, do Projektové činnosti ve výstavbě. 
Dále měli za úkol provést ve večerních hodinách společné kontroly s Policií ČR v 
restauračních zařízeních, kterých provedli pět. Nakonec také kontrolní pracovníci 
kontrolovali označení sídel fyzických a právnických osob ve správním obvodu. 
Vzhledem k tomu, že podle zákona musí nedostatky vždy pokutovat, rozdali 88 
pokut v celkové výši 120 tisíc korun. Za rok 2015 bylo čtyřmi pracovníky odboru 
zpracováno 3.656 událostí, provedeno 277 kontrol a pod jejich kompetence spadalo 
4.496 podnikatelů. 
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Odbor stavební a vodoprávní v roce 2015  
 V loňském roce pracovalo na předmětném odboru 5 pracovníků. Tři z nich 
zajišťovali činnost obecného stavebního úřadu, jeden z nich se navíc zabýval 
památkovou péčí. Jeden pracovník se zaměřoval na speciální stavební úřad 
vodoprávní a poslední zajišťoval administrativní servis. Celkem úřad vydal v Kuřimi 
90 rozhodnutí, provedl 49 kontrol staveb a neudělil jedinou pokutu. Na správních 
poplatcích ale vybral 632.000,- Kč. 

Odbor sociálních věcí a prevence v roce 2015 
Pod činnost 10 zaměstnanců OSVP spadala oblast sociální služby, sociální práce, 
sociálně-právní ochrany dětí, prevence a krizové řízení. Konkrétně se jednalo např. o 
poradenství v systému dávek sociálního zabezpečení, pomoc při řešení dluhové 
problematiky, koordinace sociálních služeb pro osoby zdravotně postižené a pro 
ohrožené vyloučením ze společnosti a vězně. Pracovníci OSVP se také starali o práva 
a zdravý rozvoj dětí v narušených rodinách. Další činností spadající do kompetence 
OSVP byla tvorba koncepčních materiálů pro sociální práci v rámci Komunitního 
plánu sociálních služeb. Odbor vydal 143 parkovacích průkazů osobám zdravotně 
postiženým, 76 ks Euroklíčů, 24 osobám byla poskytnuta pomoc po propuštění 
z výkonu trestu odnětí svobody, ve 159 případech poskytl komplexní sociální 
poradenství a sociální pomoc při řešení svízelných životních situací. Sociální 
pracovnice provedly 114 šetření v rodinách v rámci sociální práce a 130 šetření 
v rámci veřejného opatrovnictví. Poté podaly 58 zpráv soudům, policii, exekutorům 
a správním úřadům v rámci svých zákonných povinností. Na vyžádání soudu bylo 
provedeno 58 sociálních šetření v souvislosti s přehodnocením zdravotního stavu 
u osob omezených a zbavených způsobilosti k právním úkonům. Bylo podáno 
40 zpráv v rámci opatrovnictví a 18 zpráv o pověsti. Ve správním obvodu města 
Kuřimi žilo k 31. 12. 2015 celkem 4.825 dětí do 18 let, z nichž 330 potřebovalo pomoc 
pracovnic odboru. Ve 152 případech byly pak pracovnice ustanoveny kolizním 
opatrovníkem či poručníkem nezletilých dětí. V 209 případech zastupovaly děti při 
soudních jednáních. Úsekem OSPOD bylo provedeno celkem 459 sociálních šetření v 
rodinách, výchovných ústavech, dětských domovech a ve školách. Vzhledem k tomu, 
že se jedná o psychicky náročnou práci, pracovnice pravidelně absolvovaly semináře 
se zaměřením na sebereflexi a psychohygienu. 

Odbor investiční v roce 2015 
Investiční odbor provedl celkem 414 výběrových řízení, přičemž 399 z nich bylo na 
zakázky ve finančním limitu do 100.000,- Kč. Šest zakázek bylo do zákonného limitu 
6.000.000,- Kč. Celkem bylo vydáno 93 vyjádření k projektovým dokumentacím, 34 
povolení užívání veřejného prostranství a 19 vyjádření na úseku dopravy. Co se 
týkalo územního plánování, zabýval se odbor požadovanými změnami územního 
plánu v 7 lokalitách, ve 144 případech se k územnímu plánování vyjadřoval. Celkem 
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podal 15 žádostí o dotace, z nichž 11 bylo získáno. Pod jeho patronací bylo na 
investičních akcích utraceno 51.886.844,- Kč. 

Zaměření veřejného osvětlení 
Město Kuřim zadalo zakázku na zaměření veřejného osvětlení, polohopisu a 
výškopisu. Nejvhodnější firmou byla zvolena GK GEO2007 s.r.o., z Velkých Němčic 
která nabídla cenu 20.521,- Kč. Společnost provedl geodetické zaměření vyhledaných 
podzemních tras veřejného osvětlení a světelných bodů od křižovatky ulic Tyršova a 
Hybešova po křižovatku ulice Tišnovské s ulicí Zámeckou. 

Wellness Kuřim v roce 2015 
V roce 2015 přišlo do Wellness o 2.663 návštěvníků více, než v roce předchozím, i 
když do vnitřního areálu přišlo o 8% méně lidí. Letní koupaliště navštívilo celkem 
34.543 plavců. Do fitness a centra přišlo 30.533 sportovců, tedy o 6% méně lidí, než 
v roce předchozím. Do Wellness centra zase přišlo o 3.200 lidí víc, tedy celkem 
203.345, než v roce 2014. Denní průměrná návštěvnost byla 464 lidí. Hrubý obrat 
Wellnessu činil 30.963.000,- Kč, stravovacího střediska to bylo 9.919.000,- Kč. U obou 
provozů se jedná oproti minulým letům o nárůst. Náklady byly ve výši 26,7 milionu 
bez DPH, z čehož největší část, téměř 36%, byla na mzdy a 23% na energie. Náklady 
činily 26.662.794,- Kč výnosy 28.491.079,- Kč. Celkový hospodářský výsledek 
společnosti tedy byl 1.828.285,- Kč. 

Dopravní studie 
Město Kuřim si zadalo dvě studie u společnosti HaskoningDHV Czech Republic 
s.r.o., z Prahy na zpracování směrového dopravního průzkumu na území města 
Kuřim za cenu 346.060,- Kč vč. DPH. Druhá studie měla zjistit aktualizaci a rozšíření 
Komparativní studie propojení R/43 a I/43 v oblasti města za cenu 619.520,- Kč vč. 
DPH. 

Rudolf Kondei 
Dne 4. dubna se dožil významného životního jubilea kuřimský malíř Rudolf Kondei. 
K jeho 95. narozeninám místní ZUŠ upořádala koncert, kde mu zástupci města 
pogratulovali. Malíř se ve své tvorbě soustředil především na zachycování krajiny z 
okolí Kuřimi a města samotného. I když pochází z Ivančic, tak za války sem dojížděl 
za prací do dnešní TOS Kuřim a roku 1954 se sem s rodinou přistěhoval natrvalo. 
Malíř vystavoval svá díla déle než 45 let a také vydal 2 knihy pod názvem Z mého 
života a Naše toulky přírodou. 
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Ukliďme Kuřim 
Dne 16. dubna se město připojilo k národní akci Ukliďme Česko. V letošním roce 
bylo vybráno k úklidu okolí říčky Kuřimky od ulice Pod Zárubou směrem k závodu 
TE Connectivity, která se na akci také podílela. Město pro účastníky zajistilo rukavice 
a pytle na odpad a následně jejich odvoz. Ostatní úklidové náčiní, jako hrábě, 
rukavice a lopaty, si každý dobrovolník přinesl svoje. Skupinky účastníků vyčistily 
také ulici Kolébka a pokračovali směrem k Podlesí. Celkem bylo posbíráno 720 kg 
odpadu. Na závěr bylo pro všechny připraveno občerstvení a pro děti ještě diplomy 
a dárky. Spolek Spokojené Díly uspořádal také úklid, a to v okolí Mozovského 
potoka, kterého se účastnilo 150 dobrovolníků. Ti si pak za odměnu mohli také dát 
občerstvení. Město Kuřim pak zajistilo svoz plných pytlů. V celé zemi se k této akci 
připojilo více jak 86 tisíc dobrovolníků, kteří uklidili více jak 1.630 tun odpadků. 
Kuřimští skauti také vyzývali kuřimské obyvatele k úklidu a to již 19. března, kdy 
dobrovolníci uklízeli kopec Záruba a blízkou trať. Město Kuřim pak opět zajistilo 
odvoz nasbíraných odpadků. 

Úspěchy v krajských kolech 
V krajských kolech Národní soutěže ZUŠ zvítězilo několik kuřimských dětí ve hře na 
své hudební nástroje. Ve hře na klarinet zvítězilo klarinetové trio Simony Valové, 
Lucie Selingerové a Milana Vašuta. Spolu s nimi bylo první i klarinetové kvarteto 
Kristýny Bilavčíkové, Kathariny Ostrovits, Lucie Valové a Kristýny Životské. Obě 
tato tělesa připravovala Pavlína Kratochvílová. Kvarteto postoupilo do celostátního 
finále. Dále zvítězila houslová dua Terezie a Kláry Graffové a Terezy Homolové s 
Annou Jarolínovou. Druhé duo získalo i titul Absolutního vítěze. Dua vedli 
Magdalena a Štěpán Graffeovi. Sbor Kuřimská kvítka zvítězil na krajské postupové 
přehlídce školních pěveckých sborů a sbor Cantando byl druhý. Oba sbory vedla 
Pavlína Zámečníková. Žákyně Petra Sklenářová obsadila tři 3. místa, a to dvě 
v pěveckých soutěžích - Josefa Křičky a Pro Bohemia 2016 - a v houslové soutěži O 
cenu Václava Krůčka 2016. Vedla ji Markéta Szendiuchová a Štěpán Graffe. 

Úspěchy v plavání 
V Třebíči se konal Laguna cup 2016, do kterého nastoupilo 17 kuřimských plavců 
v 67 startech. Mezi 320 závodníky s 1278 starty se však nenechali zahanbit a 
v několika závodech medailově uspěli. František Švehla (roč. 2000) zvítězil ve 200VZ, 
v 50M, Vanda Přichystalová (roč. 2006) byla druhá a Anna Švehlová s Adamem 
Švaňhalem (roč. 2007) třetí. Anna Švehlová byla třetí ve 200PZ, Adam Švaňhal a 
Vanda Přichystalová zvítězili v 50P a Anna Švehlová byla třetí. František Švehla 
zvítězil ve 200Z a byl stříbrný ve 100PZ. Adam Švaňhal a Anna Švehlová byli 
bronzoví v 100PZ a druzí v 50Z. Radka Mašková skončila třetí. Na XXV. Velkou cenu 
Kuřimi přijel nižší počet sportovců než v minulých letech a tak se domácí zástupci 
nemuseli stresovat z velké konkurence. Filip Šimonovský a Adam Švaňhal získali 
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zlato v 50Z, Anna Švehlová stříbro a Vít Kotinský byl bronzový. V disciplínách 
100OPZ a 50M zvítězil Jakub Odehnal. Šimon Tajovský a Vanda Přichystalová byli 
druzí v 50M. Sabina Toužínová byla druhá v 25P a Matěj Veselý s Klárou 
Podrazilovou byli bronzoví. Jakub Odehnal, Vanda Přichystalová a Jan Šťastný 
zvítězili v 50P, Adam Švaňhal s Jáchymem Ryšávkou skončili společně na druhém a 
třetím místě. Apolena Hlaváčová byla třetí. Adam Švaňhal skončil na nerozhodném 
společném druhém a třetím místě s Filipem Skřičkou v 100OPZ. Anna Švehlová 
zvítězila a Vanda Přichystalová skončila třetí. Adam Eremiáš byl třetí v 25VZ a Bára 
Podlucká druhá. V 50VZ Jan Šťastný a Anna Švehlová byli první a Vít Kotinský třetí. 

Kuřimská školní liga 
Do 3. ročníku kuřimské školní ligy v miniházené, kterou od školního roku 2013/2014 
pořádá SK Kuřim, oddíl házené spolu s městem, se tentokrát přihlásilo rekordních 8 
škol. Jednalo se o školy z Kuřimi, Čebína, Tišnova, Drásova, Lipůvky a z Dolních 
Louček. Celkem soutěžilo 160 dětí rozdělených do 18 družstev, z nichž v 8 byly děti 
1. a 2. tříd a v 10 družstvech žáci 3. a 4. tříd. Od listopadu do dubna žáci soutěžili ve 
3 turnajích a ve finále, což bylo celkem ve 128 zápasech. Nakonec v mladší kategorii 
zvítězilo družstvo ze ZŠ Komenského a ve starší kategorii tým čtvrťáků ze ZŠ 
Tyršova. Na druhých místech byly družstva z Čebína a ZŠ Jungmannova obsadila v 
obou kategoriích 3. místa. 

Kultura v dubnu 
Městská knihovna pořádala přednášku Jaromíra Nováka o krásách ostrova Mallorka, 
který je zapsán do seznamu světového dědictví UNESCO. Vojenský kaplan kpt. Mgr. 
P. Jan Pacner měl prezentaci o Islámu, jestli je potřeba se ho obávat či ne. Příznivci 
komického divadla se mohli vypravit na představení Ani o den dýl v podání herců 
z divadla Semtamfór. Pro milovníky folkové hudby přijeli do Kuřimi po třech letech 
zase vystupovat Nezmaři, kteří zde při své minulé návštěvě slavili svou 35 letou 
historii. Posluchačů přišlo tolik, že Kotelna byla vyprodaná. Příznivci vážné hudby si 
mohli poslechnout VIP duo, tedy japonskou klavíristku Mari Omichi a violistu 
Davida Šlechtu. Ti při svém koncertě zahráli posluchačům klasickou tvorbu od 
baroka do romantismu. 

KVĚTEN 

Mezinárodní vzdělávací festival Eduspace  
Město Kuřim se stalo spolupořadatelem Mezinárodního vzdělávacího festivalu 
Eduspace. Tento festival, který se zaobírá novými přístupy ve zdělávání, se konal 
pod záštitou Ministerstva školství mládeže a tělovýchovy, rektorů několika vysokých 
škol a Informačního centra OSN v Praze. Festivalové přednášky byly rozděleny do 
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čtyř základních okruhů, Vzdělávání a technologie, Vzdělávání a demokracie, 
Vzdělávání pro všechny a Vzdělávání a leadership. 

Prodej pozemku na halu ledního hokeje  
V lednu tohoto roku Zastupitelstvo města schválilo odprodej části pozemku p. č. 
2972 u Wellness Kuřim, o rozloze 4.500 m2, aby na něm mohla být vybudována 
hokejová hala. Nezasíťovaný pozemek byl nabídnut k prodeji za 500,- Kč/m2 bez 
DPH. Nachází se na rozhraní mezi obytným územím města a průmyslovou zónou, v 
blízkosti Wellness Kuřim, polikliniky a fotbalového hřiště. O pozemek projevila 
v dané lhůtě zájem jediná firma a to Sportovní díly o.p.s, z Brna, která nabídla cenu 
510,- Kč/m2 bez DPH. V průběhu zveřejnění nabídky na prodej dotyčného pozemku 
však vyvstala potřeba města na zvětšení rozlohy vedlejšího pozemku, kde vyroste 
nová Městská sportovní hala. Konkrétně se jednalo o plochu 1.474 m2, kterou si 
město potřebovalo ponechat. Na ploše okolo Městské haly mají být totiž vybudovány 
venkovní sportovní objekty s potřebnou návazností na zázemí haly. Město proto 
požádalo ředitele vítězné společnosti o posunutí haly ledního hokeje o 19 metrů 
směrem k bývalé vlečce s tím, že jí samozřejmě vedlejší pozemek prodá za stejných 
podmínek. Společnost Sportovní díly o.p.s. s tím souhlasila, požádala ale město o 
navýšení výměry v posunutém pozemku na 1.920 m2, aby u plánované haly ledního 
hokeje byla efektivněji vybudována dopravní obslužnost. A to jí Zastupitelstvo 
schválilo. 

Prodej pozemků na hotel 
Zastupitelstvo města v únoru schválilo záměr na prodej několika částí pozemků o 
celkové výměře 1.211m2, aby na nich mohl vyrůst hotel. Jednalo se o p. č. 2976/11 o 
výměře 255 m2, p. č. 2976/1 o výměře 695 m2, p. č. 2976/3 o výměře 22 m2, p. č. 
2977/1 o výměře 195 m2, p. č. 2980/1 o výměře 6 m2 a p. č. 2983/1 o výměře 38 m2, 
které bezprostředně navazovaly na kuřimský sportovní areál, plánovanou hokejovou 
halu a Wellness centrum. Minimální cena, za kterou chtělo město pozemky 
odprodat, stanovilo Zastupitelstvo ve výši 1.000 Kč/m2 bez DPH. Jediná nabídka, 
která byla v termínu doručena, byla od společnosti Sport Hotel Kuřim s.r.o., 
z Kuřimi. Ta nabídla minimální požadovanou cenu a město jí pozemky odprodalo. 
Ve 3 až 4 hvězdičkovém hotelu by mělo být okolo 80 lůžek s kongresovým sálem a 
hotel bude krčkem propojen s areálem Wellness Kuřim. Okolo hotelu také vzniknou 
parkovací místa. 

Nové rekreační prvky 
V roce 2014 město vypsalo výběrové řízení na zhotovitele protierozních 
zatravněných pásů s výsadbou doprovodné zeleně. Tu získala společnost Kavyl s.r.o. 
z Mohelna za cenu 280.427,- Kč vč. DPH. Na základě připomínek komise životního 
prostředí a Odboru životního prostředí byla zhotovena studie na doplnění 
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protierozního pásu rekreačními prvky. Při realizaci pásů byly zatravněny osivem, 
které se používá na hřištích a směsí travin a bylin. Tyto traviny potřebovaly přibližně 
3 roky, než se jejich kořenové systémy propojí natolik, aby vytvořily souvislou 
kořenovou protierozní síť. V měsíci dubnu pak byly vysázeny stromy a keře. Co se 
týkalo požadovaných rekreačních prvků, město vypsalo výběrové řízení na 
zhotovení jejich 7 kusů, podle projektu, který si nechalo vypracovat od inženýrek 
Markéty Gregové a Petry Holoušové ze společnosti zahrada-architekt.cz. Ty navrhly 
dětské hřiště, dřevěnou pyramidu, hrací xylofon, kameny na sednutí, kameny-
menhiry, zážitkovou cestu pro bosé nohy a naučné tabulky. Jednotlivé objekty byly 
rozmístěny do čtyř částí - ráj malých dětí a maminek, dřevěné hraní s xylofonem, u 
hrušky a kreativní prostor pro třídní kolektivy. Rekreační prvky byly umístěny v 
rámci zatravněného pásu v prostoru mezi Lučním potokem (vstupem pod vlečku 
tzv. Myší dírou) a zalesněným kopcem Zborov. Ve výběrovém řízení, kde se 
hodnotila cena a vhodnost požadovaných prvků, mezi 3 uchazeči opět zvítězila 
společnost Kavyl s.r.o., z Mohelna s cenou 428.213,- Kč vč. DPH. Koryto Lučního 
potoka bylo Povodím Moravy vybagrováno a zbaveno nepůvodní vegetace, aby se 
zabezpečil jeho vyšší průtok. Souběžně byla upravena i cesta vedoucí okolo. 

II/385 Kuřim průtah 
Vzhledem k tomu, že se v loňském roce nestihly dodělat všechny doprovodné práce 
při realizaci opravy městského průtahu, ještě letos pracovala firma H3 Inženýrské 
stavby s.r.o., z Blanska na dláždění chodníků. U těch měly původně zůstat původní 
podkladní vrstvy, ale vzhledem k jejich špatnému stavu, bylo nutné je celé vyměnit. 
Dále měly být zachovány betonové obruby, ale i ty byly nakonec nahrazeny novými. 
Další komplikací se pak stalo parkoviště u Mertů, které se muselo odvodnit. Po 
odstranění zastávky autobusů u sokolovny, byl vyasfaltován nájezd k sokolovně, pak 
byl také upraven nájezd ke starému statku v návaznosti na již vybudovanou 
zastávku. Původní smlouva, uzavřená na cenu 8.045.408,- Kč vč. DPH, byla díky 
dodatkům změněna na koncových 10.519.258,- Kč vč. DPH. 

Přechod pro chodce na ul. Havlíčkova  
V dubnu loňského roku bylo provedeno výběrové řízení na zrealizování přechodu 
pro chodce na Havlíčkově ulici. Vzhledem k tomu, že vítězná firma, TOPSTAV s.r.o. 
z Brna, nemohla zhotovit své dílo z důvodu nutnosti zajištění objízdných tras 
městem během oprav průtahu a při opravě ulice Hybešova, byla akce odložena až na 
tento rok. Realizace se však musela stihnout po opravě ulice Hybešova, která 
skončila 30. 5. 2016, a zase muselo být hotovo do 30. 6. 2016, protože od 4. července se 
začala opravovat R43 a transitní doprava byla odkloněna přes Kuřim. Aby tedy 
přechod mohl být vybudován nerušeně, bylo nutné ulici Havlíčkovu zavřít až po 
ulici Nerudovu. Jednalo se o vybudování úrovňového bezbariérového přechodu pro 
chodce na zpomalovacím prahu, o vybudování druhého zpomalovacího prahu před 
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přechodem, vznik nových přístupových chodníků, osvětlení a dopravního značení. 
Celková hodnota vysoutěžená zakázky činila 519.295,- Kč. 

Opravy v Hybešově ulici  
Město již od roku 2014 dělalo novou kanalizaci v Hybešově ulici. Co se týkalo práce 
na samotné kanalizaci, tak původně vysoutěžená cena 16.689.530,- Kč vč. DPH se 
díky vícepracím zvedla na konečných 17.384.839,- Kč vč. DPH. Po ukončení prací 
bylo ještě třeba zpevnit chodníky, vjezdy a pojezdové plochy před jednotlivými 
rodinnými domy. Tyto úseky zpevněných a volných ploch ve vlastnictví města, které 
se po dokončení stavebních prací měly vrátit do původního stavu, byly při budování 
kanalizace a vodovodu poničeny. Navíc na soukromých pozemcích byly staré 
betonové dlaždice, proto se město rozhodlo udělat dodatečné opravy také těchto 
ploch, o celkové výměře 427 m2, které nebyly v projektové dokumentaci. Město 
schválilo, že na opravu chodníků zůstane dodavatel, společnost AQUASYS, s.r.o., 
ze Žďáru nad Sázavou, která realizovala i budování kanalizace. Důvodem k tomuto 
kroku bylo zejména urychlení oprav a koordinace stavebních prací v ulici. I když 
firma opravu provedla za položkové ceny, se kterými vyhrála výběrové řízení této 
veřejné zakázky, oprava bude ve výši 473.696,- Kč vč. DPH. Společnost také provedla 
opravu 68m2 místní komunikace až po most přes drážní koleje. Silnici poničila těžká 
vozidla, která byla potřebná při opravě kanalizace. Tato oprava se vyšplhala na 
437.877,- Kč vč. DPH. Finální asfaltová vrstva opravené komunikace byla udělána po 
celé ploše ulice, tedy 746 m2. 

60 let turistického oddílu 
Jan Mičánek, Ivo Odehnal, Milan Gazda, Zdeněk Krejčí, František Vlček a Růžena 
Vitoulová v roce 1956 založili v Kuřimi oddíl turistiky při tehdejší Tělovýchovné 
jednotě Spartak Kuřim. V jeho rámci působil i oddíl mládeže a kuřimští turisté se 
zúčastňovali i republikových turistických soutěží. O jeho historii byla uspořádána 
výstava fotografií. 

Děkujeme maminkám 
U příležitosti svátku matek dne 7. května pořádal místní Orel ve spolupráci se 
Skauty každoroční akci, Děkujeme maminkám. V areálu Orlovny vystoupila 
kuřimská folková kapela Uši přejetý sáňkama a taneční skupina Move around. Na 
zámeckém nádvoří pak vystoupila Hana a Petr Ulrychovi s Javory, na jejichž koncert 
přišlo okolo 300 lidí. Během celého programu byly pro děti nachystány soutěže a 
nafukovací atrakce, které připravili Skauti. Děti si mohli vyzkoušet např. řezání 
dřeva a zatloukání hřebíků, poznávání květin či běh s těžkým batohem na zádech. Za 
splnění každého úkolu dostaly razítko a poté i odměnu. 
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Den proti rakovině 
Dne 11. května se v celé zemi konala sbírka na podporu léčby této zákeřné nemoci. 
Letos se jednalo již o 20. ročník a byl zaměřen na nádory prsů u žen a možnosti 
prevence. Čistá vybraná sbírková suma činila 10.475.834,- Kč a do konce roku se na 
účtu pořadatele Ligy proti rakovině shromáždilo celkem 18.260.570,- Kč. Tyto peníze 
šly na podporu kvality života onkologických pacientů, na tisknutí osvětových 
publikací, na výzkum léků proti této nemoci atd. V Kuřimi vybírali peníze již 
tradičně místní Skauti a prodejem měsíčku lékařského se jim podařilo vybrat 16.648,- 
Kč. 

Pochod po trase zrušené železnice 
Dne 14. května si účastníci již tradičního pochodu po trase zrušeného železničního 
spojení mezi Kuřimí a Veverskou Bítýškou připomněli 80. let od této události. Letos 
měl pochod start na kuřimském vlakovém nádraží, kde všichni obdrželi pas na 
sbírání razítek, mapu a instrukce. V Moravských Knínicích si zájemci mohli 
vyzkoušet lukostřelbu a k poslechu zpíval sbor Vrabčáci. V Chudčicích byla 
připravena výstava kulis dobového nádraží a kostýmů, trampolína a jarmark 
s železniční tematikou. Veverská Bítýška zase návštěvníky přivítala trampolínou, 
lukostřelbou a občerstvením. Každý, kdo získal do pasu všechna razítka, obdržel 
vstup do kuřimského Wellness bazénu. 

Radegast Rock Kuřim 
Dne 14. května se na nádvoří zámku konal festival rockových kapel. Vystoupilo 11 
skupin jako např. XXIII. století, Motorhead revival, Limetal či Morčata na útěku. 

Pohádková cesta lesem 
V sobotu 28. května se konala tradiční akce pro děti Pohádková cesta lesem. 
Tu pořádala trampská osada Llano Estacado. Děti procházely podle fáborků 
Kuřimskou horou a po cestě plnily na 7 stanovištích různé úkoly, které jim zadávaly 
pohádkové bytosti. Třeba musely u vodníků lovit z bazénku rybičky na udičky, 
u čertů skákat v pytli či prolézat tunelem u trpaslíků. V cíli čekalo na příchozí 
občerstvení, pro děti dárky a k poslechu hrála skupina Rentieři. Akce patří mezi 
nejúspěšnější ve městě a jako každý rok se jí účastní několik stovek dětí, letos jich 
bylo 380. 

Den národnostních menšin 
Dne 29. května se na zámku konal 4. ročník Dne národnostních menšin, který 
pořádala římskokatolická farnost s podporou města a Jihomoravského kraje. Den 
národnostních menšin navíc podpořila i kuřimská společnost TE Connectivity. 
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Zaměstnanci připravili pro děti soutěže a občerstvení pro všechny návštěvníky. 
Letošní ročník byl ve znamení spolupráce se slovenským partnerským městem 
Stupava. Ve zcela zaplněném nádvoří mohli lidé ochutnávat kulinářské speciality od 
zástupců menšin, které ve městě žijí, jako Arménové, Maďarové, Makedonci, Poláci, 
Slováci, Ukrajinci a Britové. Na doprovodném programu se podílely děti kuřimských 
mateřských a základních škol, a také stupavští hosté se svými tanci a hudebním 
doprovodem. Vystoupil dětský sbor Stupavjánek se sólisty. Se svým programem z 
přelomu 19. a 20. století také přispěli Funny Fellows a Pavol Hammel. 

Olympiáda MŠ 
Mateřská škola připravila pro svoje svěřence již posedmé Dětskou olympiádu 
na kuřimském stadionu. Tam na ně čekali dobrovolníci s disciplínami, jako byl hod 
míčkem, běh a skok do dálky. Olympiáda byla zahájena zapálením olympijského 
ohně a hymnou. Děti se snažily zvítězit úplně všechny a tak všechny získaly 
čokoládovou medaili a diplom. Na konci sportovního dopoledne děti vypustily 
do oblak balónky. 

Krajský letní pohár v plavání 
Zástupci plaveckého klubu vybojovali několik medailí na Letním krajském přeboru 
žactva v Blansku, což jim zároveň zajistilo postup do dvou soutěží tvořících vrchol 
sezony, tedy Pohár desetiletých a jedenáctiletých a Mistrovství ČR. Z celkových 120 
závodníků jich jedenáct přijelo z Kuřimi a startovali v 60 startech, z celkových 674. 
Anna Švehlová byla na 1. místě v 50VZ, 100VZ a 100OPZ. Na druhém místě skončila 
v disciplíně 200OPZ a na třetím místě v 50Z. Jakub Odehnal skončil první v 50P a 
100P, druhý v 50M a 200OPZ a třetí v 50VZ. Radka Mašková byla druhá v 50M a 
50VZ, třetí ve 100Z. Eliška Konečná byla první ve 100P, druhá ve 100M a třetí v 50M, 
200P a 200OPZ. Vanda Přichystalová se umístila druhá ve 100M a třetí v 50P a 
200OPZ. Jan Švestka skončil 3. ve 100OPZ a v 100VZ, Tereza Rašková byla třetí ve 
400VZ. 

Atletický čtyřboj 
Na kuřimském stadionu se konal atletický čtyřboj, kterého se účastnilo 57 dětí. 
Organizátoři je rozdělili do kategorií podle věku a pohlaví a děti závodily v běhu na 
60 metrů, skoku do dálky, v hodu míčkem a v běhu na 200 metrů. Mezi nejmladšími, 
narozenými do roku 2009, zvítězila Pavla Polášková a Vojtěch Krchňávek, oba z 
Kuřimi. Ve starší kategorii, narozených do roku 2007, to byla Aneta Seberová 
z Tišnova a Jan Šťastný z Kuřimi. V další kategorii to byla Karolína Trešerová 
z Kuřimi a Jakub Marek z Tišnova. Magdalena Kundrátová z Tišnova a František 
Vlček z Kuřimi zvítězili v kategorii do roku 2003. Mezi nejstaršími to byla Karolína 
Kleiblová a Jáchym Badin, oba z Kuřimi. 
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Baumat Cup 
Zástupci kuřimských základních škol se utkali s 9 školními týmy z okolí 
ve florbalovém zápase. Družstva byla rozlosována do 2 skupin, přičemž vítězové se 
utkali o první místo. Nakonec zvítězilo družstvo ze ZŠ Tyršova, když porazilo 
všechny soupeře, z Tišnova, Deblína, Žďárce, Drásova a ze ZŠ Kuřim Jungmannova. 
Nejvíce branek nastřílel Jakub Kos s Jaromírem Haráskem a v bráně chytal Jakub 
Vacula. 

Mistrovství ČR 
Zástupci ze ZŠ Tyršova se zúčastnili Mistrovství ČR školních týmů v šachu. V obou 
kategoriích, mladší (1.–5. třída) a starší (6.-9. třída), měla škola své družstvo. Na 
Mistrovství se mezi sebou utkalo 32 mladších a 28 starších týmů, kdy každé družstvo 
muselo odehrát devět kol. Obě družstva ze ZŠ Tyršova získala bronz. Mezi mladšími 
byl Lukáš Petříček, Tomáš Keprt, Ondřej Hronek, Šimon Boháč a Michal Buzáš. Za 
starší bojoval David Němec, Vladimír Pavlík, Martin Prokop a Gabriel Vašek. Mladší 
školní družstvo ze ZŠ Jungmannova, které se také Mistrovství účastnilo, skončilo 
čtvrté. 

Kultura v květnu 
Městská knihovna uspořádala představení LiStOVáNí, ve kterém herečka Marie 
Doležalová předvedla scénické čtení satirické knihy Kafe a cigárko, o historkách 
z hereckého podsvětí. Sál Kotelny byl na toto představení nejúspěšnější knihy 
loňského listopadu vyprodán do posledního místa. Milovníci cestování se mohli 
přijít inspirovat cestovatelem Tomášem Kubešem, který přijel představit svou 
přednášku o Barmě, jako zemi Buddhů. Zeměpisnou tématikou, ale místně mnohem 
bližší, se zabývali i redaktoři Českého Rozhlasu Brno, Hana Ondryášová a Miloš 
Šenkýř. Ti ve své přednášce odkrývali Moravu jako neznámou zemi i pro její vlastní 
obyvatele. Ekonomickou diskuzi pak uspořádala MAS Brána Brněnska s bývalým 
prezidentským kandidátem Janem Švejnarem, který nyní působí jako ředitel Centra 
pro globální hospodářskou politiku. Výstavu výtvarných děl uspořádala společnost 
Podané ruce na ZŠ Jungmannova. Jejím mottem byly Děti a závislost, aneb mne se to 
(ne)týká. Vzhledem k tomu, že v ČR stoupá počet dětí užívajících omamné látky, tak 
výstava chtěla upozornit zejména rodiče školou povinných dětí, aby byli obezřetní, 
že tyto problémy se mezi dětmi tohoto věku vyskytují. Co se týče hudebních 
programů, tak v tomto měsíci mohli příznivci blues navštívit jedinečný koncert 
amerického zpěváka a držitele ceny Grammy, Davida Evanse, který se ve městě 
zastavil v rámci svého česko-slovenského turné. 
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ČERVEN 

Obecně závazná vyhláška o užívání veřejného 
prostranství 

Zastupitelstvo města schválilo novelu Obecně závazné vyhlášky o místním poplatku 
za užívání veřejného prostranství, která rozšiřuje důvody pro osvobození od 
poplatku. Jde o situace, kdy město Kuřim má odůvodněný zájem na realizaci záboru, 
jako u oprav a rekonstrukcí městské infrastruktury, kulturních a sportovních akcí 
podporovaných městem atp. Dále se jedná o případy, kdy je dle vyhlášky 
poplatníkem vlastník nebo nájemce pozemku. Zábor vlastního pozemku, resp. 
pozemku pronajatého, byl od poplatku osvobozen. 

Poskytnutí podpory z rozpočtu města 
V roce 2015 byly některé kompetence přesunuty z úrovně Ministerstva práce a 
sociálních věcí ČR na kraje. Ty proto mají povinnost poskytnout finanční podporu 
poskytovatelům sociálních služeb v souladu s pravidly Evropské unie. Aby se však 
nejednalo o nedovolenou veřejnou podporu, musí se postupovat formou 
vyrovnávacích plateb. Podle samotných směrnic Jihomoravského kraje je finanční 
pomoc poskytnuta těm sociálním službám, které splňují kritérium Potřebnosti. To 
znamená, že sociální služba je zařazena do okresní sítě sociálních služeb, včetně 
spolufinancování v požadované výši od obcí. Prostřednictvím své finanční podpory 
obec deklaruje sociální službě potřebnost na svém území a doporučuje službu k 
dalšímu financování z dotačních titulů JMK i ze státního rozpočtu. Strategie podílu 
obcí na spolufinancování stávajících sociálních služeb je navržena takto: služby 
prevence a pečovatelská služba 20%, služby sociální péče 8% a odborné sociální 
poradenství 5%. Město tedy poskytlo podporu ze svého rozpočtu pro rok 2016 
sociálně aktivizační službě pro rodiny s dětmi ohrožené sociálním vyloučením, 
Spondee, o.p.s., z Brna, ve výši 23.095,- Kč, což činí 1% jejích celkových nákladů. 
Oblastní charita Tišnov obdržela 25.841,- Kč, asociace pomáhající lidem s autismem 
APLA - JM o.s. z Brna získala na osobní asistence 4.358,- Kč. Sociální služba DOTYK 
II, o.p.s., z Vysokých Popovic, která poskytuje službu rané péče, obdržela 14.056,- Kč. 
Poslední byl Domov pro seniory sv. Alžběty z Nelepeče-Žernůvky, který byl 
obdarován sumou 51.915,- Kč. 

Hospodaření města v roce 2015 
Zastupitelstvo schválilo závěrečnou zprávu o vedení města za minulý rok. Chod 
města zajišťovalo 17 členné Zastupitelstvo města, 5 členná Rada města, Starosta 
města a Městský úřad. Statutárními zástupci města byl starosta Drago Sukalovský a 
místostarosta David Holman. Tajemnicí městského úřadu byla Alena 
Zimmermannová. K poslednímu prosinci 2015 město nevlastnilo žádné cenné papíry 
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s výjimkou těch ve správě ČSOB Asset Management, jejichž hodnota činila 
9.075.996,- Kč. Aktiva a pasiva celkem činila 994.613.078,- Kč, přičemž u aktiv největší 
položkou byl dlouhodobý hmotný majetek v hodnotě 814.802.825,- Kč a krátkodobý 
finanční majetek 136.271.292,- Kč. Největší položkou pasiv bylo jmění účetní jednotky 
v hodnotě 639.229.194,- Kč a výsledek hospodaření ve výši 248.177.992,- Kč. V rámci 
schváleného rozpočtu 190.603.700,- Kč činily příjmy a 275.109.700,- Kč výdaje. 
Financování bylo ve výši 84.506.000,- Kč. Rada města a Zastupitelstvo města schválili 
během roku 20 rozpočtových opatření a tím příjmy se změnily na 266.088.100,- Kč, 
výdaje na 350.594.100,- Kč a financování zůstalo ve výši 84.506.000,- Kč. Nakonec 
skutečné příjmy po konsolidaci činily 251.593.493,- Kč, výdaje po konsolidaci činily 
200.235.568,- Kč a hospodářský výsledek tedy za rok 2015 činil 51.357.925,- Kč. 
Přebytek byl způsoben tím, že nebyly realizovány všechny původně plánované 
investiční akce. 

MŠ Zborovská v roce 2015 
MŠ Zborovská měla k 31. 12. 2015 aktiva ve výši 62.771.076,- Kč, z čehož stálá aktiva 
tvořila 52.391.358,- Kč. Tato celá hodnota byla měřena jako dlouhodobý hmotný 
majetek, z něhož naprostou většinu hodnoty tvořily stavby, 48.523.549,- Kč. Zbývající 
část 10.379.718,- Kč tvořila oběžná aktiva, jako zásoby, krátkodobé pohledávky, ale 
více jak 80% podíl z této sumy byl krátkodobý finanční majetek, konkrétně peníze na 
účtech. Pasiva byla ve výši 62.771.076,- Kč, z čehož vlastní kapitál tvořil 59.100.792,- 
Kč a cizí zdroje 3.670.264,- Kč. Náklady za hlavní hospodářskou činnost byly ve výši 
29.292.925,- Kč, z nichž 3.763.668,- Kč tvořila spotřeba materiálu a 1.486.397,- Kč 
spotřeba energií. Celkem 13.954.472,- Kč bylo využito na platy zaměstnanců. Výnosy 
z hlavní hospodářské činnosti činily 29.294.124,- Kč. Dotace města byly ve výši 
9.209.251,- Kč a dotace ze státního rozpočtu Ministerstva školství mládeže a 
tělovýchovy 18.076.678,- Kč. 

ZŠ Jungmannova v roce 2015 
Kapacita školy byla 560 míst, školní družiny 210 míst a školní jídelny 750 strávníků. 
Ve škole pracovalo 55 zaměstnanců. Celkové náklady na hlavní činnost 
tvořily 30.997.747,- Kč, přičemž na mzdy z toho bylo vydáno 20.859.368,- Kč a 
5.670.875,- Kč bylo využito na spotřebu materiálů a energií. Mezi materiál bylo 
počítáno např. pořízení čipů, nádobí, vybavení dílenského pracoviště, učebnice, 
pomůcky do školní družiny atd. Celkové výnosy byly ve výši 30.997.747,- Kč, 
přičemž 21.830.193,- Kč tvořily dotace ze státního rozpočtu a 4.695.000,- Kč od 
zřizovatele. Výnosy z pronájmu a prodeje služeb, jako poplatky od zákonných 
zástupců dětí byly ve výši 4.076.975,- Kč. V roce 2015 provedeny drobné opravy ve 
školní kuchyni za 106 tisíc, výměna PVC v šatnách TV za 55.142,- Kč, oprava 
kabelových rozvodů za 60 tisíc, oprava úniku plynu a komínů u školní družiny za 64 
tisíc, oprava žaluzií v 5 učebnách v hodnotě 90 tisíc. Byl pořízen nový nábytek za 
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66.894,- Kč a herní prvky na školním hřišti za 152.159,- Kč. Ke konci roku zůstalo na 
rezervním fondu 63.881,- Kč a na fondu investičním 702.806,- Kč. 

Hospodaření ZŠ Tyršova v roce 2015 
V roce 2015 byla kapacita školy 675 žáků, kapacita školní družiny 240 žáků, kapacita 
školní jídelny 900 strávníků, kapacita školní výdejny jídla 200 strávníků. Celkový 
počet zaměstnanců byl 63. Celkové výnosy tvořily 31.805.886,- Kč, z čehož 
21.113.296,- Kč byly státní dotace a 5.852.713,- Kč škola obdržela od zřizovatele, tedy 
od města. Z prodeje služeb škola získala 3.026.924,- Kč a z pronájmů bytů, zubní 
ordinace, tělocvičen 565.535,- Kč. Celkové náklady se vyšplhaly na 31.645.968,-Kč. 
Z nich největší část, 21.063.916,- Kč, se utratila na mzdy. Celkem 4.060.666,- Kč bylo 
využito na spotřebu materiálu, 1.436.129,- Kč na energie a 1.784.623,- Kč na opravy. 
Co se týče výdajů na investice, tak ty dosáhly celkem 1.456.737,- Kč. Do školní jídelny 
byl pořízen konvektomat za 284.612,- Kč a židle se stoly za 225.944,- Kč. Bylo 
pořízeno nové osvětlení učeben a tělocvičny za 229.746,- Kč. U budovy na 
Komenského ulici byla opravena střecha za 176.769,- Kč, natřen sokl za 80.868,- Kč, 
opraveno sociální zařízení v hodnotě 96.338,- Kč a podlahy za 66.148,- Kč. Základní 
škola Tyršova také pořídila nové šatní skříně za cenu 98.440,- Kč, revitalizovala 
asfaltovou plochu hřiště u ZŠ Tyršova 106.698,- Kč a oplotila tenisové hřiště za 
63.452,- Kč. 

Hospodaření MŠ Zborovská v roce 2015 
Kapacita školky byla 441 míst, kapacita školní jídelny 500 strávníků a kapacita školní 
výdejny jídla 387 strávníků. Počet zaměstnanců byl 67. Výnosy celkem činily 
32.904.001,- Kč, z čehož 27.376.340,- Kč tvořily dotace. Výnosy z prodeje služeb jako 
pronájmy, platba za stravné atd. se vyšplhaly na 2.910.453,- Kč a 1.548.571,- Kč 
tvořily výnosy ze školného. Celkové náklady činily 32.902.551,- Kč, z čehož 
19.381.200,- Kč bylo potřeba na mzdy. Spotřeba materiálu byla ve výši 3.822.880,- Kč 
a platba za energie 1.664.539,- Kč. Na opravách se utratily 4.575.946,- Kč. Co se týče 
investic, celkem se na nich zaplatilo 4.832.117,- Kč, byly pořízeny nové dveře na 
Podlesí za 57.251,- Kč, byla opravena sociální zařízení v MŠ Zborovská za celkovou 
sumu 534 415,- Kč a provedena sanace budovy za 3.359.251,- Kč. Ve výdejně jídla 
v ulici Komenského byla opravena dlažba za 45.000,- Kč, na Jungmannově ulici byly 
v hernách zaizolovány podlahy v hodnotě 462.752,- Kč a do kuchyně se koupila nová 
myčka nádobí za 87.525,- Kč. Pořízení nových herních prvků do zahrad školek vyšlo 
na 285.923,- Kč. 

Interiér přístavby ZŠ Jungmannova 
V dubnu město zadalo výběrové řízení na dodávku interiérového vybavení pro nově 
stavěnou budovu školy. V části řízení na dodávku nábytku na míru a drobného 
vybavení, jako odpadkové koše či botníky, zvítězila firma ALEX kovový a školní 
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nábytek, s.r.o., z Brna, s cenou 1.335.356,- Kč vč. DPH. Tato cena byla později snížena 
o 61.250,- Kč, protože bylo zjištěno, že požadavek na zhotovení 2 ks kuchyňských 
linek do kabinetů učitelů byl již zadán firmě PKS stavby, která novou budovu 
stavěla. Ve výběrovém řízení na dodání nářadí do tělocvičny byla vybrána 
společnost Sport club s.r.o., z Frýdlantu nad Ostravicí s cenou 129.216,- Kč vč. DPH. 
Ta však nakonec od smlouvy odstoupila, proto byla smlouva uzavřena se společností 
Trisport Havel s.r.o., s cenou 135.146,- Kč vč. DPH, která skončila druhá. Ta samá 
firma pak dodávala i boulderingovou stěnu o rozměru 18,75 m2 včetně 150 ks 
lezeckých úchytů za 84.373,- Kč vč. DPH. 

MŠ Jungmannova - rekuperace  
Město Kuřim schválilo zavedení do obou ložnic v MŠ Jungmannova rekuperační 
jednotku. K tomuto kroku město přistoupilo, protože v ložnicích ve školce ve vlhkém 
vzduchu byla cítit plíseň a vše se ještě zhoršilo po provedeném zateplení objektu. 
Bylo proto vhodné často větrat, ale s ohledem na zdraví dětí to nebylo možné stále. 
Po provedeném průzkumu trhu tuto akci objednalo u společnosti EVORA CZ, s.r.o. 
ze Šlapanic, která nabídla nejnižší cenu 292.308,- Kč vč. DPH. Rekuperační zařízení 
využívá teploty vzduchu odsávaného z místnosti k ohřevu chladného vzduchu, 
který je přiváděn z venku. Příchozí a odchozí vzduch se přitom nikdy nepotkají, 
pouze si přes speciální výměník předají teplotu. Teplý vzduch je nasáván z šatny 
a umýváren a ten ohřívá vzduch přicházející z venku do ložnice. Vydýchaný vzduch 
je odváděn ven. 

Dar dětem MŠ a ZŠ 
Dětem, které navštěvují místní mateřské nebo základní školy, město Kuřim věnovalo 
ke konci roku vstupenky do Wellness centra. Všechny děti dostaly poukaz na 
celodenní vstup v hodnotě 220,- Kč a kartičku na akci 2 za cenu 1 na celodenní vstup 
k využití např. pro doprovod. Obdarováno bylo 441 dětí z MŠ, 520 žáků ze ZŠ 
Jungmannova a 545 žáků ze ZŠ Tyršova. Celkem město za vstupenky zaplatilo 
331.320,- Kč. 

Chlazení tanečního a výtvarného sálu 
ZUŠ Kuřim pořídila nové chladící zařízení do tanečního a výtvarného sálu. Ze tří 
poptávaných firem byla vybrána MMklima s.r.o. z Brna. Ta nabídla nejnižší cenu 
191.238,- Kč vč. DPH. V obou sálech školy tak přibude nová kondenzační jednotka. 

Developerský projekt v lokalitě Záhoří 
Město uzavřelo s developerskou firmou IMOS development a.s. z Brna smlouvu 
o spolupráci při budování nových ploch k bydlení v kuřimské lokalitě Záhoří. 
Developerský projekt „Kuřim - Záhoří“ bude umístěn na souboru pozemků 
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v k. ú. Kuřim, na stávajících většinou zemědělských pozemcích v severovýchodní 
části města, mezi silnicí I/43 a zalesněným kopcem Horka. Celkové řešené území má 
rozlohu cca 42 ha. Projekt bude řešit funkce: komerci – neboli menší jednotky pro 
komerční účely, polyfunkční náměstí, byty 1+kk až 4+kk, řadové rodinné domy, 
dvojdomky a několik samostatně stojících, 3+kk až 5+kk s parkovacím stáním. Dále 
tam bude čtyřtřídní školka a volnočasové odpočinkové parkové plochy. Po 
zrealizování akce developer předpokládá nárůst obyvatel o 3 až 3,5 tisíce. Výstavba 
by měla probíhat za více jak 10 let. V této chvíli se také jedná o dopravní obslužnosti 
nové lokality a její přístupnosti z R/43. 

Etážové topení v obecních bytech 
V rámci zkvalitňování svého bytového vlastnictví se město každoročně snaží 
rekonstruovat několik svých volných bytů. Letos vybralo 8 z nich. A to dva na ulici 
Zborovská, čtyři na ulici Bezručova čtvrť, jeden byt Na Královkách a jeden na 
náměstí Osvobození. Vzhledem k tomu, že dříve v několika z nich byla vyměněna 
okna, bylo nutné provést i výměnu topení, protože se v nich stále topilo plynovými 
topeními s odtahem spalin do komína a voda se ohřívala plynovými průtokovými 
ohřívači. Tyto plynové spotřebiče berou vzduch z obytných místností a navíc jejich 
zplodiny mohou způsobit otravu oxidem uhelnatým. Ve výběrovém řízení se sešlo 
šest nabídek, z nichž byla vybrána společnost Topení - instalace s.r.o., z Moravských 
Knínic, která předložila nejvhodnější nabídku v celkové hodnotě 768.206,- Kč vč. 
DPH. 

Přehlídka historických vozidel 
u kuřimského nádraží se v neděli 19. června konala 3. přehlídka a sraz 
automobilových i motocyklových veteránů, historického oblečení a klobouků. Dvě 
módní přehlídky uspořádal brněnský Kloboukový klub. Do Wellness Kuřim jezdil 
v půlhodinových intervalech historický autobus, v němž cestující dostali zdarma 
jízdenky, při jejichž předložení na pokladně plaveckého areálu si mohli za 5,- Kč 
dokoupit vstup na 90 minut. Další atrakcí byl parní vlak jezdící mezi brněnským 
hlavním nádražím a Kuřimí. Historické autobusy zase jezdily do Bystrce, kde na ně 
navazovala historická tramvaj jezdící do středu města. 

Dětský den 
Dne 5. června se v zahradě kulturního domu konal již 8. ročník úspěšné akce Dětský 
den, který pořádal Klub Pohoda, město Kuřim a firma TE Connectivity. Přichystány 
byly skákací atrakce, malování na obličej, vystoupení klauna, balónky, diskotéka a 
soutěže s odměnami. 
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Rekonstrukce kanalizace a vodovodu na Podlesí 
V ulici Kpt. Jaroše se nachází jednotná kanalizace z roku 1950 a je za tu dobu již ve 
špatném stavu. Dešťové svody jednotlivých nemovitostí jsou většinou vyvedeny na 
chodník a k odvodnění komunikací slouží otevřený betonový žlab, zaústěný přes 
lapač splavenin do dešťové kanalizace. Město proto schválilo stavbu oddílné 
splaškové a dešťové kanalizace, která bude umístěna do vozovky. Podle plánu 
budou od jednotlivých domů vyměněny kanalizační přípojky a stávající kanalizace 
nacházející se v zatravněném pásu bude zasypána. Při rekonstrukci vodovodu 
proběhne také oprava přípojek, sítí, povrchů vozovek, chodníků, plynu a sítí nízkého 
napětí. Celkem bude opraveno 1,5 km kanalizace a 635 metrů vodovodu. Město 
odhadlo investici ve výši cca 50 milionů korun a zadalo výběrové řízení na 
zpracovatele projektové dokumentace. Toto rozhodnutí na výběr zpracovatele ale 
nakonec město posunulo až do konce prosince roku 2017 a dalo přednost 
rekonstrukci kanalizace a vodovodu v Legionářské ulici. V té totiž Správa a údržba 
silnic JMK rekonstruovala komunikaci II/386 a bylo vhodné zajistit koordinaci prací 
při opravě silnice, kanalizace a vodovodu. 

Společenské a kulturní centrum v Kuřimi 
Po všech problémech s výběrem dodavatele na projektovou dokumentaci 
Společenského a kulturního střediska se vyskytla další překážka. Kvůli nařízení 
Evropské komise od tohoto roku začaly platit zvláštní požadavky na Ekodesign 
větracích jednotek pro jiné než obytné budovy. To zapříčinilo, že jednotky, které byly 
do projektu navrženy, se přestanou vyrábět a nebudou moci být ve stavbě 
zkolaudovány. V projektu tedy bylo nutno změnit všechny vzduchotechnické 
jednotky tak, aby tomuto nařízení odpovídaly. Nové jednotky s vyšší účinností 
rekuperace jsou objemově větší, bylo proto také nezbytné upravit projekt a 
naplánovat stavební úpravy strojovny vzduchotechniky, aby se zvětšil její prostor. 
Změna jednotek také současně zapříčinila změny ve vytápění a v části silnoproudé 
elektrotechniky. Samozřejmě to vše ovlivní i cenu za přepracování projektu, kterou 
společnost ARCHTEAM projektová kancelář s.r.o., z Brna vyčíslila na celkových 
532.400,- Kč. 

Hospodaření města k 30. 6. 2016 
Příjmy města po konsolidaci ke dni 30. 6. 2016 činily 112.643.939,- Kč a výdaje 
99.072.556,- Kč. Hospodářský výsledek k tomuto datu tedy činil 13.571.383,- Kč. 
Hospodaření s rozpočtovými prostředky probíhalo dle schváleného rozpočtu a byl 
v konsolidovaném stavu, s příjmy převyšujícími výdaje. Příjmová stránka rozpočtu 
byla plněna ze 46,54%, přičemž daňové příjmy se oproti stejnému období loňského 
zvýšily téměř o 7 milionů Kč. Nejvyšší nárůst byl u DPH, který činil téměř 
4,5 milionu Kč. Výdajová stránka rozpočtu byla plněna z 26,95% a ovlivnily je 
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zejména investiční akce, které byly na úrovni 21%. Provozní výdaje byly čerpány 
skoro ze 49%. 

Nové vybavení ZŠ Jungmannova 
Školní jídelna na ZŠ Jungmannova si pořídila nový konvektomat v hodnotě 384.054,- 
Kč. I když své nabídky zaslalo 11 uchazečů, nakonec jich 7 bylo vyřazeno, protože 
nesplnili zadané podmínky. Ze zbývajících firem byla vybrána společnost Hraspo 
s.r.o., z Brna, která ale i tak splnila zadaná kritéria nízkosti ceny, servisu na dodávku 
zařízení, technickou a softwarovou vybavenost dodávky jen z 99,44%. ZŠ také 
pořídila nový kotel a 3 nové bojlery do školní družiny na ulici Otevřená. Po 
provedené revizi plynových spotřebičů bylo totiž zjištěno, že vysoko překračují 
povolené limity oxidu uhelnatého. Okamžitě proto byly odstaveny a koupeny nové 
za 64.000,- Kč. Škola také nechala vymalovat učebny a tělocvičnu, za 60.000,- Kč. 

Nové vybavení ZŠ Tyršova 
ZŠ Tyršova zakoupila 7 kusů keramických tabulí DUBNO v celkové hodnotě 
119.669,- Kč vč. DPH. Mezi 3 uchazeči byla vybrána firma KOVO výrobní družstvo 
s.r.o. z Veverské Bítýšky, která nabídla nejvýhodnější cenu. 

Pohádková cesta 
Město schválilo dar ve výši 20.000,- Kč pro Dům dětí a mládeže, aby za tyto peníze 
mohly být pořízeny odměny pro účastníky Pohádkové cesty. Tato akce se koná 
pravidelně již 15 let na Mezinárodní den dětí pro všechny děti kuřimských 
mateřských škol, pro žáky 1. a 2. tříd obou základních škol a pro maminky s dětmi. 
Letos se jí účastnilo 830 dětí a 139 dospělých, na které na hoře Zárubě nad ZŠ 
Komenského čekalo 62 pohádkových bytostí. Přítomné děti v cíli dostaly za svou 
snahu a odvahu plyšové hračky. 

Kuřimské pivní slavnosti II 
Dne 11. června se konal 2. ročník pivních slavností, kdy návštěvníci měli možnost 
porovnat chutě piv z 8 malých pivovarů. K tomu hrálo několik kapel, např. Rybičky 
48, Memphis či Robbie Williams revival. 

Turnaje partnerských měst 
V červnu se konal mezi Kuřimí a partnerskými městy turnaj ve fotbale a v házené. 
Nejprve se hrála miniházená, pro ročníky 2006 - 2008. Za slovenskou Stupavu hrál 
jejich házenkářský tým přípravky Tatran Stupava, takže šlo o rovnocenné měření sil. 
V rámci navázání přátelství i mezi hráči z různých měst, se další den hrála plážová 
házená v 6 smíšených česko-slovenských družstvech. 
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Úspěchy žáků ZUŠ 
Klarinetové kvarteto Kristýny Bilavčíkové, Lucie Valové, Kathariny Ostrovits a 
Kristýny Životské, které vedla Pavlína Kratochvílová, zvítězilo v celostátním kole 
Národní soutěže ZUŠ. Na soutěži Újezdská notička ve hře na housle byla první Petra 
Sklenářová, kterou vedl Štěpán Graffe. V rámci koncertů Mozartových dětí 
vystoupila zpěvačka Terezie Sýsová spolu s Filharmonií Brno. Další akcí byl 
společný koncert brněnské Filharmonie s Hradišťanem, kde jako Mozartovo dítě 
zahrála houslistka Hana Sklenářová a trumpetista Dominik Němec. Aritmic Band a 
sbor Cantando v rámci této akce vystoupili se svým programem na náměstí Svobody. 
Sbory Cantando a Allegria byly pouze na základě poslechové nahrávky vybrány 
k účasti na mezinárodním festivale Cracovia Cantans, ze kterého si oba odvezly 
shodné 3. místo. V rámci své cesty do Polska oba sbory ještě uspořádaly koncert 
v partnerském městě Niepolomice. 

Letní pohár Moravy 
V závodě s velkou konkurencí, který je brán jako vrchol plavecké sezóny, se 
kuřimským 10 a 11 letým zástupcům podařilo uspět. Jakub Odehnal byl 3. v 50P, 
50M, 100P a 200PZ. Eliška Konečná byla stříbrná v závodě 50M a bronzová v 100M. 
Štafeta dívek 50PZ ve složení Radka Mašková, Vanda Přichystalová, Anna Kellerová 
a Anna Švehlová byla bronzová. 

Kuřimská pumpa 
Letos se konal již 3. ročník cyklistického závodu v jízdě na pumptrackové dráze, 
který pořádal klub Hard bikers Kuřim spolu s městem. Závodníci byli rozděleni 
podle pohlaví a podle věku, přičemž děti mohly během jízdy šlapat, ale dospělí 
museli své kolo rozjet pouze pohybem těla. Tři nejrychlejší závodníci pak ještě jeli 
Long Race v délce 3 minuty, kde se měřila délka trati. Ten vyhrál Jiří Dundáček. Děti 
si pak mohly zaskákat na trampolíně a pro všechny bylo přichystáno občerstvení. 

Nekecej a Lez 
Nekecej a Lez byla akce pro mládež do 17 let, kterou pořádal kuřimský lezecký oddíl 
Lezčata a HK Babí lom Kuřim. Děti byly rozděleny podle věku a podle schopností do 
4 skupin, takže závodili dívky i hoši dohromady. Nejmladších dětí do 8 let závodilo 
jedenáct a zvítězil Václav Šandera. Ve skupině do 10 let jich bylo devět a vyhrál 
Kryštof Kovařík. Mezi dětmi do 13 let lezlo třináct dětí a zvítězil Jakub Andrýsek. Z 
nejstarších závodníků, kterých bylo pět, se nejlépe umístil Jindřich Nebojsa. 
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Stolní tenis 
V rámci turnajů ve stolním tenise dvě družstva mužů zakončila loňskou sezónu 
úspěchem. Družstvo A skončilo v krajské soutěži II. třídy B na 4. místě, družstvo B 
vyhrálo okresní kolo 1. třídy a tak postoupilo od další sezóny do krajské soutěže II. 
třídy A. 

Kultura v červnu 
Na oslavu Mezinárodního dne dětí uspořádala Městská knihovna představení 
divadla Koráb. Herci pro malé diváky předvedli klasickou pohádku Dlouhý, Široký 
a Bystrozraký. V klubu Escape zase pro děti promítali pohádku Sedmero Krkavců. 
V klubu Kotelna byl Městskou knihovnou uspořádán poslechový pořad Kaleidoskop 
bývalého hudebního publicisty Jana Rejžka, se kterým autor slavil úspěchy za 
minulého režimu. V něm komentoval s osobitým a humoristickým přístupem jevy ve 
společnosti. Městská knihovna také zorganizovala prodejní výstavu drátovaných 
výrobků paní Petry Jůzové. V kostele sv. Maří Magdalény byl uspořádán benefiční 
varhanní koncert, na kterém zahrál německý varhaník, dirigent a skladatel Michael 
Utz. Textovými meditacemi ho doprovodila herečka Eva Jedličková. Tento koncert 
byl součástí Brněnského varhanního festivalu a Utz na něm zahrál skladby od baroka 
až po současnost. Dne 18. června se na zámeckém nádvoří konal koncert Tomáše 
Kočka s orchestrem a cimbálové muziky Velká Morava. Ke konci školního roku pro 
děti z 1. a 2. tříd ze ZŠ Komenského herci z divadla Krapet zahráli představení 
Brouhádka. 

ČERVENEC 

Oprava silnice I/43 
Od 4. července začala oprava svitavské silnice od konce čtyřpruhu, který je u sjezdu 
ke Kuřimi až ke křižovatce u Prefy. I když oprava byla Ředitelstvím silnic a dálnic 
ČR naplánována od dubna do srpna, nakonec se opravovalo jen měsíc, s tím, že 
některé úseky se opravovaly souběžně na několika místech a to i o víkendech. Směr 
od Brna do Svitav byl veden jedním pruhem po opravované silnici, protože stejně tak 
je tomu i při normálním stavu dopravy. Opačný směr však vedl přes Kuřim, kdy 
veškerá auta musela u Prefy odbočit do města a na I/43 najet zpět zase až u České. 
Na Podlesí se bylo možné dost jen jízdou směrem od Brna a vyjíždět pouze směrem 
na Lipůvku. Z obavy ze zvýšení dopravy v oblastech, kterým by hrozil kolaps, byly 
uzavřeny ulice Husova, Úvoz, Luční, Podhoří a U Rybníka. Nákladní doprava měla 
zakázán vjezd do ulic Hybešova, Pod Vinohrady a Havlíčkova. Byly posíleny 
autobusové a vlakové spoje na trase mezi Tišnovem a Brnem. Také byla zavedena 
speciální autobusová linka mezi nádražím a Podlesím, která jezdila přes retenční 
hráz, ulicemi Pod Zárubou, Na Záhoří, Komenského a končila u podchodu na ulici 
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Dr. Vališe. Oprava silnice byla nutná, protože podle kvůli transitu těžkých vozidel 
byly deformace a trhliny téměř na polovině plochy opravované vozovky. Stará 
vozovka byla odfrézována a byly položeny 2 nové vrstvy. 

Oprava markýzy 
Centrum sociálních služeb již několik let volalo po opravě stínící markýzy kolem 
domu s pečovatelskou službou, která byla v havarijním stavu. Začaly opadávat její 
jednotlivé části a ohrožovaly tak své okolí. Na několik výběrových řízení se žádná 
firma nepřihlásila, proto se této opravy ujalo místní Centrum technických služeb. 
Cena opravy byla sjednána na částku 319.910,- Kč vč. DPH. 

Demolice objektu ubytovny Adria 
V bývalé ubytovně Adria, která byla u TOS a Wellness areálu, se mohlo ubytovat až 
55 osob ve 2-4 lůžkových pokojích. Z důvodu toho, že se stala místem, ve kterém se 
ubytovávali problémoví nájemníci, město po několika snahách ubytovnu koupilo, od 
března 2012 uzavřelo a rozhodlo o její demolici. Zhotovitelem demoliční projektové 
dokumentace se stala firma Uniprojekt s.r.o., a v červenci na ni bylo získáno stavební 
povolení. Demolici začalo provádět Centrum technických služeb Kuřim a měla by 
trvat do března příštího roku. 

Dar pro MŠ Zborovská 
Společnost Walter s.r.o., z Kuřimi darovala místní mateřské školce finanční dar ve 
výši 30.250,- Kč na nákup sportovního materiálu a na metodickou podporu pro 
projekt s názvem Sportovní školka. Cílem projektu je získávání dětí předškolního 
věku pro sport, a to ve spolupráci s mateřskou školou a sportovními kluby. 

Budova bývalé MŠ 
V červnu tohoto roku se město se rozhodlo opravit budovu bývalé MŠ na Otevřené 
ulici, která je využívána ZŠ Jungmannova jako školní družina. Co se týče střechy, 
bude kompletně zrekonstruován střešní plášť, střecha bude zateplena, bude opraven 
bleskosvod a komíny. Cílem je zajistit objekt proti zatékání a únikům tepla v souladu 
s normami, aby se do něj během rekonstrukce budovy MŠ Zborovská mohly 
přestěhovat dvě tamější třídy. Stávající třídy družiny ZŠ se zase přemístí do objektu 
nové přístavby. Stavební úpravy budou také zahrnovat opravu sociálních zařízení a 
výdejny stravy. Město potřebovalo, aby oprava proběhla ještě během srpna, proto si 
nechalo zpracovat cenové nabídky od 5 firem a mezi těmi pak vybralo tu nejlevnější. 
Ta byla od společnosti Střechy Pelán s.r.o., z Brna s cenou 992.612,- Kč vč. DPH. 
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Dopravní řešení u ZŠ Jungmannova 
V souvislosti s realizací přístavby školy bylo nezbytné provést rekonstrukci stávající 
přístupové cesty a vybudovat parkovací místa. Kvůli časové tísni, aby mohlo město 
zažádat o dotaci, byl zpracováním projektové dokumentace pověřen Jiří Bajer, 
projekční a inženýrská kancelář, z Brna, který již v minulosti dopravní řešení tohoto 
území zpracovával. Ten zpracoval geodetické zaměření v hodnotě 10.000,- Kč, 
hydrogeologický průzkum za 15.000,- Kč, projektovou dokumentaci DÚR za 55.000,- 
Kč a DSP/PDPS v hodnotě 119.000,- Kč. Celkem tedy projektová dokumentace město 
vyšla na 240.790,- Kč vč. DPH. 

Dar a Medaile města Kuřimi 
Město Kuřim udělilo Medaili města Kuřimi polskému římskokatolickému knězi 
P. Adamu Malczyńskému, který působil v Kuřimi od srpna roku 2011. Po 5 letech se 
vrátil zpět do své rodné země. Za dobu svého působení v Kuřimi pozitivně 
zviditelnil kuřimskou farnost a stal se výraznou postavou kuřimského kulturního a 
spolkového života, a to nejenom v rámci farnosti. Byl také hlavním iniciátorem oprav 
místního kostela a zejména jedné z mála historicky cenných budov, zdejší fary. Svým 
úsilím v ní vytvořil důstojné podmínky pro spolkový život nejenom farníků. Díky 
němu, jako hlavnímu pořadateli, se ve městě začal každoročně konat Den 
národnostních menšin. Ten se za 4 roky od svého vzniku stal jednou z nejvíce 
navštěvovaných kulturních akcí. Mezi jeho další aktivity patřila spoluúčast na 
obnovené tradici babských hodů k sv. Maří Magdaléně a na organizování koncertů 
v kuřimském kostele. Radní města tedy P. Malczyńskému udělili Medaili za jeho 
výraznou zásluhu při uchovávání a zvelebení kuřimského historického dědictví a 
rozvoj kuřimského kulturního a spolkového života. Navíc na památku na své 
působení v Kuřimi obdržel obraz Kuřimská veduta, v hodnotě 1.510,- Kč. 

MŠ Kuřim – Blokace dveří 
Z důvodu zvýšení bezpečnosti děti v budovách mateřské školy zadala MŠ výběrové 
řízení na doplnění do již zabudovaných panikových zámků o přídavný elektrický 
zámek, který dveře v případě potřeby zablokuje. Tento blokátor je ovládán 
samostatně označeným tlačítkem u dveří. Při přerušení proudu budou dveře 
odblokovány a bude možné odejít, přičemž zevnitř se vždy bude muset odcházet 
přes panikovou kliku. Tyto blokátory byly dodělány v 6 pracovištích školky, na 
ulicích Zborovská, Brněnská, Jungmannova, kpt. Jaroše, Komenského a MŠ 
Komenského v ZŠ. Na výběrové řízení byly upozorněny 4 firmy, ale svou nabídku 
nakonec podala pouze jediná z nich. Ta požadovaným kritériím vyhověla a tak 
společnost Klíčservis s.r.o. z Blanska dodala požadovaný blokátor školce za 
celkových 343.122,- Kč vč. DPH. 
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Rekonstrukce chodníků na Legionářské ulici 
Při loňské rekonstrukci silnice II/385, která prochází Kuřimí jako průtah, vybralo 
město ve výběrovém řízení projekční firmu IKA s.r.o. na dodatečné práce okolo 
dotyčné silnice. Shodou okolností to byla stejná firma, se kterou spolupracovala i 
Správa a údržba silnic JMK, která průtah opravovala. Na opravu ulici Legionářská, 
čili II/386, SÚS JMK opět vybrala firmu IKA Brno, s.r.o. Z tohoto důvodu a kvůli 
dobré minulé spolupráci se tedy město Kuřim rozhodlo zadat navazující práce okolo 
opravované vozovky II/386, jako rekonstrukci chodníků, stejné firmě. Ta také 
zpracuje projektovou dokumentaci pro stavební povolení, dokumentaci pro 
provedení stavby a inženýrskou činnost s autorským dozorem. Cena je ve výši 
499.730,- Kč vč. DPH. Výkon autorského dozoru bude vyfakturován až podle 
skutečně prokázaných hodin à 480 Kč/hod., ale v maximální výši 20.000,- Kč bez 
DPH. 

Rekonstrukce centrálních sprch 
Wellness Kuřim se rozhodlo nechat opravit centrální tlačítkové sprchy. Tlačítka byla 
každoročně několikrát měněna, ale i tak sprchy byly natolik v havarijním stavu, že 
jimi protékala voda ve zdi a podmáčela sádrokartonové stropy ve fitness centru. 

Sprchy byly tedy nahrazeny nástěnnými sprchovými panely se samouzavírací funkcí. 
Uvnitř panelu je pak voda rozvedena nerezovými hadicemi do tlačného ventilu a 
z něj do sprchové hlavice. Mezi dvěma uchazeči, kteří podali své nabídky, byla 
komisí vybrána společnost s nižší cenou. Tou byla firma Topení - instalace s.r.o., 
z Moravských Knínic, v hodnotě 335.184,- Kč vč. DPH. 

Využití odpadního tepla 
V roce 2015 město uzavřelo se společností ASIO s.r.o. smlouvu na zavedení systému, 
aby se teplo z odpadních vod při praní bazénových filtrů mohlo využívat k ohřevu 
dopouštěné vody do bazénů. Z důvodu malého objemu akumulační nádrže v 
budově Wellnessu nebylo možné odebrané teplo v plné míře využít, proto byla 
technologie pro rekuperaci tepelné energie přemístěna do nevyužívané podzemní 
nádrže strojovny venkovního koupaliště. Avšak při realizaci stavby propojovacího 
potrubí mezi budovou Wellness a strojovnou koupaliště byla trasa venkovního 
vedení změněna, aby se vyhnulo původnímu podzemnímu vedení kanalizace, plynu 
a elektronickým kabelům. Toto odchýlení od původní projektové dokumentace 
navýšilo původní cenu 621.795,- Kč o dalších 39.909,- Kč vč. DPH. Společně i se 
dvěma dalšími dodatky se tak celková původní cena zvedla na 919.681,- Kč vč. DPH. 

Babské hody a Pouť ke sv. Maří Magdaléně 
Letošní Babské hody se konaly v sobotu 23. července. Nejprve se konalo posvěcení 
hodové veselice v kostele sv. Maří Magdalény a pak se průvod stárek vydal městem, 
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kde otevřel hodovou vesničku v areálu ZŠ Komenského. K průvodu vyhrávala 
dechová kapela Fryštácká Javořina a ve vesničce hrála cimbálová hudba Kyničan. 
Pořadatelky z KuDaKu si připravily zpěvy, tance a soutěže pro děti. K večerní 
zábavě se v hraní střídala skupina Stereo s Fryštáckou Javořinou. V neděli se 
v kostele sv. Maří Magdaleny konala slavnostní mše svatá k poctě patronky města, 
kterou sloužil tišnovský děkan P. Josef Rybecký. Ten se zároveň oficiálně loučil se 
svým podřízeným, místním farářem P. Malczynskim, který k 1. srpnu odcházel do 
Polska. Po mši pak následovaly prosebné litanie ke cti světice a slavnostní požehnání 
městu. Dvoudenní oslava patronky města byla zakončena v kostele benefičním 
koncertem Ireny Budweiserové, bývalé zpěvačky ze skupiny Spirituál kvintet, která 
vystupovala se svou doprovodnou kapelou Fade In. 

Kuřimský běs 
Letošní již 5. ročník filmového festivalu Kuřimský běs uvedl 4 hororové snímky. 
Prvním byl 7 minutový film z roku 2015 To není moje sestra od režiséra Pavla 
Soukupa, po kterém následovala diskuze diváků s jeho scénáristy. Po ní následoval 
španělský snímek REC z roku 2007 o obyvatelích infikovaných neznámou nemocí, 
uzavřených v domě včetně natáčejících novinářů. Poslední dva filmy večera byly 
americké horory - Interview s upírem z roku 1994, který vykresluje hrůzu zjištění, že 
upírem se člověk stane navždy a Skautův průvodce zombie apokalypsou z loňského 
roku. Ten pojednává o skautech, kteří se snaží zachránit svět před oživlými 
mrtvolami. 

Robert Křesťan a Druhá tráva 
Dne 18. července se konal folkový koncert Roberta Křesťana a jeho Druhé trávy. 
Spolu s těmito několikanásobnými držiteli Andělů vystoupil americký, jeden 
z nejlepších současných světově uznávaných hráčů na pětistrunné banjo Tony 
Trischka a zpěvačka především irské, sefardské a balkánské hudby Kateřina García. 
Tento koncert byl pořádán k 25. letému výročí existence Druhé trávy. Nakonec na 
zámecké náměstí přes 400 posluchačů a u kapely si vytleskalo na závěr ještě pět 
písní. 

Kultura v červenci 
Další akcí na zámku byl Keltský večer s tradičním účinkujícím kapelou Sliotar. Spolu 
s ní do Kuřimi poprvé přijela česká skupina Vintage Wine, a to i přes zasádrovanou 
nohu hlavního zpěváka. 
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SRPEN 

Nový duchovní římskokatolické farnosti 
Od 1. srpna byl vyměněn římskokatolický kněz P. Adam Malczyński, který ve městě 
působil od 1. srpna 2011. Po této době se vrátil do rodného Polska, aby převzal 
farnost tam. Za dobu jeho pobytu ve městě mu patří zásluha za rekonstrukci jedné 
z mála místních historických budov, fary z roku 1819. V ní byla vybudována i 
klubovna na pořádání společných akcí farnosti. Kněz pokračoval také v opravách 
kostela, kde se opravily stříšky nad vchody, a dodělalo se požární zabezpečení. Ve 
městě zavedl pouť ke sv. Maří Magdaléně, patronce kostela a města, a propojil tuto 
pouť s konáním Babských hodů ke cti světice, které pořádá Kuřimský dámský klub 
vždy v sobotu před poutí. P. Malczyński byl také jedním z iniciátorů úspěšné akce 
Dne národnostních menšin a vyjednavačem při domluvách partnerství s městem 
Niepolomice. Za něho přišel do Kuřimi PhDr. ThLic. Ing. P. Jaroslav Filka, který 
předtím působil v Bílovicích nad Svitavou. 

Letní kino 
I v letošním roce se konalo pravidelné Letní kino na zámeckém nádvoří. Od 8. do 21. 
srpna pořadatelé nabídli divákům výběr z 10 filmů a to jak z české tak ze zahraniční 
produkce. Mezi domácími filmy se objevil nový díl Básníků, kteří tentokrát čekají na 
zázrak, dále pak drama Ztraceni v Mnichově, pojednávající o mezinárodním 
skandálu, který byl vyvolán papouškem, jediným současníkem Mnichovské dohody. 
Film Teorie tygra zpracovává téma rodinných vztahů, ve kterých si členové upírají 
svobodu a o jejich úniku k ní. Filmové zpracování o herečce Lídě Baarové, komedie 
Dvojníci a drama Rodinný film o svobodě dospívajících dětí byla další česká lákadla 
pro diváky. Pro děti pořadatelé vybrali třetí pokračování animované americko-čínské 
koprodukce Kung Fu Panda. Poslední tři srpnové filmy byly zcela v ovládnutí 
americkou kinematografií. Zde diváci měli na výběr z dramatu o pomstě 
Zmrtvýchvstání, ze žánru sci-fi Star Wars - Síla se probouzí a rodinné drama Otcové 
a dcery. Nejvíc navštíveným filmem se stali nakonec Básníci, na které přišlo 140 lidí. 
Pak to byla Teorie tygra, Lída Baarová a Kung Fu Panda 3. 

Handec Fest 
Dne 27. srpna se konal na zámeckém nádvoří 4. ročník tradičního Handec Festu. 
Jedna z nejúspěšnějších akcí roku, kdy na ni loni přišlo 1.400 návštěvníků, již 
odpoledne začala programem pro rodiče s dětmi. Pro ně Divadlo Maňadlo předvedlo 
pohádku o Rybáři a zlé ženě. Děti se mohly vyřádit na skákacích atrakcích, či si 
zasoutěžit. Mezi kapelami, které na program dorazily, se objevila Laura a její tygři a 
Tichá dohoda, které obě letos oslavily 30 let své existence. Další skupinou, která 
přijela, byla blanenská Rockfór, Prague Conspiracy a Maniac. Hard rockovým 
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zástupcem byli Gate Crasher, pak brněnští Lidopop a U2 Stay. Z Boskovic přijela 
skupina Třetí zuby. 

Kultura v srpnu 
První víkend v srpnu bylo zámecké nádvoří vyhrazeno brněnské slupině Poletíme? a 
kapele z Kladna Zrní, která letos slavila 15 let. I přes déšť se sešlo přes 200 diváků, 
kterým to nevadilo. 

ZÁŘÍ 

Zápis dětí do škol 
Zápis dětí do mateřské školy na další školní rok 2016/2017 se konal ve všech 
7 pracovištích MŠ 10. března. K zápisu zákonní zástupci dítěte přinesli svůj občanský 
průkaz, rodný list dítěte, vyplněnou žádost o jeho přijetí k předškolnímu vzdělávání 
a evidenční list. Každé přijímané dítě bylo ohodnoceno bodově podle kritérií, které 
stanovila ředitelka školky. Děti pak byly přijímány od výsledného nejvyššího počtu 
bodů. V případě jejich rovnosti bylo přednostně přijato dítě starší. Dále pak dvě 
místa ředitelka školky vyhradila jako dispoziční rezervu. Dalším požadavkem 
k přijetí dítěte pak také bylo jeho absolvování všech zákonem povinných očkování. 

 

 KRITÉRIA BODY 

1. Trvalý pobyt dítěte - přednostně ve městě Kuřimi 10 

2. Celodenní pobyt dítěte v mateřské škole 10 

3. Děti narozené od 01. 09. 2010 do 31. 08. 2011 10 

4. Děti narozené od 01. 09. 2011 do 31. 08. 2012 7 

5. Děti narozené od 01. 09. 2012 do 30. 09. 2013 6 

6. Děti narozené od 01. 10. 2013 0 

7. Nástup dítěte do mateřské školy od 01. 09. 2016 5 

 

Město, jako zřizovatel, schválilo navýšení maximálního počtu 24 dětí ve třídě až o 4 
děti na jednu třídu, aby byla co nejvíce dětem poskytnuta možnost předškolního 
vzdělání. V budovách na Komenského a Brněnské ulici byly proto otevřeny 3 třídy 
po 28 dětech, v budově ZŠ Tyršova 1 třída s 28 dětmi, v budově ZŠ Komenského byly 
4 třídy po 12 dětech a na ulicích Jungmannově a Zborovského 7 tříd od 25 do 27 dětí. 
Celkem bylo nově přijato 39 dětí, které budou mít 3 roky až v průběhu školního 
roku, 99 dětí narozených od 01. 09. 2012 do 31. 08. 2013, 12 dětí narozených od 01. 09. 



Kronika města Kuřimi – rok 2016 Stránka 40 

 
 
 

2011 do 31. 08. 2012 a 3 předškoláci. Všechny děti, které nakonec přišly k zápisu, a 
bylo jich 157, byly přijaty. I když původně jich při zápisu bylo přijato jen 127. 

Do ZŠ Jungmannova, která má kapacitu 560 dětí, začalo od tohoto školního roku do 
23 tříd chodit 550 žáků. Do třech 1. tříd nastoupilo 77 dětí, na prvním stupni pak bylo 
15 tříd s 352 žáky a na druhém stupni 8 tříd se 198 dětmi. Celkem 37 žáků dojíždí do 
školy z okolních obcí. 

Do ZŠ Tyršova, která má celkovou kapacitu 675 žáků, chodí celkem 563 dětí 
rozdělených do 24 tříd. Do třech 1. tříd nastoupilo 59 dětí, i když zapsat se jich přišlo 
90. Na prvním stupni tak bylo 16 tříd se 374 dětmi a na druhém stupni 8 tříd 
se 189 žáky. Z okolních obcí do této školy dojíždělo 18 žáků. 

Na SOŠ a SOU Kuřim studovalo v 11 třídách 213 studentů, z čehož na SOŠ bylo 152 
z nich a na SOŠ 61 žáků. V prvním ročníku studovalo 65 dětí, ve druhém 59 a ve 
třetím 69 žáků. Ve dvou maturitních třídách studovalo 20 žáků. 

Dotace pro Římskokatolickou farnost 
Zastupitelstvo města schválilo dotaci ve výši 450.000,- Kč pro Římskokatolickou 
farnost. Ta peníze použije na opravu fasády a opěrného soklu pod farou. 

Cyklostezka Brno-Jinačovice - Kuřim  
Město Kuřim uzavřelo smlouvu s městem Brnem, a obcemi Rozdrojovice, Jinačovice 
a Moravskými Knínicemi o vzájemné spolupráci při přípravě projektu Cyklostezka 
Brno-Jinačovice-Kuřim. Statutární město Brno se stalo nositelem celého projektu, kdy 
připravovaná cyklostezka by měla být lidmi využívána zejména pro cestu do 
zaměstnání. Příprava projektu je ze začátku hrazena z prostředků města Brna a po 
získání dotace z Evropské unie, se začnou na projektu finančně podílet i zbývající 
spolupracující obce. Po nalezení vhodné trasy cyklostezky se obce zavázaly, že 
předmětné pozemky vykoupí podle toho, do kterého katastrálního území budou 
spadat, tak aby nic nebránilo vybudování předmětné komunikace. 

Předčasné splacení úvěrů 
Město Kuřim schválilo předčasné splacení dvou úvěrů, z důvodu vysokého 
finančního zůstatku na účtech města. Tím si také otevřelo cestu k přijetí případného 
nového úvěru při financování budoucích investičních akcí. První úvěr byl od 20. 9. 
2006 u České spořitelny na financování výstavby MŠ na ulici Brněnská. Byl splatný 
k 30. 9. 2017 a jeho zůstatek činil 2.375.000,- Kč s roční úrokovou sazbou 3,84 %. 
Druhý úvěr byl uzavřen na financování přestavby krytého bazénu na Wellness u 
Komerční banky. Tento dluh byl splatný k 31. 12. 2025 a jeho zůstatek činil 
62.413.750,- Kč. Měl pohyblivou sazbu PRIBOR + 1,69 % p. a. Vzhledem k tomu, že se 
na téměř bezúročných účtech města nacházelo cca 130 mil. Kč, bylo pro město 
výhodné úvěry jednorázově splatit. Smlouvy byly totiž v obou případech 
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koncipovány tak, že předčasné splacení bylo možné po písemném oznámení bance a 
bylo bez poplatků. Nakonec úvěr u České spořitelny byl splacen k 15. 11. 2016 a 
jistina byla ve výši 2.137.500,- Kč. Úvěr u Komerční banky ve výši 61.176.000,- Kč byl 
splacen k 15. 12. 2016. Pro splacení bylo nutné vypovědět termínované vklady u JaT 
Banky, jeden s lhůtou 30 a druhý 90 dnů. Na nich se nacházelo cca 42 milionů korun. 
Zbývající finanční prostředky byly volné bez výpovědních lhůt. 

Průtahy kolem stavby Společenského centra 
Kvůli vleklosti projektu stavby Společenského a kulturního centra, bylo v souladu se 
Zákonem o veřejných zakázkách zapotřebí, aby Zastupitelstvo města znovu stvrdilo 
své původní rozhodnutí o stavbě. Již v říjnu 2014 bylo totiž zahájeno výběrové řízení 
na stavební firmu centra, které však bylo v lednu 2015 zrušeno. Důvodem bylo 
posuzování pouze jedné nabídky, protože 7 dalších nabídek bylo vyřazeno z důvodu 
nesplnění kritéria o nejvýše přípustné nabídkové ceně. Ta byla stanovena na 75 
milionů korun. Dle zákona o veřejných zakázkách se výběrové řízení muselo zrušit, 
protože v 1. kole zbyla k hodnocení pouze jediná nabídka. Opakované zadávací 
řízení bylo zahájeno ještě v tom samém měsíci a v únoru se nově doručené nabídky 
vyhodnocovaly. U všech pěti získaných nabídek však byl překročen limit ceny za 
dílo a výběrové řízení bylo opět zrušeno. Aby mohlo být v souladu se zákonem 
vypsáno další výběrové řízení, Zastupitelstvo města schválilo odůvodnění účelnosti, 
přiměřenosti požadavků na technické kvalifikační předpoklady, vymezení 
obchodních podmínek a stanovení hodnotících kritérií na tuto zakázku. Zároveň 
schválilo prodloužení předpokládaného termínu ukončení realizace díla z 31. 
prosince 2017 na 30. června 2018. 

Doprava zdarma 
Na město se obrátil kuřimského občan p. Josef Duda, který žádal o přepravu zdarma 
na území města Kuřimi pro místní občany starších 70 let. Společnost Kordis, která 
v okolí Brna spravuje Integrovaný dopravní systém, tuto variantu zamítla, protože 
by se těžko dokazoval počet skutečně absolvovaných cest. Z toho důvodu Kordis 
navrhl, aby město svým seniorům proplácelo buď měsíční jízdenku v hodnotě 210,- 
Kč, nebo tříměsíční v hodnotě 540,- Kč, či celoroční jízdenku za cenu 1.850,- Kč. 
V září 2016 žilo v Kuřimi 1.286 osob starších 70 let, proto by město roční příspěvek 
stál okolo 2.379.100,- Kč. Zastupitelstvo města tedy rozhodlo udělovat od příštího 
roku příspěvek na roční úsekovou jízdenku IDS na území Kuřimi pro osoby starší 70 
let včetně ve výši 50 % z ceníkové ceny. Tato sleva bude poskytnuta všem, kdo o ni 
požádají, protože dle rozsudku Nejvyššího správního soudu ČR nelze případné 
dotace jízdného vázat místem trvalého pobytu. K získání slevy žadatelům postačí jen 
přijít na radnici s kupónem IDS a dokladem totožnosti. Roční kupón si navíc senioři 
mohou zakoupit kdykoli během roku, protože jeho platnost není omezena 
kalendářním rokem. 
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Podpora kulturních a sportovních činností 
Zastupitelstvo města vyčlenilo na podporu kulturních a společenských projektů 
v příštím roce 1.300.000,- Kč, přičemž maximálně stanovená dotace na celoroční 
činnost je 200.000,- Kč a 70.000,- Kč na jednorázovou akci. Celkem bylo podáno 
39 žádostí a rozdáno 1.299.200,- Kč. Nejvíce peněz 154.000,- Kč na svou celoroční 
činnost získala KuřiMaTa, Junák obdržel 120.000,- Kč, Orel na akci Děkujeme 
maminkám a svou činnost 92.500,- Kč, sbor K dur 90.000,- Kč, ZUŠ 80.000,- Kč. 
Hudebně-kulturní akce na zámku – Handec Fest, Pivní slavnosti, Radegast Rock a 
spolek KuDaK získaly cca 60.000,- Kč. Na podporu sportovních projektů 
Zastupitelstvo schválilo celkovou sumu 2.000.000,- Kč. Maximální dotace na 
celoroční činnost nesměla přesáhnout 450.000,- Kč a při dotaci na jednorázovou akci 
50.000,- Kč. V pravidlech pro poskytování dotací bylo také nově zařazeno kritérium 
Proplácení výdajů na licence a zdravotnická školení trenérů či vedoucích oddílů do 
maximální výše 3.000,- Kč za osobu. V dané lhůtě bylo podáno 38 žádostí s celkovým 
požadavkem na výši 2.694.679,- Kč. Nejvíce financí získali plavci, celkem 457.500,- 
Kč, házenkáři 413.000,- Kč a fotbalisté 380.000,- Kč. DDM obdrželo na své sportovní 
kroužky 180.000,- Kč, florbalisté 90.000,- Kč, a sportovní klub 83.000,- Kč, TJ Orel 
získala 80.000,- Kč, Sbor dobrovolných hasičů dostal 50.000,- Kč a TJ Sokol dosáhl 
na 49.000,- Kč. 

Nový dotační program města 
Zastupitelstvo města schválilo nový dotační program. Do této chvíle mělo město 
pouze dva dotační programy, a to na činnost a jednorázové akce spolků, ať už 
sportovních či kulturních. Tento dotační program Podpora tělovýchovy dětí a 
mládeže kvalifikovanými trenéry pro rok 2017 se zaměří na výchovu dětí a mládeže 
v oblasti výkonnostního sportu. Dotace bude udělována na práci trenérů dětí 
působících celoročně a pravidelně ve sportovních spolkových organizacích se sídlem 
ve městě Kuřimi. Důvodem zavedení tohoto programu je vytváření lepších 
podmínek pro rozvoj výkonnostního sportu a pro aktivní trávení volného času dětí a 
mládeže. Současně chce podpořit zvýšení motivace trenérů k odbornému růstu a 
zlepšování kvality vedení pravidelných a celoročních sportovních aktivit dětí a 
mládeže v Kuřimi. Maximální celková výše prostředků v programu na příští rok byla 
vyhrazena ve výši 300.000,- Kč. Maximální možná výše dotace v jednotlivém případě 
je 40% z celkově vyčleněných finančních prostředků. Na rozdíl od dvou starších 
dotačních programů města, kdy se dary nesmí použít na výplatu mezd, tento dotační 
program počítá s tím, že obdržené finance budou užity na mzdy a finanční odměny 
vyplacené trenérům na základě pracovní smlouvy. V daném termínu bylo doručeno 
5 žádostí, ve kterých byla požadována celková výše 297.425,- Kč. Vzhledem k tomu, 
že nebyla přesáhnuta maximální částka, bylo tedy všem žadatelům vyhověno, i když 
žádost FC Kuřim byla upravena ze 152.500,- Kč na 120.000,- Kč, protože požadavek 
přesáhl maximální dovolenou sumu, která nesměla přesáhnout 40% z 300.000,- Kč. 
Klub florbalu požadoval 20.925,- Kč, ale tato suma byla v žádosti špatně vypočítána a 
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proto bylo klubu přiznáno jen 16.200,- Kč. Celková dotační podpora byla tedy 
schválena na 260.200,- Kč. 

Nákup elektřiny a zemního plynu 
Město Kuřim uzavřelo na příští rok již po několikáté smlouvu s Organizačně 
správním institutem, o.p.s. z Brna. Ten jak pro město, tak i pro jiné zájemce společně, 
a tím pádem výhodněji, nakupuje silovou elektřinu a zemní plyn na Českomoravské 
komoditní burze Kladno. Nákup na burze se děje prostřednictvím dohodce, který je 
oprávněn burzovní obchody zprostředkovávat. Projekt těchto nákupů je financována 
z grantů a dotací JMK, proto město hradí pouze odměnu dohodci v maximální výši 
1,4% z celkového objemu uzavřeného obchodu na příslušném burzovním 
shromáždění + DPH a burzovní poplatky. Loni město takto ušetřilo cca 291.000,- Kč. 
Tyto energie bude odebírat i Centrum sociálních služeb, Centrum technických 
služeb, REGO s.r.o., ZŠ Tyršova, ZŠ Jungmannova a MŠ Kuřim. Wellness Kuřim 
bude příští rok nakupovat energie samostatně. 

Investice ZŠ Jungmannova  
ZŠ Jungmannova zpříjemnila svým žákům prostředí, když na školní hřiště zakoupila 
dopadové plochy pod herní prvky za 240.000,- Kč a ve školní jídelně realizovala 
akustické podhledy za 300.000,- Kč. 

Hodina tělocviku navíc 
Sportovní klub Kuřim, z. s. oddíl házené, začal od letošního školního roku 
spolupracovat s oběma kuřimskými základními školami v projektu Hodina tělocviku 
navíc. Tento program je součástí plánu Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy, 
které se navýšením počtu hodin tělocviku snaží bojovat proti rostoucí obezitě dětí. 
V Kuřimi je založen na spolupráci učitelů tělocviku s trenéry házené, kteří mají 
vrcholovou trenérskou licenci. Ti se věnují vytváření sportovních aktivit k rozvoji 
všestranné pohybové zdatnosti dětí 1. až 4. tříd. 

TDI, BOZP a stavitel Městské sportovní haly  
Město si pronajalo společnost RTS, a.s. aby sestavila zadávací dokumentaci na 
výběrové řízení pro realizaci městské sportovní haly. Cena za administraci zakázky 
byla 96.800,- Kč vč. DPH. Město pak vypsalo výběrové řízení na výkon technického 
dozoru investora při stavbě nové haly. Z 9 nabídek byla vybrána podle kritérií 
celkové ceny TDI z 90% a hodinové sazby při reklamacích z 10%, konsorcium 
Eurovision - Truvia - TDI Městská sportovní hala Kuřim, z Brna. Ta požadovala 
398.090,- Kč vč. DPH za činnost TDI při provádění stavby a při řešení případných 
reklamací hodinovou sazbu ve výši 424,- Kč/hod. vč. DPH. V dalším výběrovém 
řízení, tentokrát na koordinátora bezpečnosti a ochrany zdraví při práci bylo 
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posuzováno 18 uchazečů. Cenově nejvýhodnější byla nabídka od společnosti 
Eurovision, a.s., z Brna, v hodnotě 83.490,- Kč vč. DPH. Do výběrového řízení na 
samotného stavitele městské sportovní haly se přihlásilo 9 uchazečů. Ti nabídli ceny 
od 66.688 do 75.098 milionů Kč bez DPH, přičemž ta nejlevnější, 80.692.894,- Kč vč. 
DPH, byla od společnosti E.PROXIMA s.r.o., z Olomouce. 

Pronájem pozemků ZD 
Město Kuřim prodloužilo s čebínským zemědělským družstvem nájemní smlouvu o 
pachtu na svých pozemcích určených k zemědělskému obhospodařování. Stará 
nájemní smlouva byla uzavřena na nájemné ve výši 0,1276 Kč/m2/rok. Předmětem 
nájmu jsou pozemky v lokalitě Třeštěnec - parc. č. 3703/1 o výměře 289 m2, 3703/2 o 
výměře 1.132 m2 a 3706 o výměře 6.717 m2, celkem tedy 8.138 m2. Nová smlouva je 
na dobu 5 let, do 30. 9. 2021, za pachtovné ve výši 1 % z průměrné základní ceny 
zemědělských pozemků v k. ú. Kuřim dle Vyhlášky č. 298/2014 Sb., která činí 
0,1462,- Kč/m2. 

Kuřimský pětiboj 2016 
Na atletickém stadionu byl TJ Slovanem Podlesí uspořádán 13. ročník Kuřimského 
atletického pětiboje. Celkem 38 závodníků muselo zvládnout skok do dálky, běh na 
200 a 1.500 metrů, hod oštěpem a vrh koulí. V závodech jednotlivců zvítězil Martin 
Skyba z Brna a mezi družstvy to byli Marťánci z Tišnova. 

Kuřimská cyklostezka 
Dne 3. září se konal cyklistický závod pro veřejnost Kuřimská cyklostezka. Jako 
každý rok se konal na části cyklostezky mezi Kuřimí a Malhostovicemi. Pro děti byla 
připravena zkrácená trať, kterou mohly zvládnout i na odrážedlech, pak závodili 
dospělí a nakonec mezi sebou závodily ještě rodinné týmy. 

Mezinárodní klání v házené 
Tým přípravky a minižáků se v partnerském městě Stupava účastnil mezinárodního 
turnaje Playminihandball 2016. Mezi 70 družstvy se 600 hráči z Rakouska, Maďarska 
a Slovenska se kuřimští zástupci neztratili, když v kategorii druhých tříd získali 
stříbro. 

Kultura v září 
Tradiční uzavírací koncert kuřimského kulturního léta byl opět uspořádán 
s brněnskou skupinou Čankišou hrající fúzi rocku a world music. Tu letos 
doprovázela také brněnská kapela Kumbalu, která se také věnuje tradičním lidovým 
hudbám. V zámecké zahradě se konal koncert kuřimských skupin Uši přejetý 
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sáňkama a Sedmý schod, které hrají mix rocku popu a country. Pro milovníky 
metalu po půlroce proběhla další Hard & Heavy Saturday Night, kterou pořádala 
skupina Embrance the Darkness. Na ní vystoupili Postcards from Arkham, Arch of 
Hell, Somnus Aeternus či vítěz soutěže Metalgate Massacre, česko-venezuelská 
formace Drunk with pain. Úvodním koncertem Spolku přátel hudby bylo jako každý 
rok vystoupení tenoristy Jakuba Pustiny a jeho hostů. Letos to byla japonská 
sopranistka Ishii Masumi a panamský tenorista Juan Pomares. Další akcí bylo 
vystoupení Tara Fuki, což je violoncellové a pěvecké duo Doroty Barové a Andrey 
Konstankiewicz-Nazir. To v Kuřimi předvedlo průřez různých hudebních žánrů od 
klasiky až po modernu. Městská knihovna uspořádala autorské čtení Markéty 
Harasimové, která se s posluchači podělila o zážitky toho, jaké je být spisovatelkou 
na volné noze. Další akcí, kterou pořádala městská knihovna, byla výstava Bižuterie 
od Pavlíny Kašparové. Ve spolupráci s pražskou Českou zemědělskou univerzitou 
pořádala místní knihovna další ročník Virtuální univerzity 3. věku, tentokrát na téma 
Barokní architektura v Čechách. V šesti přednáškách se zájemci doví o 
nejvýznamnějších stavitelích a dílech této doby. 

ŘÍJEN 

Senátní volby 
Ve dnech 7. a 8. října se konaly volby do Senátu Parlamentu České Republiky. Druhé 
kolo senátních voleb se konalo 14. a 15. října. Město Kuřim v rámci senátních voleb 
spadá pod obvod Blansko, v němž se nadcházelo 232 volebních okrsků a za který do 
Senátu kandidovalo devět uchazečů. Ivo Polák za ČSSD, Robert Štěpánek za Úsvit, 
Jiří Šoltys za stranu Národ sobě, Jiří Míšenský za Ano 2011, Jan Machač za ODS, Jiří 
Regec za Stranu soukromníků ČR, Mária Koudelová za KSČM, Jaromíra Vítková za 
KDU-ČSL a kuřimský starosta Drago Sukalovský za stranu Starostů a nezávislých 
kandidátů. V prvním kole voleb přišlo k urnám 37,63% z 108.385 v blanenském 
obvodu oprávněných voličů, což bylo 40.411 občanů. Ve druhém přišlo volit 15,73%, 
tedy 17.031 lidí. Z původních kandidátů byla voliči vybrána do Senátu 
místostarostka Boskovic Vladimíra Vítková. Ta získala v 1. kole 7.204 hlasů, tedy 
18,73%, Jan Machač 5.955, tedy 15,48% a kuřimský starosta byl čtvrtý, se ziskem 5.237 
hlasů, tedy 13,61%. V druhém kole Vladimíra Vítková získala 10.246 hlasů, což je 
61,06% a Jan Machač 6.534 hlasů, tedy 38,94%. Samotné město Kuřim bylo rozděleno 
do tradičních 8 okrsků. V prvním kole bylo oprávněných 8.407 voličů, přičemž 
vydáno bylo pouze 3.181 obálek, a 3.161 jich bylo odevzdaných, tedy 37,84%. Ve 
druhém kole bylo oprávněných voličů 8.393, vydaných obálek bylo jen 900 a 
odevzdaných o 1 méně. Jednalo se tedy o 10,72% volební účast. V prvním kole 
senátních voleb ve městě zvítězil místní starosta Drago Sukalovský, který svým 
rivalům daleko utekl. Získal totiž 1.804 hlasů, což bylo 59,71%. Druhý v pořadí, Jan 
Machač, jich měl pouze 308, tedy 10,19%. Nakonec nejúspěšnější kandidátka, 
Drahomíra Vítková, byla v Kuřimi až pátá se ziskem 177 hlasů, tedy 5,85%. Ve 
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druhém kole voleb, kdy se setkali jen 2 nejúspěšnější kandidáti prvního kola z celého 
blanenského obvodu, v Kuřimi Jan Machač se 450 hlasy zvítězil, zatímco jeho rivalka 
získala o 10 hlasů méně. 

Krajské volby 
Souběžně s prvním kolem voleb do Senátu ČR proběhly i krajské volby. Celkem 
mohlo volit 7.461.766 obyvatel, ale nakonec svou obálku odevzdalo jen 
2.575.821 z nich, tedy 34,57%. Do Zastupitelstva Jihomoravského kraje vybíralo 
celkem 952.480 potencionálních voličů v 1.404 okrscích z 21 politických uskupení 
65 krajských zastupitelů. Vydaných obálek bylo 350.910, odevzdaných 350.183, takže 
volební účast byla 36,84%. Nejúspěšnější stranou se stalo ANO 2011, které získalo 
71.797 hlasů, tedy 20,84% a získalo 15 mandátů. Druhá strana byla Křesťanská 
demokratická unie - Československá strana lidová, která získala 54.914 hlasů, což 
bylo 15,94% a 11 mandátů. Třetí stranou byla Česká strana sociálně demokratická, 
která obdržela rovněž 11 mandátů, ale hlasů získala 53.352, tedy 15,49%. Čtvrtou 
stranou byla Komunistická strana Čech a Moravy se ziskem 33.393 hlasů, což činilo 
9,69%, tedy 7 mandátů. Občanská demokratická strana získala 6 mandátů 
27.796 hlasů, tedy 8,07%. Koalice stran TOP 09 s podporou Starostů a Žít Brno získala 
22.997 hlasů, tedy 6,67% a 4 mandáty. Starostové pro Jižní Moravu obdrželi 
21.386 hlasů, tedy 6,21% a rovněž 4 mandáty. Koalice Svoboda a přímá demokracie 
Tomia Okamury a Strana práv občanů získala 19.525 hlasů, tedy 5,66%a taktéž 
4 mandáty. Poslední stranou byli Zelení a piráti se 17.624 hlasy, což bylo 5,11% a 
3 mandáty. V samotné Kuřimi bylo 8.402 potencionálních voličů rozděleno do 8 
okrsků. Vydaných obálek bylo 3.300 a odevzdaných 3.293. Platných hlasů bylo o 101 
méně. Volební účast ve městě byla 39,28%. Kuřimský starosta Drago Sukalovský 
kandidoval za stranu Starostové pro Jižní Moravu, a díky preferenčním hlasům 
postoupil ze 4. místa kandidátky na 1. místo. Tato strana také v Kuřimi zvítězila 
s počtem 757 hlasů, tedy 23,71%. Druhá skončila strana ANO 2011 s 549 hlasy, tedy 
17,19%. Strana ČSSD skončila se ziskem 378 hlasů a 11,84% třetí a KDU-ČSL 
s 296 hlasy a 9,27% čtvrtá. Následovaly strany ODS se 294 hlasy, Komunistická strana 
Čech a Moravy s 247 hlasy, Koalice TOP 09 a Žít Brno s 212 hlasy, Koalice Zelených a 
Pirátů, kteří získali 164 hlasů a Koalice Svobody a přímé demokracie Tomia 
Okamury a Strany práv občanů obdržela 112 hlasů. Zbývajících 11 stran získalo pod 
80 hlasů a Národní demokracie nezískala ani jeden hlas. 

Rekonstrukce kanalizace v Zahradní ulici 
Město vypsalo výběrové řízení na zpracovatele projektové dokumentace k plánované 
rekonstrukci kanalizace v ulici Zahradní. Ze 7 přihlášených uchazečů byla vybrána 
firma PROVO s.r.o., z Brna. Ta nabídla cenu 773.069,- Kč vč. DPH. Kvůli 
nevyhovujícímu stavu se bude kanalizace rekonstruovat o délce 203 metrů, včetně 
kanalizačních přípojek a dešťových vpustí. Bude provedena optimalizace její trasy a 
spádu. Předpokládané náklady jsou ve výši 10 milionů korun. 
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Rekonstrukce vodovodu v ulici Úvoz 
Město v květnu schválilo nutnost rekonstrukce vodovodu na ulici Úvoz a vypsalo 
výběrové řízení na zpracovatele projektové dokumentace. V dané lhůtě poslalo své 
nabídky 6 společnosti. Mezi nimi zvítězil JV PROJEKT VH s.r.o., z Brna, s nejnižší 
cenou 447.579,- Kč vč. DPH. Samotná rekonstrukce proběhne až v příštím roce. 
Vodovod a jeho přípojky o celkové délce 288 metrů, mají nedostatečný DN profil a 
ohrožují požární bezpečnost zámku, objekt bývalého statku a rozšiřující se 
průmyslovou zónu v ulici Tišnovská. Celkové náklady byly odhadnuty na 7,7 
milionů korun. 

Smlouva o spolupráci 
Město schválilo Smlouvu o spolupráci s Českou zemědělskou univerzitou v Praze, 
která celostátně zajišťuje Virtuální univerzitu třetího věku. Smlouva již byla jednou 
uzavřena, ale kvůli změně legislativy bylo nutno ji uzavřít znovu. Městská knihovna 
v souladu s Koncepcí rozvoje knihoven 2015-2020 měla totiž zájem i nadále 
poskytovat své služby v tomto virtuálním vzdělávacím programu pro seniory. 
Vzhledem k tomu, že přednášky navštěvovalo stále více zájemců, okolo 30, proto se 
začali scházet každých 14 dní v klubu Kotelna. Každý účastník zaplatí částku za celý 
cyklus na účet města a ta je pak vyplacena ČZU. Město Kuřim tak ze svého rozpočtu 
na uvedený vzdělávací program nevydává žádné finanční prostředky. 

Sadové úpravy kruhových křižovatek 
Město Kuřim se rozhodlo zvelebit novou sadovou výsadbou zeleně 2 kruhové 
objezdy při vjezdu do města na ulicích Blanenská a Tyršova. Projektovou 
dokumentaci zpracovala Ing. Eva Damcová ze společnosti Zahradní a krajinářská 
architektura s.r.o., kdy vítězná firma musela dřeviny prozkoumat a nezdravé kusy 
odstranit, vysadit nové stromy, keře, květiny a trávník a rok tuto zeleň udržovat. 
Ve stanovené lhůtě byly získány nabídky od 5 uchazečů, přičemž nejvýhodnější 
z nich byla od společnosti Florstyl s.r.o., z Kunovic s cenou 443.092,- Kč vč. DPH. 

Rekonstrukce ulic 
Město Kuřim nechalo zrekonstruovat chodník v Popkově ulici, kde společnost E-On 
pokládala nové elektrické kabely, které vedly většinou pod chodníkem. Při vzájemné 
koordinaci prací město dodalo dlaždice a elektrárenská společnost pracovníky. Nové 
chodníky byly také položeny v ulici Komenského až k vlakovému nádraží. Tuto část 
oprav provedlo místní Centrum technických služeb. Na ulici Komenského také 
vybudovaly nové parkoviště za 1.100.000,- Kč. 
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Výsledky hospodaření k 30. 9. 2016 
Příjmy města po konsolidaci ke dni 30. 9. 2016 činily 173.284.799,- Kč a výdaje 
150.604.904,- Kč. Hospodářský výsledek tedy činil 22.679.895,- Kč. Hospodaření 
probíhalo dle schváleného rozpočtu. Příjmová stránka byla plněna z 69 %, výběr daní 
byl vyšší zhruba o 7 milionů než v roce předchozím. Výdajová stránka byla plněna 
ze 48 % a ovlivňovalo ji především čerpání na investiční akce. To bylo na úrovni 
30 %. Provozní výdaje byly čerpány ze 69 %. 

Nová autobusová zastávka 
Po několika letech snah o vybudování nové autobusové zastávky Díly za svatým 
Jánem u Lidlu ve směru z Brna, město vykoupilo potřebné pozemky a vybralo 
zhotovitele stavby. Mezi 3 uchazeči, kteří zaslali své nabídky do výběrového řízení, 
zvítězila firma Inženýrské stavby Brno, s.r.o., z Brna s cenou 1.678.471,- Kč vč. DPH. 
Zastávka se bude stavět v březnu a dubnu příštího roku. Bude zálivová, 58 metrů 
dlouhá a 3 metry široká s 18 metrovou nástupní hranou. Součástí stavby také bude 
odvodnění a osvětlení zastávky a přechodu pro chodce. 

Medový den 
Dne 2. října se konal tradiční Medový den, kdy si v areálu ZŠ Komenského mohli 
lidé zakoupit včelí produkty, či řemeslné výrobky. Divadlo Koráb předvedlo dětem 
pohádku Sindibádova dobrodružství a během odpoledne k poslechu hrál kuřimský 
Aritmic Band, knínická cimbálová muzika Kyničan, zpíval sbor K Dur a brněnští 
rock and rolloví The Fireballs. 

Hasičské hody 
Dne 15. října se konaly tradiční krojované hasičské hody, kdy ráno stárci zvonili po 
domech a zvali obyvatele města na odpolední hodový program. Ten začínal 
předtančením stárků před hasičskou zbrojnicí a potom se průvodem vydali k sálu 
tělocvičny ZŠ Tyršova, kde se konala večerní zábava. 

Kultura v říjnu 
V rámci svého evropského turné přijelo do Kuřimi trio basáka Steva Clarka, kde ještě 
hrají klávesista Walter Fishbacher a bubeník Vaico Deczi. Příznivci jazzu si přišli na 
své při vystoupeních Jana Smigmatora se skupinou Swinging Q a Heleny Blehárové. 
Jarda Svoboda ze skupiny Traband se v Kuřimi objevil se svým sólovým poetickým 
repertoárem. Další akcí bylo scénické čtení knihy Muž, který miloval Yngveho a 
výstava výtvarných děl pod názvem Naši panovníci očima dětí. Ta byla uspořádána 
kvůli množství panovníků, kteří v tomto roce měli nějaké výročí, např. Fr. Josef I. 
(†1916) a nástup Karla I. na trůn, či narození císaře Karel IV. (1316) atd. Artefakty 
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byly vystaveny v Kotelně od 26. září do 4. října. Na vernisáži měl promluvu hrabě 
Děpolt Czernin o Životě šlechtice u nás. Během této kulturně-osvětové akce si 
zájemci mohli vyzkoušet sochařskou činnost a pod vedením sochaře Patrika Vlčka 
vytvořit portrét nějakého panovníka a také se o jeho životě dovědět podrobnosti. 
V Městské knihovně byla v průběhu října pořádána výstava dřevěných dekorací od 
Nikoly Ondrové. Od října do listopadu Městská knihovna pořádala v rámci 
univerzity volného času cyklus 5 přednášek o budování Brněnského podzemí. Další 
přednášky byly věnovány tématům jako Neznámé okolnosti odboje za 2. světové 
války od Petra Kopečného či KuřiMaTa pořádala o Homeopatii, Kineziologii a o 
Bylinkách. Co se týkalo filmových nabídek, tak v klubu Escape bylo k vidění 
celovečerní zpracování Malého prince od Marka Osborna. Dalším filmem byla 
Učitelka od Jana Hřebejka, která zneužívala rodiče svých svěřenců a ti s obavou, aby 
se na dětech nemstila, tak na její požadavky přistupovali. Pro seniory bylo pořádáno 
Posezení s písničkou a Kinokavárna, kde se promítaly filmy Lesapán, Polednice a 
Kniha džunglí. Sdružení Spokojené Díly pořádaly pro děti již 9. ročník Drakiády, kde 
děti se snažily vypustit své draky do oblak a za to je čekala odměna. Co se týče 
koncertů vážné hudby, tak do Kuřimi zavítaly dva slovinské sbory, Rože a 
Domžalský komorní sbor, které spolupracují s kuřimským K durem. Jejich 
vystoupení bylo raritou, protože na území republiky zpívaly tyto sbory jen v Kuřimi, 
Praze a v Brně u minoritů. Dalším akcí ve městě byl benefiční Koncert pro Petříka, 
který trpí Duchennovou svalovou dystrofií. Na něm vystoupila skupina Bojánci, Von 
Gramofon, TT Band Rock a Motýlí )D(efekt. Posluchači mohli přinést i víčka od PET 
lahví, kterých se nakonec sešlo několik pytlů a vybralo se necelých 9 tisíc korun. 

LISTOPAD 

Smlouva o partnerství 
Jihomoravský kraj je příjemcem dotace z Operačního programu potravinové a 
materiální pomoci, který vyhlásilo Ministerstvo práce a sociálních věcí ČR. 
Z projektu s názvem „Poskytování bezplatné stravy dětem ohroženým chudobou ve 
školách v Jihomoravském kraji“ jsou partnerským školám poskytovány finanční 
prostředky na stravování dětí a žáků ze sociálně slabých rodin, které pobírají 
příspěvek na živobytí. Mateřská škola Kuřim se do tohoto projektu přihlásila a byla 
vybrána Jihomoravským krajem jako partner, protože v roce 2016/2017 chodí do 
mateřské školy jedno dítě, které splňuje kritérium o ohrožení chudobou. 

Nové vybavení ZŠ Tyršova 
Kvůli zvýšení nároku na přípravu a výdej obědů, v důsledku zavedení výběru ze 
dvou jídel a navýšení počtu vařených obědů, kdy se jednalo o rychlé a včasné krájení 
většího množství pečiva a knedlíků v době vydávání obědů, které bylo dosud 
prováděno ručně, byl do školní kuchyně ZŠ Tyršova zakoupen kráječ knedlíků a 
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pečiva KSZA 215 za 54.450,- Kč vč. DPH. Škola také zakoupila elektrickou 
poklopovou pec na vypalování keramiky za 53.590,- Kč. Ze tří nabídek byla vybrána 
od firmy Komplet Keramika s.r.o., z Rajhradu, jejíž nabídka byla nejvýhodnější. 

Odlehčovací služba 
Město Kuřim, jako obec s rozšířenou působností a v souladu s městským 
Komunitním plánem sociálních služeb pro období 2015- 2017, má za jednu z priorit 
pro cílovou skupinu seniorů a osob se zdravotním postižením, vznik pobytové 
odlehčovací služby. Město tedy uzavřelo spolupráci s poskytovatelem sociálních 
služeb Betanie - křesťanská pomoc, z Brna. Ta vlastní budovu v Lelekovicích, kde má 
v roce 2018 vzniknout pobytová odlehčovací služba s kapacitou 18 lůžek. V zařízení 
budou klientům poskytovány aktivizační činnosti, strava, hygiena a případné 
zdravotní a duchovní služby. 

ZŠ Jungmannova - novostavba, 2. etapa 
Během realizace novostavby ZŠ Jungmannova při vybudování nových výukových 
kapacit, bylo potřeba několikrát změnit projekt a práci s ohledem na vyskytnutí se 
nenadálých situací. Celkem bylo městem schváleno 7 dodatků o vícepracích a 
méněpracích, které původní cenu o dílo od společnosti PKS stavby a.s, ze Žďáru nad 
Sázavou, ve výši 35.919.221,- Kč, změnilo na koncových 37.542.993,- Kč vč. DPH. 
Předmětem dodatku byla např. změna typu podlah, provedení změny ve vedení 
kanalizace a šachtového dna, změny ve vzduchotechnickém řešení, v úpravě zásuvek 
v tělocvičně, v doplnění pákového mechanismu na okno, v instalaci nového zábradlí 
a svítidel na schodišti, v dodatečném odvodnění novostavby, místo desek 
sádrokartonových byly na protipožární obklad použity desky sádrovláknité, byla 
zbudována nová opěrná zeď mezi vjezdem a stávající školou atd. 

Vnitřní směrnice Rady města 
Od 1. 7. 2016 nabyl účinnosti zákon č. 340/2015 Sb., o zvláštních podmínkách 
účinnosti některých smluv, jejich uveřejňování a o Registru smluv, který upravuje 
povinnost pro vybrané subjekty zveřejňovat v Registru smluv všechny smlouvy, 
u nichž hodnota předmětu přesáhne částku 50.000,- Kč. Vzhledem ke skutečnosti, že 
došlo mimo přijetí výše uvedeného zákona i k rekodifikaci občanského zákoníku 
(účinnost od 1. 1. 2014), vyvstala nutnost zrušení Vnitřní směrnice Rady města 
Kuřimi č. 1/2010, o zpracování smluv a zpracování směrnice nové, pod číslem 
S2/2016/RM. Ta upravuje pravidla pro vyhotovování, podepisování, evidenci, 
archivaci a uveřejňování smluv uzavíraných městem Kuřim. Smlouvy podepisuje 
starosta města nebo místostarosta, popř. vedoucí příslušného odboru, kteří obec 
zastupují. Pracovní smlouvy uzavírá tajemník úřadu. Uveřejněním smlouvy se 
rozumí vložení elektronického obrazu textového obsahu smlouvy, jejích dodatků a 
příloh do Registru smluv dle zákona č. 340/2015 Sb. Cenou se pro účely evidence a 
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uveřejňování smluv dle této směrnice rozumí cena celého předmětu plnění uvedená 
ve smlouvě. Je-li předmětem smlouvy dlouhodobé nebo opakující se plnění a 
smlouva byla sjednána na dobu určitou, určí se cena vynásobením jednotlivého 
plnění trvání smlouvy. Byla-li smlouva sjednána na dobu neurčitou, násobí se cena 
ročního plnění pěti. Není-li cena zjistitelná při uzavírání smlouvy, vymezí se ve 
smlouvě alespoň způsob jejího určení (např. Kč/h, Kč/m2). Pokud není sjednána 
pevná cena, smlouva musí obsahovat i ujednání o důvodech a způsobu stanovení její 
změny. Smlouvy včetně jejich příloh, dodatků a Průvodních listů budou evidovány 
v rámci městského úřadu v Centrální evidenci smluv, za jejíž vedení odpovídá odbor 
majetkoprávní. Do této Centrální evidence však nebudou ukládány smlouvy o nájmu 
bytů, smlouvy o nájmu sálu v kulturním domě na Podlesí, smlouvy o provozování 
vodovodů a kanalizací, smlouvy s distributory energií, smlouvy uzavírané Městskou 
knihovnou Kuřim s uměleckými agenturami a pracovní smlouvy a dohody o pracích 
konaných mimo pracovní poměr. V listopadu však tato směrnice byla nahrazena 
směrnicí S3/2016/RM, ve které byla upravena jediná povinnost a to zrušení 
uveřejňovat uzavřené smlouvy všemi stranami. Nyní, v souladu se zákonem, musí 
smlouvu zveřejňovat jen povinný subjekt. 

Rekonstrukce na ulici Legionářská 
V srpnu město Kuřim zadalo výběrové řízení na zhotovitele projektové dokumentace 
k rekonstrukci kanalizace a vodovodu na Legionářské ulici. Mezi 7 společnostmi, 
které podaly své nabídky, byla vybrána ta s nejnižší cenou. Tu podala firma Provo 
s.r.o. z Brna, v hodnotě 2.047.320,- Kč vč. DPH. Kanalizace je z roku 1952 a je již ve 
špatném stavu, vodovod pochází z let 1963 – 1976. Po jednáních města se Správou a 
údržbou silnic JMK bylo dohodnuto rozšíření původního plánovaného zásahu do 
komunikace II/386. Z toho vyplynula potřeba rozšíření projektové dokumentace 
nejen na rekonstrukci kanalizace a vodovodu, ale i o obnovu komunikace II/386, 
včetně jejího odvodnění a napojení dešťových vpustí do kanalizace. V říjnu se proto 
společnost Provo s.r.o. dohodla s městem, na navýšení odměny o 370.865,- Kč vč. 
DPH, když zpracuje projektovou dokumentaci i na obnovu komunikace II/386. SÚS 
JMK na rekonstrukci kanalizace a vodovodu v ulici Legionářská naváže obnovou 
obrusné protihlukové vrstvy komunikace. Celkové náklady za investici se předběžně 
pohybují ve výši cca 52.600.000,- Kč vč. DPH. 

Obecně závazná vyhláška o nočním klidu 
Zastupitelstvo města schválilo obecně závaznou vyhlášku o nočním klidu, která 
umožňuje v případě existence výjimečných celoobecních akcí a slavností v době jejich 
konání zkrátit nebo nevymezit dobu nočního klidu. Ten byl od 1. 10. 2016 zákonnou 
novelou stanoven od 22:00 do 6:00 hodiny. Obce tak ztratily možnost udělovat 
výjimky z doby nočního klidu a případy, kdy je nějakou akcí doba nočního klidu 
omezena, je nyní možné stanovit pouze přímo v textu obecně závazné vyhlášky. 
Schválená vyhláška tak zkrátila dobu nočního klidu od 2:00 do 6:00 hodin u 19 akcí 
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během roku a v noci ze 31. 12. na 1.1. Každý pořadatel musí akci nejpozději 15 dní 
předem ohlásit na Městském úřadě a ten o ní nejpozději 5 dní před konáním zveřejní 
na úřední desce konkrétní informace. Provozovatelé restauračních a jiných 
zábavných podniků jsou povinni zajistit svůj provoz tak, aby nenarušovali dobu 
nočního klidu.  

Partnerská smlouva s městem Niepolomice  
Již druhým rokem město Kuřim spolupracovalo s polským městem Niepolomice, 
kdy se např. v klubu Kotelna se konala výstava fotografií Niepolomic očima 
kuřimských fotografů. V červnu zase město Kuřim uspořádalo fotbalový turnaj a 
plážovou házenou pro děti z obou spřátelených měst, Niepolomic a Stupavy. 
Vzhledem k tomu, že se obě města shodla nad přínosem této spolupráce, rozhodla se 
v ní pokračovat a stvrdit vše smlouvou. U příležitosti polského státního svátku, Dne 
nezávislosti, který se slaví v listopadu, jela tedy kuřimská delegace do Polska 
podepsat podmínky partnerství. V těch se vyslovili pro dobro obyvatel obou měst ve 
jménu demokratických zásad, pro rozvoj vzájemných kulturních, sportovních a 
společenských styků a podpory rozvoje městských komunit. V oblasti vzdělání si 
partneři budou vyměňovat znalosti za účelem zlepšování školského a vzdělávacího 
systému. Města si také budou vyměňovat zkušenosti spojené s veřejnou správou a 
řízením místních samospráv. Smlouva o partnerství byla oběma městy uzavřena na 
dobu 10 let, s tím, že se automaticky na dalších 5 let prodlouží, pokud ji některá ze 
stran nevypoví. 

Zabezpečení radnice 
V minulých letech byl v objektu úřadu budován systém osobních tísňových hlásičů 
pro větší bezpečí zaměstnanců. Město se však rozhodlo tento systém rozšířit o 
bezdrátové tísňové osobní hlásiče, které budou zaintegrovány do současného 
fungujícího systému PZTS Galaxy. Součástí tohoto rozšíření byl i klíčový trezor 
požární ochrany u vstupu do radnice, pro bezproblémový přístup jednotek 
hasičského záchranného sboru v případě požáru. Vzhledem k dobré spolupráci s 
aktuálním dodavatelem zabezpečení PZTS Galaxy, společností COMIMPEX s.r.o., 
z Brna, z důvodu praktičnosti a její znalosti již pracujícího systému, bylo toto 
rozšíření systému zadáno u ní, za cenu 233.760,- Kč vč. DPH. Zároveň tato firma 
bude provádět servis dodaného zabezpečení za 14.496,- Kč vč. DPH /rok 

Spolupráce s Věznicí Kuřim 
V roce 2008 město navázalo spolupráci s věznicí Kuřim při zaměstnávání 
odsouzených. Ti od té doby vypomáhají zejména v činnostech souvisejících s 
údržbou vzhledu města. Jejich práce je velmi dobře hodnocena a město svou 
vstřícností aktivně přispívá k jejich resocializaci a spoluvytváření pracovních 
návyků, které jsou nezbytně nutné k jejich opětovnému zařazení do společnosti po 
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návratu z výkonu trestu. Tato spolupráce mezi městem a věznicí bude pokračovat i 
v roce 2017. 

Výroční zpráva o činnosti MŠ Zborovská 
Ve školním roce 2015/2016 byla ředitelkou školky Lenka Slámová. V 7 pracovištích 
školky se nacházelo celkem 19 tříd se 441 dětmi, mezi kterými působilo 
39 pedagogických a 28 nepedagogických pracovníků. Ve školce se také 2 asistentky 
věnovaly dvěma autistickým dětem. MŠ Zborovská měla 6 pedagogů, 3 třídy a 77 
dětí. MŠ Komenského a MŠ Brněnská také měly 6 pedagogů, 3 třídy, ale 84 dětí. MŠ. 
MŠ Jungmannova měla 8 pedagogů, 4 třídy a 104 dětí. MŠ Kpt. Jaroše měla 2 
pedagogy na 1 třídu se 16 dětmi. MŠ v ZŠ Komenského mělo 7 pedagogů, 4 třídy a 
48 dětí. MŠ v ZŠ Tyršova měla 1 třídu se 2 pedagogy a s 28 dětmi. V tomto školním 
roce bylo ve školce 91 předškoláků a 23 dětí s odkladem povinné školní docházky. 
Kapacita školní jídelny byla 500 osob, ale vařilo se 495 jídel a 3 diety se dovážely ze 
ZŠ Jungmannova. Celkem se stravovalo 469 dětí ze dvou mateřských škol - kuřimské 
a jinačovické a 29 zaměstnanců. Do školního roku 2016/2017 bylo při březnovém 
zápisu volných 127 míst, na která bylo 127 dětí přijato, i když se jich přišlo zapsat 
157. Ale nakonec byly přijaty v září všechny děti, které se přišly zapsat. Škola 
hospodařila se dotacemi ze státního rozpočtu ve výši 18.161.077,- Kč, od zřizovatele 
se sumou 5.850.000,- Kč a s investičními dotacemi 3.365.263,- Kč. 

Výroční zpráva o činnosti ZŠ Jungmannova 
Ve školním roce 2015/2016 byl ředitelem školy Richard Mach. Škola má dvě místa 
výkonu činnosti, a sice v Jungmannově a Otevřené ulici. V detašovaném pracovišti 
byly umístěny tři druhé třídy a tři oddělení školní družiny. Ve škole s kapacitou 560 
míst, se vzdělávalo celkem 518 dětí ve 22 třídách. Na 1. stupni to bylo 325 žáků ve 14 
třídách a na 2. stupni 193 dětí v 8 třídách. Školní družinu navštěvovalo 193 dětí v 7 
odděleních, i když kapacita družiny byla 210 míst. V ZŠ Jungmannova působilo 31 
učitelů, 6 vychovatelů, 10 asistentů pedagoga, 1 trenér a 14 nepedagogických 
pracovníků. Pod jménem Pavučinka ve škole fungovalo i poradenské pracoviště 
v oblasti pedagogiky, psychologie a logopedie. Kapacita školní jídelny byla 
750 strávníků, ale vařila 691 jídel a 13 diet, přičemž 2 diety byly vlastním žákům, 
1 dieta do MŠ Česká, 3 diety do MŠ Zborovská Kuřim, 4 diety ZŠ Tyršova Kuřim a 
3 diety do ZŠ a MŠ Rozdrojovice. Ke stravování ve školní jídelně bylo zapsáno 
463 žáků a 55 zaměstnanců ZŠ Jungmannova, 162 strávníků ze ZŠ a MŠ Rozdrojovice 
a z MŠ Česká a 24 cizích strávníků, kteří si obědy odebírali do jídlonosičů. Základní 
škola hospodařila se státními dotacemi ve výši 21.830.192,- Kč, od zřizovatele získala 
4.675.000,- Kč. 
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Výroční zpráva o činnosti ZŠ Tyršova 
Ve školním roce 2015/2016 byl ředitelem Stanislav Plchot. Škola měla detašované 
pracoviště na Komenského ulici, kde byl umístěn 1. a 2. ročník, školní družina a 
výdejna školní jídelny. Kapacita školy byla 500 žáků v budově na Tyršově ulici a 
175 žáků v objektu na ulici Komenského. Ve škole bylo 547 žáků ve 23 třídách, 
přičemž na 1. stupni se vzdělávalo 370 dětí v 15 třídách a 177 žáků na 2. stupni 
v 8 třídách. Do 1. třídy nastoupilo 80 dětí a 9 třídu ukončilo 29 dětí. V 8 odděleních 
školní družiny trávilo svůj čas 192 dětí, i přesto, že její kapacita byla 240 míst. Na 
škole působilo 31 učitelů, 8 vychovatelů, 9 asistentů a 17 nepedagogických 
pracovníků. Školní jídelna vařila celkem 653 jídel a 4 diety dovážela ze ZŠ na 
Jungmannově ulici. Ke stravování ve školní jídelně bylo zapsáno celkem 511 žáků a 
45 zaměstnanců školy, 35 studentů z kuřimské SOŠ a SOU a 62 cizích strávníků, kteří 
si obědy odebírali do jídlonosičů. Škola hospodařila v roce 2015 s dotacemi ze 
státního rozpočtu ve výši 21.113.296,- Kč, od zřizovatele obdržela 5.450.000,- Kč a na 
investice měla 5.852.713,- Kč. 

Rekonstrukce armaturní komory 

Město Kuřim provedlo výběrové řízení zhotovitele projektové dokumentace 
pro rekonstrukci armaturní komory a technologie kuřimského vodojemu. 
Ze 7 nabídek byla vybrána ta s nejnižší cenou a to od firmy AQUA PROCON, s.r.o., z 
Brna, v hodnotě 617.100,- Kč vč. DPH. Při rekonstrukci bude vyměněno potrubí, 
které je ve špatném stavu, sníží se energetická náročnost provozu a zvýší se 
bezpečnost objektu. Přičemž předpokládané náklady jsou 10,3 milionů korun. 

Wellness Kuřim do listopadu 2016 
Návštěvnost letního koupaliště se propadla o 53% oproti předchozímu roku, přišlo 
jen 16.234 plavců. Průměrná denní návštěvnost vnitřního areálu byla 
505 návštěvníků, přičemž 56% návštěvníků si zakoupilo vstupenku na 90 minut a 
20% na 60 minut. Do konce listopadu si lidé zakoupili do bazénů 98.231 vstupenek, 
z čehož dospělí tvořili 49%, děti 7-14 let 24% a studenti a senioři 14%. Fitness a relax 
centrum navštívilo téměř 29.000 lidí, z čehož 70% šlo na fitness aktivity. Hrubý obrat 
areálu byl ve výši 27.385.318,- Kč, za energie se utratilo 383.281,- Kč. Co se týče 
vybavení a stavebních úprav, tak za 118 tisíc byla pořízena měřicí deska pro 
dávkování bazénové chemie v rekreačním bazénu, za 120 tisíc Kč byly provedeny 
stavební práce pro odvedení šedých vod do retenční nádrže, za 107 tisíc Kč byl a 
provedena příprava rozvodů studniční vody, 96 tisíc Kč stála podpora nové 
pohybové aktivity v bazénu pod názvem Aquabase, za 72 tisíc Kč byla dodána nová 
podlaha do tělocvičny, 64 tisíc Kč stály 2 vysoušeče vlasů a 59 tisíc Kč podlahový 
mycí stroj. 
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Stoletý občan města 
Dne 2. listopadu se dožil 100 let kuřimský občan Jan Chmelař. Podle matričních knih, 
je v historii města prvním člověkem, který měl možnost tento požehnaný věk oslavit. 
Oslavenec se sice narodil v Mouřínově u Vyškova, v Bučovicích vystudoval 
gymnázium a v Brně obchodní akademii, ale v Kuřimi se usadil až jako vedoucí 
výrobní účtárny v TOS Kuřim. Tam pracoval od roku 1943 až do roku 1977, kdy 
odešel do důchodu. Co se týče jeho zálib, tak byl také hospodářem a účetním 
v Tělovýchovné jednotě TOS. 

Svátek vína 
Den po svátku sv. Martina se konala každoročně pořádaná akce města s prodejem 
nejen svatomartinských vín, sýrů, zabíjačky, různých potravin a rukodělných 
výrobků. K poslechu hrála cimbálová muzika Fjertůšek a zpíval sbor Allegria. 

Úspěchy v plavání 
V listopadu se plavci účastnili zimního krajského přeboru starších žáků, tedy roč. 
2003-2004, a odvezli si z něj několik medailových trofejí. Jan Odehnal byl druhý ve 
200M, a třetí ve 200PZ. Pavlína Trnčáková byla třetí ve 200M. Aneta Weinlichová 
byla třetí ve 200P, 100P a 50VZ. Přebor mladších žáků, roč. 2005-2006, se konal 
v Blansku a kuřimští plavci vybojovali mnoho cenných kovů. Ellen Maršíková ve 50Z 
a 100Z získala stříbro, Vanda Přichystalová v 50P a 200PZ získala bronz a ve 100P a 
100M byla druhá. Jakub Odehnal v disciplínách 50P a 100P zvítězil a v disciplínách 
100PZ, 200PZ a 50M byl druhý. Anna Švehlová byla druhá ve 100VZ, 200PZ a 50VZ 
a třetí ve 50Z. Radka Mašková zvítězila v 50M, ve 100PZ byla druhá a třetí ve 50VZ. 
Jan Švestka byl druhý v 50VZ a 100PZ a třetí ve 100VZ. Alexandra Pokorná byla třetí 
ve 100PZ. Tereza Rašková získala bronz ve 800VZ. Na zimním poháru ČR 
desetiletých, který se konal v Karviné, měla Kuřim opět několik úspěšných 
reprezentantů. Jakub Odehnal skončil druhý v 50P a zvítězil ve 100P a 50M. V 200PZ 
skončil třetí. Vanda Přichystalová získala bronz ve 100M a Radka Mašková taktéž 
bronz ale v 50M. Štafeta dívek na 4x50PZ a 4x50VZ ve složení Ellen Maršíková, 
Vanda Přichystalová, Radka Mašková a Anna Švehlová získala pokaždé stříbrnou 
medaili. V Moravskoslezské lize nejmladšího žactva, tzn. roč. 2007 a mladší, se 
kuřimským nadějím velmi dařilo, když bojovalo 17 zástupců v 58 startech 
z celkových 201 plavců s 673 starty. Adam Švaňhal byl druhý v 50Z a třetí v 50P a 
50VZ. Sabina Toužínová byla na společném prvním a druhém místě v 25P a Klára 
Podrazilová s Terezou Šťastnou byly ve svých kategoriích třetí. V disciplínách 25VZ 
a 25M Klára Podrazilová zvítězila a Sabina Toužínová byla druhá, v závodu 25Z pak 
Sabina Toužínová získala zlato. 
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Rozsvícení vánočního stromu 
Dne 27. listopadu se na náměstí 1. května již potřetí konalo slavnostní rozsvícení 
vánočního stromu. Na akci promluvil starosta města Drago Sukalovský a 
římskokatolický farář P. Jaroslav Filka, kteří přítomným popřáli příjemné prožití 
Adventu a Vánoc. O hudební doprovod se postarali pánové Gavanda, Halva a Spilka 
a žáci místní ZUŠ. 

Kultura v listopadu 
Na kuřimském zámku se konala výstava členů místního fotografického klubu, 
Hynka Vermouzka, Jaroslava Šuberta a Richarda Suchého. Ti představili téměř sto 
svých velkoformátových fotografií Kuřimi a okolí. V clubu Escape se konal koncert 
českého instrumentálního tria Gingerbread. Hráči se ve svých skladbách snaží 
instrumentálně vystihnout atmosféru bez zpěvu, jen improvizací kytary, baskytary a 
bicích. Na dalším koncertě vystoupila místní skupina Uši přejetý sáňkama a bývalí 
členové skupiny Nerez, kteří svůj název změnili na Neřež. Dalším koncertem bylo 
vystoupení Zuzany Lapčíkové, která se svým cimbálem vystupuje v Kuřimi 
pravidelně a kytaristy Vladislava Bláhy. Jako každý rok, tak byl i letos pořádán 
místní ZUŠ již 16. ročník benefičního Koncertu pro Vážku. Svým vystoupením žáci 
podporují chod České alzheimerovské společnosti při Diakonii Československé 
církve evangelické. Kuřimský sbor K dur v Kotelně vystoupil na Báječném koncertě a 
množství posluchačů zcela zaplnilo sál. Městská knihovna uspořádala přednášku 
o Černobylu, kterou provázela Lucie Pyskatá. Vstupenky na pořad humoristy Iva 
Šmoldase, který přijel se svým programem mluveného slova do Kuřimi v tomto roce 
již podruhé, byly opět vyprodány dávno před akcí. Ti, kdo rádi hrají deskové hry, 
měli poprvé možnost prožít v Kotelně Den deskových her. Pro příznivce filmu klub 
Escape vysílal drama Kolonie o poválečných hrůzách v Argentině, kam uteklo 
mnoho nacistů z Evropy. V Kinokavárně byl pro změnu promítán odlehčený film 
Decibely lásky s hudbou Michala Davida. Herecký spolek DivOch předvedl pro 
zájemce scénické zpracování díla, Jak je důležité míti Filipa od Oscara Wilda. Děti 
z MŠ zase měly možnost shlédnout v podání divadla Koráb Sindibádova 
dobrodružství. 

PROSINEC 

Směna pozemků v lokalitě za stadionem 
Město Kuřim se dohodlo se společností FERSTO, s.r.o., z Brna na směně pozemků. 
Jednalo se o část pozemku parc. č. 2972 o výměře 103 m2, který vlastnilo město 
Kuřim a část pozemku parc. č. 2971/78 o rozloze 97 m2, který vlastnila společnost 
FERSTO, s.r.o. Původní městská parcela č. 2972 byla nově označená č. 2972/2 a 
původní soukromá parcela č. 2971/78 dostala č. 2971/261. Posledně zmíněný 
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pozemek byl totiž projektovou dokumentací ke sportovnímu areálu určen pro 
vybudování komunikace a inženýrských sítí. Z tohoto důvodu bylo potřeba 
realizovat navrženou směnu pozemků, aby město vlastnilo i pozemek pod 
komunikací. Směna byla provedena bez cenového vyrovnání, i když jejich hodnota 
byla vypočítána celkové výši 18.333,- Kč. 

Stavební úpravy městské sportovní haly 
V roce 2009 proběhla architektonická soutěž na podobu městské sportovní haly. 
Vítězný návrh byl dále upravován, zejména s ohledem na to, aby konečná suma 
nepřekročila 60 milionů Kč. Ještě v roce 2014, když bylo zadáno zpracování 
projektové dokumentace pro územní rozhodnutí, se nepočítalo s překročením limitní 
částky. Světlá výška stropu hracího prostoru byla projektantem stanovena 
v 8 metrech, protože vyšší stropy mají pouze haly, ve kterých se pořádají 
mezinárodní utkání. Na návrh sportovní a stavební komise však na prosincovém 
zasedání městské zastupitelstvo schválilo zvýšení stropu na 10 metrů a zintenzivnění 
osvětlení. Hala se totiž bude nacházet vedle Wellness Kuřim, do kterého přijíždí 
spousta návštěvníků z blízkého Brna a okolí. Město si tedy od změny slibuje zvýšení 
atraktivity a větší možnost jejího efektivního využití, např. ve spolupráci s městem 
Brnem na provozování extraligových, či mezinárodních klání. V plánu jsou také 
tréningy s využitím ostatního městského vybavení, jako Wellness centra, hotelu a 
fotbalově-atletického stadionu. Tato změna parametrů však představuje zvýšení 
investičních nákladů o 3.484.800,- Kč vč. DPH, kvůli zesílení základových a 
ocelových konstrukcí, zvětšení fasády, akustickým opatřením, kvůli změně vytápění, 
vzduchotechniky a dešťové kanalizace. U provozních nákladů se předpokládá útrata 
104.060,- Kč vč. DPH/rok, pokud však hala bude provozována městskou organizací, 
která bude plátcem DPH, bude možné provozní náklady odečítat. Úprava osvětlení 
pro zvýšení haly o 2,0 m a zvýšení intenzity osvětlení z 500 lx na 750 lx bude potřeba 
zhruba dvojnásobné množství svítidel, což znamená 10% nárůst ceny o 1.033 mil. Kč. 
K tomu je nutno připočítat 100.000,- Kč za kabeláž a rozvaděče. Navržený systém 
osvětlení bude umět regulovat intenzitu světla podle typu sportu a provozu, např. 
při volejbalu nebude svítit celé hřiště a při tréningu nebude tolik světla jako při 
zápasu. Město schválilo společnost CUBOID ARCHITEKTI s.r.o., z Prahy, která 
nabídla cenu 689.700,- Kč vč. DPH na přepracování projektové dokumentace k této 
investiční akci, podle požadavku města. Navíc se město dohodlo s ostatními 
investory sportovního areálu, tedy se Sportovními díly, o.p.s. a Sport Hotel Kuřim 
s.r.o., že se každý z nich budou 1/3 ceny podílet na vypracování oznámení o 
posuzování vlivů na životní prostředí. Tu provede Ateliér DPK s.r.o., z Brna, pro 
každého oznamovatele za cenu 37.107,- Kč vč. DPH, tedy 111.321,- Kč celkem. 

Oprava větrání sálu v ZUŠ 
O prázdninách dodala společnost MMklima s.r.o., z Brna, klimatizaci do sálů ZUŠ a 
proto byla u ní zadána i oprava vzduchotechniky v sálu, kde se pořádají koncerty 
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pro veřejnost. Toto vzduchotechnické zařízení pro větrání sálu ZUŠ bylo v 
havarijním stavu. Bylo nutné doplnit chybějící filtr na přívodu do filtrační komory. 
Současná izolace vzduchotechnického potrubí odpadávala, proto bylo potřeba ji 
nahradit, také byl vadný pohon cirkulační klapky a kabeláž mezi frekvenčními 
měniči a motory. Celkem oprava vyšla na 55.206,- Kč vč. DPH. 

Dotace pro Hasičský záchranný sbor JMK 
Zastupitelstvo města schválilo poskytnutí daru ve výši 150.000,- Kč Hasičskému 
záchrannému sboru Jihomoravského kraje. Ten získanou dotaci využije 
k rekonstrukci a přestavbu požární stanice v Tišnově ze současného typu stanice P2 
na P3. Roční rozpočet pro celý jihomoravský kraj z Ministerstva vnitra ČR je okolo 
100 milionů Kč, ale z toho do investic je přiděleno cca 5 milionů Kč. 

Společnost Kaufland 
Společnost Kaufland Česká republika v.o.s., z Prahy požádala město Kuřim 
o odprodej částí pozemků p. č. 2990/5, 2991/4 a 2991/6, a to v souvislosti 
s připravovanou výstavbou Centra obchodu a služeb na pozemcích parc. č. 2208/3, 
2988/1, 2989/4, 2990/1, 2991/1, 2991/2, 2991/3 a 2992/1. Tyto pozemky prodalo 
město Kuřim v roce 2013 společnosti Fuertes Development, s.r.o. za cenu 680,-Kč/m2 

bez DPH. Ta je ale se souhlasem města v roce 2015 převedla na Tesco Franchise 
Stores ČR a.s., a to je následně převedlo na Kaufland Česká republika v.o.s. 
Důvodem k přikoupení částí tří pozemků je plánované rozšíření zpevněné plochy 
zásobovacího dvora o 122 m2 a společnost Kaufland za ně nabídla cenu 825 Kč/m2. 
Vzhledem ke tomu, že požadované části pozemků parc. č. 2991/4 a 2991/6 tvoří 
hranici s pozemkem parc. č. 2993/1, jehož vlastníkem je Kynologický klub Kuřim, 
který si přes požadované části pozemků zajišťoval vjezd na svůj pozemek, bylo 
dohodnuto, že Kaufland svůj pozemek nebude oplocovat a zřídí služebnost ve 
smyslu práva chůze a jízdy ve prospěch Kynologického klubu. Stejně tak zřídí 
služebnost ve prospěch města Kuřimi za účelem přístupu a příjezdu k retenční 
nádrži umístěné na pozemcích p. č. 2991/2, 2991/6. Služebnosti budou zřízeny 
bezúplatně. Zastupitelstvo města s odprodejem pozemků parc. č. 2990/5 o výměře 20 
m2, parc. č. 2991/4 o výměře 27m2 a části pozemku 2991/6 o výměře 75m2, 
souhlasilo, ale za cenu 1.500 Kč/m2 bez DPH. Bylo to vzhledem k tomu, že se jedná o 
rozšíření původního projektu a nebyl důvod požadovat jinou cenu než tržní. 

Obecně závazná vyhláška O veřejném pořádku 
Na listopadovém zasedání schválilo Zastupitelstvo města Kuřimi obecně závaznou 
vyhlášku o veřejném pořádku. Dle metodiky k vydávání obecně závazných vyhlášek 
vydaného Ministerstvem vnitra ČR byla schválená vyhláška odeslána k právnímu 
posouzení na odbor veřejné správy, dozoru a kontroly Ministerstva vnitra České 
republiky. Ten shledal ve vyhlášce rozpor se zákonem v části týkající se zákazu 
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obtěžování nabízením zboží a služeb. V případě regulace nabízení zboží a služeb se 
totiž jedná o přenesenou působnost a dle § 18 odst. 1 zák. č. 455/1991 Sb. 
Živnostenského zákona a město musí vydat pouze specifické obecní nařízení, 
v tomto případě Tržní řád. Až v něm může být vymezeno, že některé druhy prodeje 
zboží anebo poskytování služeb jsou ve městě zakázány. Na základě těchto 
skutečností bylo třeba schválit vyhlášku novou. V té se ustanovuje, které činnosti 
jsou považovány za narušující veřejný pořádek ve městě nebo které mohou být v 
rozporu s dobrými mravy. Vyhláška stanovuje, že na některých veřejně přístupných 
místech jsou takové činnosti zakázány. Také určuje povinnost k udržování čistoty 
veřejných prostranství a k ochraně životního prostředí. Za veřejný pořádek je 
považován stav, který umožňuje zejména klidné soužití občanů a realizaci jejich práv 
zaručených Ústavou České republiky a dalšími právními předpisy. Mezi činnosti, 
které ho mohou narušit je počítáno požívání omamných látek, kouření na určených 
veřejných prostranstvích nebo prostranstvích vyhrazených osobám mladším 18 let, 
jako jsou dětská hřiště či okolí škol. Vyhláška dále omezuje používání zábavní 
pyrotechniky na veřejných prostranstvích, provoz lunaparků a cirkusů, používání 
hlučných zařízení a rušení nočního klidu. Zákaz konzumace alkoholu na veřejných 
prostranstvích se nevztahuje na 1. leden a 31. prosinec, tradiční akce a slavnosti 
města a na zahrádky u restauračních provozoven. Používání zábavní pyrotechniky je 
zakázáno na veřejných prostranstvích nacházejících se v zastavěném území města, 
kromě 1. ledna a 31. prosince. Zařízení kolotočů, lunaparků a cirkusů lze ve městě 
Kuřimi provozovat pouze na Zámecké a Havlíčkově ulici. O nedělích a státem 
uznaných dnech pracovního klidu v době do 09:00 hodin a po 18:00 hodině se každý 
musí zdržet veškerých prací spojených s užíváním strojů a zařízení způsobujících 
hluk. Psi musí být na veřejném prostranství označeni identifikační známkou 
vydanou městským úřadem. Musí být na vodítku nebo s náhubkem, ve dnech 
školního vyučování musí mít psi jak vodítko, tak náhubek do vzdálenosti do 50 
metrů od základních a mateřských škol. 

Obecně závazná vyhláška o odpadech 
Zastupitelstvo města schválilo obecně závaznou vyhlášku města Kuřimi o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a 
odstraňování komunálních odpadů v příštím roce. Jediná změna oproti její verzi z 
roku 2016 je pouze v rozšíření okruhu poplatníků se slevou 60,- Kč, což v roce 2017 
budou i občané narození od roku 1946. Poplatek platí fyzická osoba, která má v obci 
trvalý pobyt nebo které byl podle zákona upravujícího pobyt cizinců na území České 
republiky povolen pobyt na dobu delší než 90 dnů, nebo které byla udělena 
mezinárodní ochrana podle zákona upravujícího azyl. Poplatek platí fyzická osoba, 
která má ve vlastnictví stavbu určenou k rekreaci, nebo rodinný dům, ve kterém není 
hlášena k pobytu žádná fyzická osoba, a to ve výši odpovídající poplatku za jednu 
fyzickou osobu. Vznik platební povinnosti je plátce povinen ohlásit nejpozději do 
15 dnů ode dne, kdy mu tato povinnost vznikla, nebo doložit důkaz pro osvobození 
od něj. Poplatek činí 500,- Kč a je splatný nejpozději do 31. prosince příslušného 
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kalendářního roku. Osvobozeni jsou děti umístěné do dětských domovů a ústavů, 
osoby nezdržující se po celý kalendářní rok ve městě či bydlící na ohlašovně. Od 
poplatku je osvobozen třetí a další sourozenec, z nichž ani jeden nedovrší v 
příslušném kalendářním roce 18 let. Poplatníkům narozeným v roce 1946 a starším je 
poskytována úleva ve výši 60,- Kč. Včas nezaplacený poplatek může obecní úřad 
zvýšit až na trojnásobek. Skutečné náklady na sběr a svoz netříděného komunálního 
odpadu v roce 2015 činily 5.476.194,- Kč. To bylo vyděleno 11.277, z čehož bylo 
11.084 osob s pobytem na území obce + 193 staveb určených k individuální rekreaci, 
bytů a rodinných domů, ve kterých nebyla hlášena k pobytu žádná fyzická osoba, 
což se rovnalo 485,61,- Kč. Z této částky byla tedy stanovena sazba poplatku ve výši 
485,- Kč + 15,- Kč za kalendářní rok. 

Náhrada výdělku neuvolněným zastupitelům 
Zastupitelstvo každoročně stanovuje paušální částku svým neuvolněným členům, 
kteří jsou v pracovním nebo jiném obdobném poměru, jako náhradu ušlého výdělku 
v souvislosti s výkonem jejich funkce v případě, že zastupují město při různých 
jednáních. I tentokrát byla schválena částka 250,- Kč/hod, která je stejná již od roku 
2007. 

Nová vedoucí Městské knihovny a nový řád 
K 31. 12. 2016 skončila ve své funkci dlouholetá vedoucí Městské knihovny paní Věra 
Štěpánová, která odešla do starobního důchodu. Na základě výběrového řízení byla 
novou vedoucí vybrána pí Jana Klosová. Ta vyučovala knihovnické předměty na 
Obchodní akademii, Střední odborné škole knihovnické a na Vyšší odborné škole v 
Brně. Zároveň s touto výměnou se pro čtenáře změnily i některé podmínky výpůjček 
a knihovní řád. 

Finanční výpomoc Wellnessu Kuřim 
V roce 2010 byla nově založené společnosti Wellness Kuřim s.r.o. poskytnuta 
bezúročná půjčka ve výši 5.000.000,- Kč, aby pokryla náklady související s rozběhem 
fungování společnosti. Tato půjčka měla být splacena do 31. 12. 2015, ale společnosti 
se do té doby podařilo splatit pouze 2 miliony Kč. Vzhledem k tomu, že se 
společnosti začalo v roce 2016 dařit a díky úsporám, uhradilo Wellness do 1. 12. 2016 
ještě splátku 1 milion Kč. Zbývající suma 2 milionů korun bude uhrazena z nově 
poskytnuté návratné finanční výpomoci od města ve výši dlužné částky do data 
31. 12. 2016. Tím bude plně splacena původní půjčka a Wellness Kuřim bude městu 
splácet v následujících 4 letech po 500.000,- Kč ročně, což se vzhledem k aktuálnímu 
stavu hospodaření jeví jako reálné. Tato nová finanční výpomoc bude tedy plně 
splacena k 31. 12. 2020. 
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Vybudování kanalizační přípojky u CTS 
V návaznosti na doručenou stížnost na Městský úřad ze srpna letošního roku, kvůli 
vytékání splaškových vod do potoka z výusti odlehčovací stoky, byla v září 
za přítomnosti provozní sekce z BVK a s inspekcí životního prostředí provedena 
revize kanalizace na výše uvedeném místě. Prolitím fluorescenční barvou, která 
dotekla do revizní šachty pod areálem Centra technických služeb, se potvrdilo, že 
budova je napojena splaškovou kanalizační přípojkou do odlehčovací stoky. 
Napojení objektu na stávající jednotnou stoku přípojkou bylo možné pouze 
přečerpáváním odpadních vod. Město Kuřim proto zvolilo možnost napojení 
gravitační přípojky do kanalizace v ulici Jelínkových. Město proto u firmy INGAS 
s.r.o., z Brna zadalo zpracování projektové dokumentace na vybudování nutné nové 
kanalizační přípojky. Dokumentace bude stát 114.950,- Kč vč. DPH. 

Sanace vlhkého zdiva ZŠ Jungmannova 
V červenci město Kuřim zadalo zakázku na sanaci vlhkého zdiva v ZŠ Jungmannova 
společnosti PKS stavby a.s., ze Žďáru nad Sázavou, protože v proběhlém výběrovém 
řízení nebyla podána jediná nabídka. Vzhledem k tomu, že bylo potřeba tyto práce 
stihnout ještě během letních prázdnin a společnost PKS stavby a.s. právě v areálu ZŠ 
stavěla novou budovu, byla schopna zajistit potřebné kapacity. Navíc její cenová 
nabídka byla nižší, než cena předpokládaná a to ve výši 467.271,- Kč vč. DPH. 
Předmětem oprav bylo otlučení zavlhlých omítek a keramických obkladů, dodání 
dodatečné izolace zdiva metodou nízkotlaké injektáže na silikonové bázi ve dvou 
řadách nad sebou a aplikace nové sanační omítky. Z venkovní strany byl naplánován 
anglický dvorek se zámkovou dlažbou a odvodnění přilehlého terénu. Dne 13. 
prosince však městské zastupitelstvo rozhodlo podání žádosti na rozšíření jídelny, 
šaten a na vybudování dalších výukových kapacit směrem k ulici Jungmannova, 
proto bylo potřeba změnit původní sanační projekt. Nebude tedy provedena 
konstrukce anglického dvorku, ani opěrné stěny, ale bude zkonstruován okapový 
chodník, odvodňovací žlábek a svah z navezené zeminy. Všechny tyto vícepráce v 
hodnotě 221.001,- Kč vč. DPH a méněpráce v ceně 232.702,- Kč vč. DPH, upravily 
cenu díla na 455.570,- Kč vč. DPH. 

Novostavba ZŠ Jungmannova 
Po dokončení stavby nové budovy v ZŠ Jungmannova, bylo nutno v chodbě vyměnit 
vnitřní spojovací dveře. V projektové dokumentaci došlo totiž k chybné koordinaci 
mezi požárně bezpečnostním řešením stavby a materiálovým návrhem povrchu stěn 
v tělocvičně. Zvolený a provedený obkladový materiál stěn (dřevo, koberec) a 
podhledový rošt (dřevo) spadají do třídy reakce na oheň D a F a nelze je tak dle 
schváleného požárně bezpečnostního řešení použít. Bylo proto upraveno požárně 
bezpečnostní řešení stavby a dojde tak k dodatečnému vytvoření samostatného 
požárního úseku pavilonu tělovýchovy s podlahovou plochou menší než 500m². Toto 
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rozdělení umožní ponechání zvolených povrchů v tělocvičně. Pro rozdělení objektu 
na samostatné požární úseky je nutné nahradit současnou interiérovou dveřní 
sestavu, mezi školním pavilonem a spojovacím krčkem, novou dveřní sestavou s 
požární odolností Ew 30 DP3 a provést doplnění požárních ucpávek na vedení médii 
v podhledu nade dveřmi. Zvolené řešení bylo vyhodnoceno jako nejekonomičtější a 
stavebně nejméně náročné. Protože se jedná o chybu projektu, vynaložené finanční 
prostředky budou uplatněny jako náhrada škody u projektanta. Vzhledem k nutnosti 
provedení výměny dveřní sestavy a souvisejících stavebních prací pro vydání 
kladného stanoviska Hasičského záchranného sboru, město přímo oslovilo 
společnost PKS stavby a.s., která realizaci novostavby prováděla. Cena výměny a 
stavebních úprav se vyšplhala na 230.600,- Kč vč. DPH. Předpokládaný termín 
výměny je 13. ledna 2017, pak bude požádáno o kolaudaci. Termín zahájení výuky v 
novostavbě byl navržen od 1. 2. 2017, tedy od 2. školního pololetí. 

Kuřimská běžecká liga 
I letos se v průběhu celého roku mohli příznivci běhání účastnit již 16. ročníku 
seriálu sedmi závodů Kuřimské běžecké ligy. Tu pořádá Aleš Sikora ze TJ Slovanu 
Podlesí. Samotný seriál má první závod v únoru, protože v lednu se po městě běhá 
Kuřimský kros. To je závod, který je součástí Brněnského běžeckého poháru a letos 
se ho účastnili i zástupci z polského partnerského města Niepolomic. V únoru se 
běžela Malá cena Zlobice, který je pro změnu součástí Orelské běžecké ligy. Hlavní 
závod měl délku 7,3 km a děti běhaly podle věku od 0,1km do 1,8 km. Letos si přišlo 
zaběhat 110 dětí, což vzhledem k jejich velkému počtu posunulo i start dospělých, 
kterých bylo 155. Součástí toho závodu je i lidový běh s tratí dlouhou 1,3 km, kterou 
běželo 23 závodníků. Na konci března se běžel Aprílový maratón mezi Kuřimí a 
Podlesím, kdy 95 dospělých běželo 6,3 km a 9 dětí 2,9 km. V květnu byl Běh kolem 
Babího lomu, jehož hlavní závod měřil 8,7 km. Ten běželo 84 závodníků a 15 dětí 
závodilo na kratší 2,6 km trati. V červnu se konal 24. ročník Memoriálu MUDr. 
Vališe, kde 4,8 km běželi dospělí a děti byly podle věku rozděleny na 0,2 km – 1 km 
tratí. I když letos teplota dosahovala k 30 °C, tak se závodu účastnilo 72 dospělých a 
51 dětí. Nejmladší účastník měl 4 roky a nejstarší 75 let. V září se běželo Kuřimskou 
horou 5,8 km a 2 km. Toho se účastnilo 19 dětí a 69 dospělých, mezi nimiž vyhrál 
Martin Kleibl z Kuřimi. Mezi dětmi to byl Richard Křivánek z Boskovic. V říjnu se 
závodilo v 35. ročníku Kuřimské hodinovky pro dospělé a mladší děti běhaly 
8 minutovku a ty starší 12 minutovku. Zde se měřila délka trati a dvě nejdelší uběhl 
Martin Kleibl přes 17 km a Jaroslav Říha 15,5 km, oba z Kuřimi. Nejkratší uběhnutá 
trať od 66 letého Jaroslava Mrkose také z Kuřimi měřila přes 7 km. Celkem běželo 
50 dospělých, 24 dětí osmiminutovku a 21 dvanáctiminutovku. Ty uběhly od tří do 
jednoho kilometru. Nejdále z dětí doběhl Richard Křivánek z Boskovic, i když 
nepatřil mezi nejstarší děti. Posledním závodem Kuřimské běžecké ligy byl 
listopadový Běh na Babí lom s tratěmi o délkách 3,8 km pro dospělé a 2,6 pro děti. 
Na start se postavilo 82 dospělých a 36 dětí. V konečném celkovém pořadí byl 
nakonec v celém seriálu závodů běžecké ligy ze všech běžců nejrychlejší Martin 
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Kneibl a Libor Konečný z Kuřimi, kteří běhali v kategorii 40 letých. Mezi ženami to 
byla Alexandra Tomíšková z Kuřimi, která skončila jedenáctá a Renata Glierová 
z Doubravníku osmnáctá. Celkem dospělých běžců, kteří se účastnili alespoň 
jednoho ze sedmi závodů, bylo 279, přičemž nejstarší z nich, Jindřich Tomíšek 
z Horní Moštěnice, měl 77 let. Letos organizátoři pro vytrvalce ještě v dubnu 
pořádali 0. ročník 25 kilometrového závodu okolo Kuřimi. Pojmenovali ho 
7 Kuřimských kopečků a závodníci se museli vyrovnat s převýšením 900 metrů, 
když postupně běželi na Zlobici, Cimperk, Kuřimskou horu, Zárubu, Horku, 
Opálenku a Babí lom. Toho se účastnilo 56 závodníků, ale 4 trať nedokončili. 
Nejrychlejší Aleš Palko z Brna doběhl za necelé dvě hodiny, nejrychlejší žena Tereza 
Procházková krátce po dvou a půl hodinách. Nejpomalejší Milan Daněk z Blanska 
běžel přes 4 hodiny. Nerychlejší kuřimský zástupce Libor Konečný skončil pátý. Pro 
zapálené běžce, kterým se seriál Kuřimské běžecké ligy zdál krátký, se ve městě 
naskytla ještě zcela poslední možnost zaběhat si, a to na každoročním Silvestrovském 
běhu. Ten se běhává od ZŠ Tyršova na Podlesí do hospůdky U Anděla. 

Mikulášský jarmark 
 V sobotu 10. prosince se v areálu ZŠ Komenského konal tradiční Mikulášský 
jarmark. Na něm vystoupily děti z kuřimských základních a mateřských škol a 
z Domu dětí a mládeže. Během odpoledne také bylo předáváno ocenění KuKuČ a na 
závěr přišel Mikuláš se svým doprovodem. Okolo areálu byly vybudovány stánky, 
kde si lidé mohli zakoupit občerstvení nebo dekorativní výrobky. V nabídce byly 
také díla dětí z organizací ve městě, které se jim věnují, jako např. Skautu, DDM, škol 
a školek. Souběžně se v areálu školy konala výstava Advent 2016 - Škola plná andělů. 

KuKuČ 
Letos se na Mikulášském jarmarku konal 6. ročník udělování Kuřimských kulturních 
činů za sezónu 2015-2016. Na návrhy fyzických i právnických osob se kulturní výbor 
zabývá nominovanými a schvaluje je. Tyto kandidáty pak posuzuje i starosta města, 
který je má také právo schválit, nebo odmítnout. V kategorii pro studenty Talent 
roku byla odměněna 12 letá violoncellistka Sofie Kryštofová z místní ZUŠ za svá 
ocenění na mnoha soutěžích. Dalším oceněným byl 14 letý Michael Svoboda, který 
sklízí úspěchy za hru na klavír a za svou autorskou klavírní tvorbu. Poslední 
oceněnou této kategorie byla kytaristka Anna Marie Zdráhalová, která se po vzorné 
reprezentaci místní ZUŠ na celostátních soutěžích stala studentkou brněnské 
konzervatoře. V kategorii Dramaturgie a koncepce byla oceněna římskokatolická 
farnost a P. Adam Malczyński, který se mezitím vrátil do rodného Polska, za 
organizaci každoroční úspěšné akce Den národnostních menšin. V kategorii 
Vytváření kultury všedního dne byl oceněn Odbor životního prostředí místního 
městského úřadu. Jedním z důvodů bylo vysazení okrasných rostlin na ulici 
Legionářská a snaze zpříjemnit tak vizáž nepříliš atraktivní rušné ulice. Druhým 
důvodem bylo vytvoření vycházkových tras a odpočinkových prvků okolo rybníku 



Kronika města Kuřimi – rok 2016 Stránka 64 

 
 
 

Srpek. Mecenášem roku se stala společnost TE Connectivity Kuřim, která 
podporovala akce ve městě nejen financemi, hmotnými odměnami, ale i svými 
zaměstnanci, kteří se do sponzorovaných akcí osobně zapojovali třeba jako 
organizátoři, či poskytovatelé občerstvení z vlastních domácích zdrojů. V kategorii 
Umělecký výkon roku uspěli žáci 1. a 2. ročníku výtvarného oboru ZUŠ Kuřim, pod 
vedením Martiny Magni. Ti totiž vytvořili nástěnnou malbu s motivem 
podmořského světa v rodinném centru KuřiMaTa. Dalšími oceněnými v této 
kategorii byl dámský klub KuDaK za kvalitní zorganizování babských hodů. Sbor 
K dur získal ocenění za svou reprezentaci města i daleko za jeho hranicemi a za 
doprovázení při různých kulturních akcích. Posledním oceněným v této kategorii 
uměleckého výkonu byl předseda místního Fotoklubu Richard Suchý, který 
pravidelně pořádá výstavy svých děl a dalších členů klubu. 

Počet obyvatel 
V Kuřimi k 1. 1. 2016 žilo celkem 10.821 obyvatel, z nichž 8.812 bylo starších 15 let. 
Žen bylo 5.528, z nichž 4.548 bylo starších 15 let a mužů bylo 5.293, přičemž 4.264 
přesáhlo věk 15 let. Celkem zde žilo 260 cizinců, z nichž 155 mělo trvalý pobyt a 105 
přechodný. Mužů bylo 137, z čehož 129 bylo starších 15 let a žen bylo 123, z nichž 112 
mělo více než 15 let. Celkový počet obyvatel Kuřimi jako obce s rozšířenou 
působností byl 22.290, z nichž 18.356 bylo starších 15 let. Mužů bylo celkem 10.922, 
přičemž 8.924 bylo starších 15 let a žen zde celkem žilo 11.386, z čehož 9.432 přesáhlo 
hranici 15 let. Celkový počet obyvatel ČR byl k 1. lednu tohoto roku 10.262.040. 
K 31. prosinci 2016 žilo v Kuřimi 10.789 obyvatel, ž čehož 8.811 bylo starších 15 let. 
Mužů bylo 5.270, starších 15 let 4.252. Žen bylo celkem 5.519 a 4.559 mělo více než 
15 let. Ve městě žilo 270 cizinců, z nichž 153 mělo trvalý a 117 přechodný pobyt. 
Mužů bylo 144 starších 15 let 133, žen 126, z toho 111 starších 15 let. Celkový počet 
obyvatel v Kuřimi a v obcích spadajících pod její samosprávu, bylo 22.409. Z toho 
10.977 bylo mužů, z nichž 8.943 mělo více než 15 let a 11.432 bylo žen, přičemž 
hranici 15 let přesáhlo 9.505 z nich. Celkový počet starších 15 let dosáhl čísla 18.448. 
Tyto obce jsou Čebín, Česká, Hvozdec, Chudčice, Jinačovice, Kuřim, Lelekovice, 
Moravské Knínice, Rozdrojovice a Veverská Bítýška. V ČR k poslednímu prosinci 
žilo 10.270.879 občanů. 

Kultura v prosinci 
V klubu Escape se promítala rodinná komedie Trable o Vánocích, kde rodina 
Cooperových se zoufale snaží si udělat dokonalé svátky. V kostele sv. Maří 
Magdalény se konal koncert varhanice a bývalé kuřimské obyvatelky Hany 
Bartošové a prvního trumpetisty orchestru pražského Národního divadla Petra 
Hojače. V Klubu Kotelna vystoupili Gajdoši Brno s folklórním programem Svět slaví 
Vánoce. Mezi jejími čtyřmi členy vystoupila i učitelka z místní ZUŠ Naďa 
Chocholáčová. Skupina Žalman a spol. přijela do Kuřimi oslavit koncertem 
70. narozeniny svého hlavního zpěváka. Vzhledem ke světovým událostem, kdy se 
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Evropa snaží bránit přílivu uprchlíků z neklidné Afriky a Blízkého Východu, 
v Klubu Kotelna byla uspořádána přednáška humanitární pracovnice a válečné 
zpravodajky Markéty Kutilové Na dostřel Islámského státu. Další přednáškou bylo 
vyprávění o historii známých i méně známých vánočních koled od Dany Šimkové. 
Pro milovníky filmu se v Kinokavárně Kotelny vysílalo španělské drama Julieta, o 
odcizení vztahu mezi matkou a dcerou. Městská knihovna pořádala před Vánocemi 
výstavy paličkovaných krajek a adventních a vánočních dekorací. Pro zájemce o 
scénické zpracování děl byl těsně před Vánoci dětmi z Dětského domu a mládeže 
předveden Živý Betlém a žáky ZUŠ Erbenova Kytice. Spolek Spokojené Díly pořádal 
Zpívanou vánoční nadílku, při které se společně zpívaly koledy, zdobil stromeček a 
opékaly špekáčky. 
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